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آیت الله موسوی بجنوردی:

هیچ مرجع تقلیدی
تحت فشار حکمی را اعلام نمی کند

حجت الاسلام ناطق نوری: 

وقتی امام انقلاب کرد خیلی ها نق می زدند

۳۰درصددختراندانشجوقلیانمیکشند

آیت الله مکارم شیرازی:

حمله آل سعود به یمن جنون ناامیدی است

رییس فراکسیون امید در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر لزوم خاتمه دادن به پرونده حوادث انتخابات سال 88 گفت: 
مسائل و مشکلات سال 88 باید در یک فضای کارشناسی ریشه یابی شود و سهم هر فرد، گروه و جریان از حوادث سال 
88 مشخص شود. محمدرضا عارف، با اشاره به انتشار »سیاست های کلی انتخابات« اعلام کرد: این سیاست ها در پی کار 
کارشناسی دقیقی که در مجمع تشخیص مصحلت نظام انجام شد و اصلاحیه ای که ازسوی مقام معظم رهبری انجام گرفت، به 

استناد اصل 110 قانون اساسی ازسوی ایشان ابلاغ شد...

 رادیکال های جوان، در راه انتخابات

تولد جریان 
تازه اصولگرایی

احمدی نژادی های بدلی با کاندیدا وارد انتخابات  96 می شوند 

بازی با 
کارت محمود!

در دوره ای که اصلاح طلبان لیست های چندگانه خود را 
منتشر می کردند و اختلاف در شورای اول منجر به انحلال 
آن شده بود، این محمود احمدی نژاد بود که لیست آبادگران 
را نوشت و در اوج بلاتکلیفی مردم در مقابل تعدد لیست 
اصلاح طلبان پیروز انتخابات تهران شد. شباهت های سال 
1395 به سال 1381 بسیار است. در ظاهر امر اصلاح طلبان 
در عرصه حضور دارند و اصولگرایان زمین را خالی کرده اند اما 
شاید این آرامشی قبل از طوفان است و نسل و اسم جدیدی 

از جناح محافظه کار در حال ظهور است.
سال 1381 محافظه کاران ایران که پیش از آن به نام جبهه 
پیروان خط امام و رهبری با هم موتلف می شدند و از فهرست 
سیاسی  کار  برای  انگیزه ای  می کردند  حمایت  جامعتین 
نداشتند. همان زمان انتخابات شورای شهر تهران در پیش بود 
و صد ها نفر از چهره های برجسته اصلاح طلب می خواستند 
در عرصه انتخابات نقش آفرینی کنند. تصمیم محافظه کاران 
در آن مقطع آن بود که هزینه ای برای انتخابات شورای شهر 
تهران پرداخت نشود. همین شد که کار انتخابات اصولگرایان 
به یکی از تشکل های جوان تر که انگیزه بیشتری هم داشت 
اصلاح طلبان  که  دوره ای  در  ترتیب  این  به  و  شد  سپرده 

لیست های چندگانه خود را منتشر می کردند ...

اسامی آنهایی که هوای پاستور به سرشان زده است یکی 
از  این روزها حتی برخی  از دیگری مطرح می شوند،  پس 
آنهایی که روزگاری با رییس دولت های نهم و دهم در پاستور 
قدم می زدند بدشان نمی آید در قامت رییس دولت به پاستور 
بازگردند. بازار رقابت انتخابات ریاست جمهوری در این سوی 
میدان که اصولگرایان ایستاده اند آنچنان شلوغ شده که حالا 
جبهه یکتا هم می گوید: »ما هم نامزد داریم«. نام ها را پشت 
هم ردیف می کنند و از ایده هایشان برای اداره کشور می 
گویند؛ همان ها که روزگاری در کنار محمود احمدی نژاد در 
پاستور قدم می زدند، حالا یک هویت سرشار از ابهام دارند تا 
آنجا که معلوم نیست که می خواهند »با« احمدی نژاد باشند 

یا »بی« او. ..

محمد رضا عارف:

پروندهانتخابات۸۸
بستهشود

یکی از شاگردان امام خمینی )س( با تأکید بر اینکه امام 
بزرگتر از این است که کسانی بگویند حرام خدا را حلال کرد، 

گفت: تحت فشار حکم دادن درباره ایشان مفهوم ندارد.
آیت الله سید محمد موسوی بجنوردی در گفت و گو با 
جماران، در واکنش به شائبه مطرح شده پیرامون فتوای امام 
به حلیّت شطرنج، تأکید کرد: حضرت امام خمینی در مسأله 

تقوا و تهذیب نفس در جهان اسلام مرد بی نظیری بود و واقعا 
نفسش را مهذّب کرده بود و به تمام معنا این باور را داشت که 
تمام حرکات و رفتار انسان در محضر خدا است و خدا را در 
همه چیز حاضر می داند. لذا امام باور یقینی و عینی داشت 
به این آیه داشت که »إذْ یَتَلَقَّی الْمُتَلَقِّیانِ عَنِ الْیَمِینِ وَ عَنِ 

مالِ قَعِیدٌ  مَّا یلْفِظُ مِن قَوْلٍ إِلاَّ لدَیْهِ رَقِیبٌ«... الشِّ

۸

روزنامهصبحایران
 استاندار قم به فعالیت مراکز عرضه فست فود در استان قم اشاره کرد و گفت: رشد قارچ گونه 
فست فودها در قم نگران کننده است چرا که عرضه این نوع مواد غذایی سلامت مردم را به خطر 

می اندازد. 
سید مهدی صادقی در همایش روز جهانی غذا که از سوی معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم 
پزشکی قم برگزار شد با تقدیر از تلاش های صورت گرفته در راستای حفظ امنیت غذایی مردم 
اظهار کرد: آمارهای موجود در خصوص وضعیت چاقی و پرخوری نگران کننده است و باید در 
این خصوص نسبت به فرهنگ سازی توجه بیشتری داشته باشیم. وی با اشاره به آمار حدود 
80 درصدی بیماری ها که مرتبط با مسائل گوارشی و غذا است، خاطرنشان کرد: اگر نسبت به 

این مسائل توجه لازم را نداشته و از فرهنگ سازی غافل شویم، با مشکلات متعددی روبه رو 
خواهیم شد. استاندار قم با تاکید بر اینکه افراد باید خود نسبت به حفظ سلامتی اهتمام داشته 
و از پرخوری پرهیز کنند، اضافه کرد: پرهیز از استفاده غذاهای ناسالم از دیگر مسائلی است که 
باید از سوی مردم مورد توجه قرار گیرد. وی به وضعیت فعالیت مراکز عرضه فست فود در استان 
قم اشاره کرد و یادآور شد: رشد قارچ گونه فست فودها در قم نگران کننده است چرا که عرضه 
این نوع مواد غذایی سلامت مردم را به خطر می اندازد. صادقی با تاکید بر افزایش نظارت ها در 
خصوص فعالیت این مراکز خاطرنشان کرد: باید در بین مردم نیز فرهنگ سازی لازم صورت 

گیرد تا مردم کمتر از این مواد غذایی استفاده کنند ...

استاندار قم هشدار داد

رشد قارچ گونه فست فودها در قم نگران کننده است
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جنتیقصدقهرکردن
ازدولتراندارد
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غلامحسین کرباسچی:
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با عنایت به جلسه مجمع عمومی فوق العاده  نوبت سوم مورخ 95/06/24  شرکت تعاونی 

بدینوسیله باستحضار اعضاء محترم سهامدار می رساند مجمع عادی نوبت دوم راس ساعت 

13/30 روز چهارشنبه مورخ  95/07/28 در محل نمازخانه استانداری به آدرس قم،انتهای بلوار 

امام موسی صدر جنب نمایشگاه دائمی با دستور جلسه ذیل تشکیل می گردد.

دستور جلسه:

1-انتخاب اعضاء هیات تصفیه وناظربر امر تصفیه 

شرکتتعاونیاعتبارمیثاق
کارکناناستانداریقموواحدهایتابعه

هیئت مدیره شركت                                                                                             

اصلاحیهآگهیمجمععمومیعادینوبتدوم

بزرگترین تولید کننده خمیرمایه نان در کشور با ظرفیت ده هزارتن در سال در نظر دارد در 

استان »قم« به اشخاص حقوقی یا حقیقی واجد شرایط که مرتبط با صنعت نان و صنایع وابسته 

می باشند،نمایندگی فروش اعطا  نماید.

تصویر مدارک شناسایی و رزومه کاری را از تاریخ درج آگهی حداکثر بمدت 5 روزکاری به 

آدرس ایمیل info@ya-razi.com ویا تهران،بلوار نلسون ماندلا،خیابان آرش غربی ،پلاک 26 

،طبقه4،کدپستی 1977743686 ارسال نمایند.

شرکتخمیرمایهوالکلرازی)سهامیعام(

نابمایه

اداره بازیابی و فروش

دعوتبههمکاری

عکس:مانیلطفیزاده
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اتوبان سازها؛ دشمن ورزش!
هفته تربیت بدنی و ورزش فرصت مناسبی برای پرداختن 
به مسائلی است كه معمولا طرفدار چندانی ندارد. بخش 
اعظمی از تولیدات رسانه ای همواره به ورزش حرفه ای و 
قهرمانی اختصاص می یابند و آن دسته از اخباری كه از روی 
اجبار و تكلیف از بالا به موضوع ورزش تربیتی و همگانی می 

پردازند، عملا تأثیر چندانی ندارند و تنها دانسته های مردم مبنی بر اینكه ورزش مفید است 
را به آنها یادآور می شوند. انگار همه می دانند و به مفید بودن ورزش یقین دارند، اما باز هم 
كسی ورزش نمی كند و بارزترین خروجی رسانه ها بویژه رسانه ملی در طول سال های 
اخیر، تولید بی نهایت ورزش دوست ساكن و یا تماشاگر ورزشی بوده است. هفته تربیت 
بدنی فرصت مناسبی است تا ساختارهای معیوب اجتماعی را به بوته نقد و نظر بكشانیم. در 
بخش اول این نقد ساختاری اجازه دهید به سراغ مدیریت شهری برویم و عملكرد آن را در 

نابودی زیرساخت های ورزش همگانی تشریح كنیم:
 اتوبان سازی بی رویه :

تأثیرات مخرب اتوبان سازی بی رویه در سال های پس از انقلاب اسلامی، چیزی كمتر 
از سدسازی نیست. اتوبان ها اساس زندگی روزمره ما را دگرگون كردند. دگرگونی صورت 
شهر، تصویر زندگی همه ما را تغییر داد. احتیاج به وسیله نقلیه شخصی، اولین و ملموس 
ترین خروجی اتوبان سازی های بی رویه بود. بودجه ای كه باید صرف توسعه حمل و نقل 
عمومی، مسیرهای دوچرخه سواری و پیاده راه های استاندارد می شد، صرف اتوبان ها و 
تونل های آنچنانی شد و علاوه بر پر كردن جیب شركت های راه سازی، انبارهای انباشته 
از خودروهای بی كیفیت را هم خالی كرد. تصویر شهر به لطف اتوبان ها بزرگتر شد، ولی 

حتی ذره ای از حجم ترافیك و آلودگی هوا كاسته نشد. 
تغییر سبك زندگی مردم:

هالبواكس یكی از پیشگامان جامعه شناسی شهری معتقد است كه جامعه در جهان 
مادی جای دارد و بر این اساس همواره میان سبك زندگی گروه های اجتماعی و فضای 
تولید شده جامعه، رابطه دو جانبه ای برقرار است. مگر امكان دارد كه صورت اجتماعی 
اتوبان های عظیم و برج های قوطی كبریتی مردم را به ورزش ترغیب كند؟ میانگین زمان 
رفت و آمد شاغلین فعال شهر تهران هم اكنون حدود ٢ ساعت است. زمانی كه قرار بود 
به كمك اتوبان ها و خودروهای شخصی شاغلین كم شود كه نشد. ساختار شهری به جای 
هل دادن فرد به سبك زندگی فعال تر، او را به سمت سكون و رفت و آمد مداوم سوق داد. 
شهروند را در گیر و دار مسیرها و ساختمان ها خسته و له كرد و بعد بر روی پل ها بنر زد 
و او را به ورزش همگانی دعوت كرد. خلاصه اینكه امروز من و شما برای خرید یك عدد 
نان باید بر خودروهای شخصیمان سوار شویم و زندگی ما بدون خودرو شخصی تقریبا 

غیرممكن است. 
 رشد بی رویه با دگرگونی ساختار شهر به لطف سیاست های اتوبانی مدیران شهری، 
طبقه فرادست جامعه كه همواره به دنبال زندگی در مكان های بكرتر و آرام تر است، مرتب 
از مركز شهر دور شده و حومه و حومه های دورتر را برای زندگی خود انتخاب كرد. آنها 
به واسطه برخورداری از سرمایه های مادی، هر جا كه رفتند امكانات و تسهیلات شهری 
را هم گسترش دادند و در نهایت شهرها را وسیع تر كردند. امروزه كار به جایی رسیده 
است كه كوه ها و جنگل ها و حداقل فضاهای طبیعی ورزش و فعالیت مردم به راحتی و 
با مجوزهای خریدنی خورده می شوند و در اینجا باز هم رد پای مدیریت بی تفاوت و ناآگاه 

شهری نیز مشاهده می شود. 
 نتیجه گیری:

بدون تردید باید مدیران شهری را در ردیف اول كسانی قلمداد كرد كه نسبت به 
سلامت مردم در هر دو بعد ورزش و محیط زیست بی تفاوت هستند. تصمیم های آنان 
فاقد كوچكترین آینده نگری و جامعه پژوهی بوده است. تصمیم هایی كه متأسفانه بوی 
منفعت های مالی زودگذر می دهد و به لطف همین منفعت ها، ماشین های تبلیغاتیشان 
را روشن می كنند تا به مردم القا كنند، عامل كم تحركی و سكون آنها، تنها و تنها خودشان 
هستند. بی شك این یك خیانت آشكار است. خیانتی كه مقابله با آن هنوز برای برخی از 

شهرهای ایران دیر نشده است. 
*مدرس دانشگاه

تقابل یا تعامل 
روحانیت و مداحان

انتقاد از مداحان و تقابل شور و شعور در سوگواری ها در 
دهه های محرم نقل امروز و دیروز نیست.

تحریفات عاشورا از آثار شهید مرتضی مطهری یكی از 
نشانه هایی است كه از قبل انقلاب در خصوص این تقابل باقی مانده است. 

نگارنده از پیش از انقلاب خود شاهد شدت تقابل بین روحانیون و مداحان در این 
موضوع بوده است؛ اما گذر نزدیک به چهار دهه و پیروزی انقلاب اسلامی و قرار گرفتن رسا 
نه های مدرن در اختیار روحانیت نتوانسته كفه ترازو را بسمت روحانیت سنگین تر كند. 
طبق سنت دیرینه در مراسم سوگواری سالار شهیدان، ابتدا سخنرانان روحانی در بالای 
منبر سخنرانی میكنند و بعد ذكر مصیبت را آغاز و بعد فرمان را بدست مداحان چیره 
دست می سپارند تا با نوای خوش و بهره گیری از قدرت شعر و آهنگ جمعیت را به شور 
و اشک و سینه زنی با ترنم موسیقی به صحرای كربلای سال 61 پیوند دهند. روال رایج 
آن بوده كه مستمعین یا وقت خود را طوری تنظیم كنند كه بعد از اتمام بخش سخنرانی 
به مجلس وارد شوند و یا این پا و اون پا كرده تا سخنرانی زودتر تمام شود تا وارد بخش 
دوم شوند. جوانانی كه چه بسا حتی نماز نمیخوانند در دهه محرم نوار ها و سی دی های 
بلندگو های ماشینشان را تغییر داده و نوحه خوانی جایگزین آهنگ های رپ میشود. اینكه 
هر دوی این صاحبات تریبون )روحانیون و مداحان( بر سر یک موضوع كه انتقال پیام 
عاشورا به نسلهای آینده است اختلافی ندارند. امام حسین )ع( همان امام است و عاشورا 
همان صحنه اما چرا جوانان جذب مداحان میشوند و بعضا به اشعار شبهه آمیز یا انحرافی 
آنان توجه نشان میدهند ولی به سخنرانان نه؟ چرا روحانیت دهها سال است كه احساس 
میكند سكانداری محرم را از دست داده و جز انتقادات گاه و بیگاه برای باز گرداندن آب به 

جوی، توفیقی نداشته است؟
بنظر میرسد برای پاسخ به این موضوع باید به شیوه های تبلیغ این دو دسته توجه نمود. 
اولی تنها از فن كلام و هنر سخنوری و نقالی استفاده میكند كه امروزه با ظهور هنر هفتم 
و صنعت سینما ابزاری فرسوده، ضعیف و قدیمی در روایتگری می نماید؛ اما دومی از ابزار 
موسیقی و نوا »همان هنر قدیمی كه روحانیت نتوانسته تكلیفش را با آن روشن كند« نیز 
بهره میبرد. نوحه گر نوحه سر میدهد و مصرع اول را با صدایی زیبا و آهنگی سراسر حزن 
تلاوت میكند و عزاداران با پاسخ دسته جمعی نقش آوای كر را ایفا میكنند بعد دستهایشان 

بالا میرود و با برخوردش با سینه عزارداران، نوای چنگ را بازسازی میكند.
گاهی صدای طبل و نی و چنگ نیز بر آن افزوده میشود و روح جوانان را با آن در هم 
می آمیزد و اشک چشمش جاری میشود. مداح معمولا موسیقی دان حرفه ای نیست اما 
ذوق موسیقی دارد. اشعارش را شعرای حرفه ای سروده اند اما آهنگ ساز حرفه ای ندارد. از 
اینرو یا باید در حد بضاعتش از خود ابتكاری نشان دهد و آهنگی خلق كند و یا از آهنگهای 
تكراری استفاده كند و یا از آهنگهای ساخته خوانندگان داخلی و بعضا خارجی بهره برداری 
كند. پس آنچه نغمه مداحان را در برابر سخنوری روحانیان برتری میدهد چیزی بنام هنر 

موسیقی است.
اخیرا هم برخی نوحه ها توسط مداحان معروف ملی چون آهنگران و كویتی پور نیز با 
كمک گروه های موسیقی حرفه ای ساخته و نواخته و از صدای جمهوری اسلامی پخش 
میشود؛ كه قطعا زیباتر و موثر تر از زمانی است كه بدون استفاده از ابزار موسیقی خوانده 

میشد.
هر چند جمهوری اسلامی به اهمیت حركت بخش موسیقی و سرودهای انقلابی و ملی 
و مذهبی ساخته شده بعد از انقلاب واقف بوده و در زمان جنگ نیز كمال بهره برداری از آن 
را نمود، اما متاسفانه بنظر میرسد علما عظام آنچنان كه باید بر موضوع موسیقی و قدرت آن 
واقف نشده اند؛ و تعیین تكلیف نكرده اند، یكی گفته است اگر صدا در گلو بپیچد و ... حرام 
است، خوب این مداحان آواز میخوانند و صدا در گلو میپیچانند. همچنین قاریان قرآن تنها 
وقتی آشنا به فنون موسیقی باشند امكان برنده شدن در مسابقات قرآن را می یآبند. گروه 
دیگر نواختن موسیقی را اگر مناسب مجالس لهو و لعب نباشد بلا اشكال میدانند اما آموزش 
آنرا جایز نمیدانند. صدا و سیما نیز كه تقریبا همه گونه موزیک را پخش میكند. نمایش آلات 

موسیقی و خوانند گان و نوازندگان را حرام میداند.
بنظر میرسد تحریم و یا بلاتكلیفی در مورد موسیقی و عدم استفاده از این هنر در تبلیغ 
دین و جمهوری اسلامی را بتوان در ردیف برخی فتاوایی كه در رساله های عملیه هنوز هم 
موجود است و در آن نوعی خود سانسوری بچشم میخورد ارزیابی نمود. برای مثال حرمت 
دادن قرآن بدست كافر. خوب اگر شما بخواهید قرآن را بین غیر مسلمین تبلیغ كنی یكی 
از طبیعی ترین كار هایی كه باید انجام دهید دادن قرآن بدست كافران است تا بخوانند و 
با آن آشنا شوند؛ و یا بدون وضو دست نزدن به قران كه برای خواندن آن در بین مسلمین 

محدودیت ایجاد میكند.
بدون وجود هیچ سند معتبر نمایش صورت پیامبران و ائمه و حتی بسته گان آنها مثل 
حضرت عباس ممنوع اعلام می شود. در حالیكه استفاده از هنر هفتم و نمایش بزرگان 
دینی یكی از بهترین روشهای تبلیغ شناخته شده دنیاست كه صدها سخنران متبحر را 
توان آن نیست. تاثیری كه یک فیلم در الگو سازی از قهرمانان داستانش برای جوانان یک 
كشور دارد از صد سخنرانی حاصل نمیشود. جالب است كه در گذشته نه چندان دور در 
مراسم تعزیه های سنتی، با بهره گیری از هنر نمایش تمام بازیگران صحنه كربلا بازسازی 
شده و افرادی نقش امام حسین و حضرت ابوالفضل و ... غیره و افرادی نقش شمر و خولی 
و... را بازی میكردند و علما نیز اعتراضی نكرده اند؛ اما حالا یكی از انگشت شمار فیلمهای 
دینی ساخته شده بخاطر مخالفت برخی علما با نمایش نقش حضرت عباس مدتهاست 

جواز پخش نمیاید.
كوتاه سخن آنكه اگر روحانیت امروز داعیه رهبری افكار جامعه را دارد اولا باید در بروز 
رسانی خود تعجیل كند. ثانیا بجای مبارزه با ابزار هنر روز، باید از آن كمال بهره برداری را 

نموده و بهم آمیختن شور و شعور را مدیریت كند.

آیت الله موسوی بجنوردی:

هیچ مرجع تقلیدی
تحت فشار حکمی را اعلام نمی کند

یكی از شاگردان امام خمینی )س( با تأكید بر اینكه امام بزرگتر از این است كه كسانی 
بگویند حرام خدا را حلال كرد، گفت: تحت فشار حكم دادن درباره ایشان مفهوم ندارد.

آیت الله سید محمد موسوی بجنوردی در گفت و گو با جماران، در واكنش به شائبه 
مطرح شده پیرامون فتوای امام به حلیّت شطرنج، تأكید كرد: حضرت امام خمینی در مسأله 
تقوا و تهذیب نفس در جهان اسلام مرد بی نظیری بود و واقعا نفسش را مهذّب كرده بود و 
به تمام معنا این باور را داشت كه تمام حركات و رفتار انسان در محضر خدا است و خدا را در 
همه چیز حاضر می داند. لذا امام باور یقینی و عینی داشت به این آیه داشت كه »إذْ یَتَلَقَّی 

مالِ قَعِیدٌ  مَّا یلْفِظُ مِن قَوْلٍ إلاَّ لدَیْهِ رَقِیبٌ«. الْمُتَلَقِّیانِ عَنِ الْیَمِینِ وَ عَنِ الشِّ
این شاگرد امام تصریح كرد: امام خمینی )س( از نظر تقوا، زهد، علم و درایت در جهان 
اسلام بی نظیر بود. من در نجف اشرف در دامن مرجعیت بزرگ شدم و مراجع بزرگی از 
جمله آیت الله العظمی سید ابوالحسن اصفهانی كه مرجع تقلید كل جهان تشیع بود یا آیت 
الله العظمی حكیم، آیت الله العظمی شاهرودی و آیت الله العظمی خویی را دیدم. امتیاز 
خاصی كه امام بر همه داشت این بود كه واقعا به تمام معنا باورش بود در محضر خدا است.

وی گفت: ما اگر هر چیزی از علم، تهذیب نفس و تقوا داریم معلم ما این مردم بزرگ 
است. من حدود 13 سال در نجف افتخار شاگردی ایشان را دارم و نه تنها از ایشان علم 
آموختم، خود رفتار و گفتار او برای ما معلم اخلاق بود و معلمی بود كه ما را به سمت تقوا 
می كشاند و به این سمت می كشاند كه واقعا باورمان باشد الآن ما در محضر خدا هستیم 

و تمام حركات و رفتار ما در محضر خدا است.
آیت الله موسوی بجنوردی افزود: من نصیحت برادرانه می كنم كه دیگر این حرف ها 
را نزنند. امام الگوی جهان اسلام است؛ امام الگوی روحانیت و مرجعیت است. امیدوارم 
ما شاكر باشیم كه چنین فردی مرجع تقلید ما و رهبر انقلاب اسلامی  بود و شاگردان 
عظیمی در جهان اسلام تحویل داد. اكثر مراجع تقلید و بزرگانی كه می بینید شاگردان 
امام بودند؛ هم معلم اخلاق و هم معلم فقه، اصول و فلسفه بود. حوزه علمیه قم به امام 

راحل می نازد.
وی تأكید كرد: ما به این حرف ها اهمیت نمی دهیم. امام بزرگتر از این است كه 
كسانی بگویند حرام را حلال كرد. او مثل یک خورشید تابان است كه همه می شناسند 
و در علم و تقوا بی نظیر بود. عالی ترین مقام این است كه انسان باور داشته باشد در 
محضر خدا است و باور داشته باشد كه تمام حركات و رفتار او در محضر خدا است. امام 

این باور را داشت.
این استاد حوزه و دانشگاه با تأكید بر اینكه هیچ مرجع تقلیدی، تحت فشار حكمی را 
اعلام نمی كند، گفت: مراجع تقلید ما همه عادل و با تقوا هستند و از خدا می ترسند و این 
طور نیست كه با یک سری مسائل حرام خدا را حلال كنند. این مراجع تقلیدی كه من می 
بینم، چه رهبر عظیم انقلاب و چه مراجع تقلیدی كه در قم هستند، همه عادل و با تقوا 

هستند و باورشان این است كه در محضر خدا قرار دارند.
وی افزود: من به عنوان یک برادر نصیحت می كنم كه انسان مواظب صحبت های خود 
باشد و این حرف ها را نزند. چون فردا در محضر خدا باید پاسخ داده شود. به خصوص ما باید 

حرمت امام را نگه بداریم. چون او آبروی جهان اسلام، تشیع و ایران است.
آیت الله موسوی بجنوردی در پاسخ به این سؤال كه تحت فشار حكم دادن چقدر با 
سیره عملی امام خمینی )س( سازگار است، گفت: این معنا درباره ایشان مفهوم ندارد. »لا 
تأخذه فی الله لومۀ لائم«. او به تمام معنا این باور را داشت كه در محضر خدا است و باورش 
این بود كه تمام حركات و رفتار ما در محضر خدا است. امكان ندارد احتمال این را  بدهیم 

كه ایشان حرامی را حلال كند.
وی ادامه داد: من این اعتقاد را به همه مراجعی كه هستند و رهبر انقلاب هم دارم و 
نباید در مورد هیچ كدام از آنها احتمال این كار را بدهیم. امیدوارم خدا كسانی كه این حرف 

را زدند و یا می زنند هدایت كند.

حجت الاسلام ناطق نوری: 

وقتی امام انقلاب کرد 
خیلی ها نق می زدند

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینكه وقتی امام انقلاب كرد خیلی ها نق 
می زدند، گفت: امام )ره( با هوشیاری از خطبه ها بهترین بهره برداری را به سود اسلام انجام 
می دادند و به همین دلیل در ٢5 شوال خطاب به شاه گفت كاری نكن كه بدهم از مملكت 

بیرونت كنند.
حجت الاسلام و المسلمین علی اكبر ناطق نوری عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در سی و چهارمین مراسم گرامیداشت شهادت آیت الله اشرفی اصفهانی در مسجد 
امیرالمؤمنین تهران با تأكید بر اینكه مردم ایران در صحنه های انقلاب خیلی خوب امتحان 
پس دادند، اظهارداشت: مردم خون دادند تا پیام امام )ره( بماند و این خون ها انقلاب را 

بیمه كرد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام به رهبری خردمندانه مقام معظم رهبری در 
شرایط فعلی اشاره و خاطرنشان كرد: رهبری شجاع، هوشیار و بیدار امروز ایران را در یک 
امنیت قابل ستایش قرار داده است و این امنیت در منطقه ای به وجود آمده كه آتش در 

آن موج می زند.
ما در سوریه برای منافع خود می جنگیم

ناطق نوری به ماجرای سوریه اشاره و اظهار كرد: این سعودی های خبیث به دنبال این 
بودند كه نقشه بكشند تا طرح خاورمیانه بزرگ را اجرا و سوریه را از نفس بیاندازند تا بلكه 
پل ارتباطی ما را با لبنان قطع كنند، چراكه اگر سوریه ساقط شود ارتباط ما با حزب الله لبنان 

قطع می شود و آنها به خیال خود می توانند حزب الله را سركوب كنند.
وی تأكید كرد: باید جلوی دشمن را در سنگر اول گرفت؛ چراكه آنجا خاكریز ما است و 

ما در سوریه برای منافع خود می جنگیم.

حجت الاسلام ذوالنوری:

گزارش کمیسیون امنیت
 از برجام نهایی شد

 رئیس كمیته هسته ای كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی تاكید كرد: گزارش كمیسیون امنیت از برجام نهایی شده و برای قرائت در صحن 

علنی به هیات رئیسه تقدیم خواهد شد.
مجتبی ذوالنوری در گفت و گو با خانه ملت، در خصوص آخرین وضعیت تدوین گزارش 
6 ماهه مجلس از اجرای برجام اظهار داشت: در نشست كمیسیون امنیت ملی و سیاست 

خارجی گزارش مورد بررسی نهایی قرار گرفت.
نماینده مردم قم در مجلس دهم شورای اسلامی تاكید كرد: با نهایی شدن گزارش، 
آن را تقدیم هیات رئیسه می كنیم تا قبل قانون در صحن علنی برای نمایندگان مردم 

قرائت شود.
وی ادامه داد: اینكه چه روزی در دستور كار قرار گیرد به نظر هیات رئیسه بستگی دارد، 

كمیسیون تنها وظیف تهیه و ارسال گزارش به هیات رئیسه را بر عهده دارد.
جزییات گزارش برجام

ذوالنوری در خصوص جزییات گزارش 6 ماهه كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
از اجرای برجام گفت: در بخش پیشنهادات گزارش تاكید كرده ام قانون اقدام متقابل و 
متناسب با طرفین برجام به دلیل بدعهدی در اجرای تعهدات توافق هسته ای اجرایی شود 

و مقابله به مثل كنیم.
عضو كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی تاكید كرد:  اگر 
قرار است برجام برای یكی از طرف ها ثمری نداشته و بی خاصیت باشد، باید برای دیگر هم 
این طور شود، از نظر عرف و قوانین بین المللی نیز حق مردم ایران است كه در نهایت در 

مقابل بدعهدی ها چنین رفتاری از سوی جمهوری اسلامی صورت بگیرد.

وزیر دولت نهم:

کاندیدای اصولگرایان شانس بالایی 
برای رای آوری دارد

عضو فراكسیون ولایت مجلس گفت: اصولگرایان نیروهای بسیاری برای كاندیداتوری 
داریم كه میزان رای آوری شان زیاد است، هدف ما پیروزی در انتخابات است نه شكستن 

رای روحانی.
محمد مهدی زاهدی در پاسخ به این سوال كه گفته می شود اصولگرایان در انتخابات 
96 با مطرح كردن كاندیدای خود قصد شكستن رای روحانی را دارند به خبرنگار خبرآنلاین 
گفت: من واژه اصولگرایی را خیلی نمی پسندم و معتقدم این جریان طرفدار نظام، ارزشهای  
والای اسلامی و انقلاب است و حتما این جریان كاندیدا برای انتخابات ریاست جمهوری 

دارد  كه برای رای اوردن نیز شانس بالایی دارد.
وی اظهار داشت: ما برای این در عرصه انتخابات حضور پیدا می كنیم كه بتوانیم نتیجه 

انتخابات را به نفع جریان ارزشی و ولایتمدار در كشور رقم بزنیم.
وزیر دولت احمدی نژاد گفت: قطعا این ظرفیت در جریان اصولگرایی وجود دارد، 
اصولگرایان به تعداد زیادی نامزد دارند كه توانایی حضور و رقابت در عرصه انتخابات را 

نیز دارند.
رییس كمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس ادامه داد: اگر مقایسه كنیم می بینیم ما 
در حال حاضر افرادی را داریم كه نسبت به آقای روحانی یا احمدی نژاد كه توانستند رییس 
جمهور شوند سابقه اجرایی قویتر و كارایی بالاتر دارند. آقای احمدی نژاد در سال 84 دوسال 
شهردار تهران بودند اما ما الان كسانی را داریم كه به مراتب در مرحله اجرایی از ان زمان 

احمدی نژاد و روحانی قویتر هستند.
وی با بیان اینكه اصولگراها نیروهای بسیاری برای كاندیداتوری دارند كه میزان رای 
آوریشان نیز زیاد است گفت: هدف ما پیروزی در انتخابات و نه شكستن رای روحانی است.

سرمقاله

رییس جمهوری، توسعه و تحكیم 
روابط با كشورهای آفریقایی را از اصول 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران 
برای  تهران  تاكید كرد كه  و  برشمرد 
گسترش همكاری ها با ساحل عاج در 
همه حوزه ها بویژه اقتصادی، آماده است.

المسلمین دكتر  و  الاسلام  حجت 
دیدار  در  دوشنبه  روز  روحانی  حسن 
مابدی« وزیر خارجه ساحل  »عبدالله 
به  رو  روند  از  خرسندی  ابراز  با  عاج، 
توسعه روابط دو كشور طی سالهای اخیر، 
اظهارداشت: ایران و ساحل عاج، ظرفیت 
های گسترده ای برای توسعه همكاری 
های مشترک دارند كه باید با شناسایی 
این ظرفیت ها، در مسیر تحركی جدی 

در روابط دو كشور گام برداشت.
رییس جمهوری با بیان پیشرفت ها و 

دستاوردهای ایران اسلامی در حوزه های مختلف و از جمله 
خدمات فنی و مهندسی گفت: تهران آماده است در پیشبرد 
پروژه های مرتبط با ساخت نیروگاه ها، سدها و راه سازی 

ساحل عاج را یاری كند.
دكتر روحانی تشكیل كمیسیون مشترک همكاری های  
ایران و ساحل عاج و بررسی ظرفیت های موجود در دو كشور 
را ضروری خواند و افزود: بخش های خصوصی و اتاق های 
بازرگانی دو كشور باید فعال شده و با برگزاری همایش هایی، 
با ظرفیت ها و توانمندی هایی یكدیگر برای شتاب دادن 
به روند توسعه همكاریها بویژه در حوزه اقتصادی، بیش از 

پیش آشنا شوند.
رییس جمهوری به موضوع تروریسم و ضرورت همكاری 
همه كشورها در این حوزه اشاره كرد و گفت: تروریسم 
معضلی بزرگ برای جهان است و تروریست ها نیز هیچ 
ارتباطی با اسلام ندارند چرا كه اسلام دین محبت، صلح 
و همزیستی مسالمت آمیز است و با ایجاد رعب، وحشت، 
ناامنی و  ترساندن و كشتار مردم به طور صریح مخالف است.

دكتر روحانی با بیان ضرورت مقابله با ریشه های فرهنگی 
و اقتصادی تروریسم و تبیین نقش مداخله قدرتهای بزرگ در 
امور داخلی كشورها در ایجاد و توسعه تروریسم، اظهارداشت: 
ایران با بیش از 17 هزار شهید، بهای سنگینی را در مبارزه با 

تروریسم پرداخت كرده و از هیچ كمكی 
به كشورهایی كه خواهان همكاری و یاری 
ایران در مبارزه با تروریسم باشند، دریغ 

نخواهد كرد.
»عبدالله مابدی« وزیر خارجه ساحل 
عاج نیز در این دیدار با قدردانی از حمایت 
ها و پشتیبانی های ایران اسلامی از دولت 
و ملت كشورش، تاكید كرد كه كشورش 
مصمم به توسعه همكاری ها با جمهوری 
بویژه  ها  حوزه  همه  در  ایران  اسلامی 

اقتصادی است.
تاكید  با  عاج  ساحل  خارجه  وزیر 
بر ضرورت برگزاری سریع  كمیسیون 
مشترک اقتصادی دو كشور گفت: تشكیل 
ظرفیت  شناسایی  و  كمیسیون  این 
تواند  می  ها،  همكاری  مشترک  های 
به روند روابط دو كشور بویژه در حوزه 
اقتصادی شتاب دهد. »عبدالله مابدی« با تبریک موفقیت 
و دستاوردهای مذاكرات هسته ای برای دولت و ملت ایران 
اظهارداشت: این توافق، جایگاه ایران در عرصه بین المللی را 
بیش از پیش تقویت كرد و بی تردید تقویت جایگاه ایران در 
عرصه بین المللی، به نفع كشورهای در حال توسعه خواهد 
بود. وزیر خارجه ساحل عاج درادامه به موضوع ضرورت 
مشاركت همگان برای مبارزه با تروریسم اشاره كرد و گفت: 
توسعه و شكوفایی كشورها در گرو ایجاد صلح و امنیت است 
و همه كشورها باید در روند مبارزه با تروریسم با یكدیگر 

همكاری و مشاركت كنند.

رئیس جمهور در دیدار وزیر امور خارجه ساحل عاج:

تروریست ها هیچ ارتباطی با اسلام ندارند
اخبــار

رئیس قوه قضاییه با اشاره به سیاست های كلی انتخابات 
كه اخیراً از سوی رهبر معظم انقلاب ابلاغ شده است، از 
دستور تشكیل كمیته ای ویژه به ریاست دادستان كل كشور 

برای استخراج موارد مربوط به دستگاه قضایی خبر داد.
آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی 
در بخشی ازسخنان خود با اشاره به ابلاغ سیاست های كلی 
انتخابات از سوی مقام معظم رهبری تصریح كرد: انتخابات 
در كشور ما مقوله بسیار پراهمیتی است كه اساس آن بر 
مردم سالاری دینی استوار شده است. پیوند نظام جمهوری 
اسلامی با مردم روشن است و بر همین مبنا انتخابات های 
متعددی از ابتدای پیروزی انقلاب تا امروز برگزار شده است 
كه قطعاً نظام مند شدن آن ضروری است. آملی لاریجانی 
افزود: مقوله انتخابات در قانون اساسی مورد تصریح قرار 
گرفته است ولكن طبیعی است كه جزئیات این امر مهم نیاز 
به قوانینی راهگشا دارد. سیاست های كلی انتخابات نیز با 
همین هدف ابلاغ شده است كه دستگاه های گوناگون به 

ابعاد مختلف انتخابات خصوصاً در بحث تقنین و نظارت توجه 
داشته باشند. رئیس قوه قضاییه با بیان اینكه یكی از مخاطبان 
مهم این سیاست ها مجلس شورای اسلامی است كه به 
همراه دولت باید برخی نقیصه های قانونی موجود را جبران 
كنند، به وظیفه دستگاه قضایی در این زمینه اشاره كرد و 
گفت: به زودی كمیته ای ویژه به ریاست دادستان كل كشور 
تشكیل خواهد شد تا لوازم و مقتضیات اجرای این سیاست 
ها در قوه قضاییه استخراج شود. آملی لاریجانی افزود: یكی از 
مهم ترین مباحث مطرح شده در این سیاست ها كه مربوط 
به دستگاه قضایی است، بحث پیشگیری از جرایم و تخلفات 
انتخاباتی است كه البته در قانون انتخابات نیز تاكنون این 
موضوع وجود داشته و در آنجا هیاتی به ریاست دادستان كل 
كشور موضوعات را بررسی می كردند تا هم قبل از انتخابات 
اگر موردی وجود داشت تذكراتی به كاندیداها و هواداران 
آنها داده شود و هم در صورت وقوع جرایم انتخاباتی پرونده 
های مطروحه مورد بررسی قرار گیرد. رئیس قوه قضاییه ابراز 

امیدواری كرد كه با تشكیل كمیته ویژه و استخراج مقتضیات 
قضایی سیاست های كلی انتخابات، انتخابات های بعدی 
با شیوه ها و نظارت های بهتری برگزار شود و دستگاه 
قضایی نیز در حوزه پیشگیری و رسیدگی به جرایم به 
وظایف خود به نحو احسن بپردازد. رئیس قوه قضاییه با 
اشاره به مصداقی دیگر از سقوط اخلاقی دولتمردان غربی، 
موضوع برجام و عدم ایفای تعهدات آمریكا در این زمینه 
را مورد توجه قرار داد و گفت: وقتی از وزیر خارجه آمریكا 
سوال می شود كه چرا از تعهدات خود در برجام تخلف می 
كنید، می گویند كه ما به تعهدات خود عمل كرده ایم و 
حتی فراتر از آن رفته ایم منتها ایرانی ها باید كارهایی انجام 
دهند از جمله اینكه دست از حمایت خود از تروریست ها 
بردارند و فعالیت های موشكی خود را متوقف كنند. البته 
منظور آنها از تروریست، گروه های مقاومت نظیر حزب الله 
لبنان و حماس در فلسطین است كه در مقابل تجاوزها و 

جنایات رژیم صهیونیستی ایستاده اند.

آیت الله آملی لاریجانی:

اساس انتخابات بر مردم سالاری دینی استوار است

معاون اول رییس جمهور باتاكید بر اینكه 
استاندارد نقشی تعیین كننده در بخش 
های مختلف از جمله رشد اقتصادی كشور 
دارد، اظهار داشت: ممكن است تصور شود 
به  خدمت  فقط  استاندارد  از  برخورداری 
مصرف كننده است اما در حقیقت تولید 
كنندگان بیشتر از آن نفع می برند زیرا وقتی 
كالایی از استاندارد مناسب برخوردار باشد 
می تواند در صحنه رقابت و در بازارهای 
داخلی و بین المللی جای خود را باز كند 

و سود آن نصیب تولید كننده خواهد شد.
روز  صبح  جهانگیری  اسحاق  دكتر 
)دوشنبه( در مراسم روز جهانی استاندارد، 
با اشاره به تیتر یكی از رسانه ها مبنی بر 
اینكه رشد 5.4 درصدی و تورم 9 درصدی 
اقتصاد با جیب مردم سازگار نیست، افزود: 
این موضوع بدین خاطر است كه در سال 
های گذشته با اقتصاد كشور كاری كرده اند 
كه به سادگی قابل جبران نیست و خودشان 

نیز می گفتند كه ما كاری كردیم كه كسی 
نمی تواند به آن دست بزند. وی افزود: كسی 
كه دلسوز نظام، كشور و مردم است باید 
بداند كه برای حل مشكلات نیازمند زحمات 
زیاد و كار شبانه روزی هستیم تا بتوانیم 
اقتصاد كشور را به حركت واداریم. دكتر 
جهانگیری با تاكید براینكه تحرك بخشیدن 
به اقتصاد كشور امری ممكن و شدنی است، 
مدیران  و  بخش خصوصی  داشت:  اظهار 
اقتصادی كشور از توانمندی بالایی برخوردار 
هستند و اگر بتوانیم بستر مناسبی فراهم 
كنیم، مطمئناً بر چالش های اقتصادی غلبه 
خواهیم كرد و وارد دوره پر رونق خواهیم 
شد. معاون اول رییس جمهور با اشاره به 
سیاست های كلی اقتصاد مقاومتی و اجماع 
صورت گرفته برای اجرای این سیاست ها 
خاطرنشان كرد: خوشبختانه دولت، مجلس 
اسلامی، بخش خصوصی و همه  شورای 
افراد موثر متحد شده اند كه اقتصاد مقاومتی 

را اجرا و اقتصاد كشور را به حركت درآورند. 
دكتر جهانگیری افزود: تولید كنندگان 
كشور باید هدف گذاری كنند كه كالاهای 
آنها بتواند در بازارهای بین المللی به رقابت 
از  كالایی  كه  ندارد  امكان  زیرا  بپردازند 
كیفیت مناسب برخوردار نباشد و بتواند در 
بازار داخلی و خارجی به حیات خود ادامه 

دهد. 
در  استاندارد  رعایت  بر  تاكید  با  وی 
افزایش  در  امر  این  نقش  و  كالاها  تولید 
افزود: متاسفانه در  تولید كنندگان،  سود 
كشور ما خدمات پس از فروش به خوبی 
اگر  اما  شود  نمی  ارائه  كننده  مصرف  به 
تولید كنندگان نكات استاندارد را در تولید 
خود رعایت كنند میزان ضایعات و تعویض 
كالاهای ناسالم به میزان چشمگیری كاهش 
خواهد یافت و در نتیجه تولید كننده ضرر 
اول  معاون  شد.  خواهد  متحمل  كمتری 
استاندارد  رییس جمهور همچنین نقش 

را در واردات كالا نیز پراهمیت دانست و 
گفت: سازمان ملی استاندارد وظیفه دارد 
از كیفیت كالاهایی كه به طور رسمی به 
كشور وارد می شوند اطمینان حاصل كند 
و اگر كالایی از كیفیت و استاندارد مناسب 
برخوردار نیست باید از ورود آن به كشور 
جلوگیری شود. دكتر جهانگیری افزود: یكی 
از راههای اصولی مبارزه با قاچاق كالا این 
است كه كالاهای دارای استاندارد و كیفیت 
مناسب در میان مردم شناخته شوند و مردم 
از خرید كالاهایی كه فاقد استاندارد هستند 
و به صورت قاچاق وارد كشور شده اند امتناع 

كنند. 
تاكید  با  جمهور  رییس  اول  معاون 
خصوص  در  سازی  فرهنگ  اهمیت  بر 
استاندارد، گفت: رسانه ها و همه نهادها باید 
در این زمینه فرهنگ سازی كنند تا مردم به 
هنگام خرید كالا، پیش از توجه به قیمت به 

كیفیت و استاندارد آن توجه كنند. 

رییس مجلس شورای اسلامی مبارزه 
جدی با تروریسم را نیازمند توجه به ریشه 

های فرهنگی این مقوله خواند. 
علی لاریجانی  روز گذشته  در دیدار 
پرمیسل سوبوتكا نایب رئیس مجلس سنای 
تاریخی و دیرینه  با اشاره به روابط  چک 
دو كشور گفت: در دوره جاری به پشتوانه 
پیوندها و علائق دیرینه فیمابین، ظرفیت ها 
و فرصت های فراوانی برای توسعه و گسترش 
روابط اقتصادی و تجاری جمهوری اسلامی 
ایران و جمهوری چک وجود دارد و اطمینان 
دارم تبادل هیات های پارلمانی میان مجالس 
این  تسهیل  در  به سزایی  تاثیر  كشور  دو 
در  افزود:  وی  داشت.  خواهد  همكاری ها 
زمینه همكاری های اقتصادی فرصت های 
خوبی برای دو كشور در زمینه انرژی به 
و  راه سازی  تجدی پذیر،  انرژی های  ویژه 
این  زمینه  پیش  اما  دارد  وجود  راه   آهن 

همكاری ها، تسهیل روابط بانكی است كه 
باید هرچه سریع تر عملیاتی شوند. دكتر 
لاریجانی در بخش دیگری از سخنان خود 
با تاكید بر اهمیت همكاری های پارلمانی 
در تقویت روابط دو كشور گفت: مجلس 
روابط  گسترش  آمادگی  اسلامی  شورای 
پارلمانی با جمهوری چک را دارد و در این 
راستا گروه دوستی پارلمانی ایران و چک در 
مجلس شورای اسلامی تشكیل شده است. 
ادامه  در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
این دیدار ضمن اشاره به تحولات منطقه و 
اقدامات گروه های تروریستی گفت: آمریكا و 
هم پیمانان او در منطقه یک فضای جنگ 
افروزی ایجاد كردند كه منجر به زاد و ولد 
و افزایش فعالیت جریان های تروریستی در 
منطقه شده است ولی این مشكل اكنون به 
منطقه محدود نیست و خطری است كه كل 
جهان را تهدید می كند. وی افزود: تروریسم 

اكنون ریشه های فرهنگی هم دارد و مبارزه 
با این  با این جریانات مبارزه جدی  موثر 
ریشه ها را هم می طلبد. دكتر علی لاریجانی 
با بیان بی نتیجه بودن نشست اخیر لوزان در 
خصوص سوریه گفت: جمهوری اسلامی 
ایران از ابتدا اعتقاد به حل بحران سوریه از 
طریق سیاسی داشت اما قدرت های جهانی 
و هم پیمانان منطقه ای آن ها اعتقادی به حل 
بحران سوریه از طریق گفت وگو ندارند و این 
یكی از دلایل شكست مذاكرات قبلی و لوزان 
است. وی افزود: تلاش برای ساقط كردن 
دولت قانونی سوریه منجر به آشفتگی و 
روی كار آمدن جریان های تروریستی در این 
كشور می شود لذا باید سرنوشت این كشور 
به مردم سوریه سپرده شود. رئیس مجلس 
شورای اسلامی همچنین با اعلام حمایت 
با  مبارزه  موثر دولت عراق در  اقدامات  از 
تروریسم گفت: با آزادسازی موصل در عراق 

گروه تروریستی داعش عملا از این كشور 
بیرون خواهد رفت. نایب رئیس سنای چک: 
اخبار منتشر شده در برخی رسانه ها درباره 

جمهوری اسلامی حقیقت ندارد.  
سنای  رئیس  نایب  سوبوتكا  پرمیسل 
چک نیز در این دیدار ضمن ابراز خرسندی 
از سفر به ایران گفت: اینكه حقایق جمهوری 
اسلامی ایران را از نزدیک می بینیم بسیار 
به گسترش همكاری های دوستانه فیمابین 
از  كه  اخباری  چون  كرد  خواهد  كمک 
بعضا حقیقت  می شود  منعكس  رسانه ها 
نداشته و نادرست هستند. پرمیسل سوبوتكا 
گفت:  ادامه  در  سنای چک  رئیس  نایب 
جمهوری چک در قلب اروپا واقع شده و 
جمهوری اسلامی ایران در قلب خاورمیانه 
موجب  می تواند  ظرفیت  این  و  است 
دسترسی هریک از دو كشور به بازارهای 

سایر كشورهای منطقه شود.

رییس فراكسیون امید در مجلس شورای اسلامی با تاكید بر لزوم خاتمه دادن به پرونده 
حوادث انتخابات سال 88 گفت: مسائل و مشكلات سال 88 باید در یک فضای كارشناسی 

ریشه یابی شود و سهم هر فرد، گروه و جریان از حوادث سال 88 مشخص شود.
محمدرضا عارف در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به انتشار »سیاست های كلی انتخابات« اعلام 
كرد: این سیاست ها در پی كار كارشناسی دقیقی كه در مجمع تشخیص مصحلت نظام انجام 
شد و اصلاحیه ای كه ازسوی مقام معظم رهبری انجام گرفت، به استناد اصل 11۰ قانون 
اساسی ازسوی ایشان ابلاغ شد. رییس فراكسیون امید در مجلس شورای اسلامی یادآور شد: 
امیدواریم در چارچوب این سیاست های كلی، قانون جامع انتخابات تدوین شود كه ثبات و 
ماندگاری این نكات و راهنمودها افزایش یابد. در تهیه این ابلاغیه درنظر گرفته شده، درصورتی 
كه در تهیه قانون جامع انتخابات نیز این نكات رعایت شود، قطعاً شاهد مشاركت بیشتر و 

رقابتی سالم تر در فضای انتخاباتی كشور خواهیم بود.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در پاسخ به سوالی درخصوص علت تاكید 
موكد رهبری درمورد برخی مسائل كه در قانون نیز مورد اشاره قرار گرفته، گفت: معمولاً در 
سیاست های كلی، برخی مسائلی كه در قوانین وجود دارد، مورد تاكید مجدد قرار می گیرد 
و آنچه در این ابلاغیه نیز مورد تاكید قرار گرفته، نشان دهنده اهمیت مطلب و همچنین 

جهت گیری نظام درخصوص انتخابات است.
رعایت تمامی موارد »سیاست های کلی انتخاباتی« الزامی است

عارف گفت: رعایت تمامی نكات و مسائلی كه در این ابلاغیه به عنوان یک سند بالادستی 
آمده، الزامی است و درحالی كه قوانین عادی قابل اصلاح و تغییر هستند، سیاست های كلی 
انتخاباتی كه ابتدای هفته جاری ابلاغ شد همچون دیگر اسناد بالادستی، لازم الاجرا بوده و 

مهمتر این كه امكان وضع قوانینی كه با این سیاست ها مغایرت داشته باشد، وجود ندارد.
نهادهای نظامی و امنیتی از ورود به انتخابات خودداری خواهند کرد

او همچنین در پاسخ به سوال دیگری درباره تاكید مجدد رهبری درخصوص عدم ورود 
نظامیان به انتخابات، یادآور شد: با این ابلاغیه، دیدگاه رهبری در این رابطه كاملًا شفاف شد 
و قطعاً تمامی نهادهای نظامی و امنیتی این مسئله را رعایت می كنند و از ورود به انتخابات 

خودداری خواهند كرد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان كرد: مسئله ورود نظامیان به انتخابات 
و جانبداری از نامزدهای انتخاباتی یكی از انتقادهایی بود كه در همان زمان انتخابات ریاست 
جمهوری سال 88 همواره مطرح كردیم و شخصاً در مبارزه های انتخاباتی سال 9٢ نیز بارها 

این مسئله را بیان كردم و امروز باید از شورای نگهبان بخاطر نظارت دقیق برای رعایت این 
مسئله تقدیر كنیم. رییس فراكسیون امید در مجلس اضافه كرد: امیدواریم از این پس مبنا 
و فصل الخطاب اقدام های تمام نهادهای ذی ربط اعم از هیات های ناظر و اجرایی و همچنین 

تمامی شركت كنندگان در انتخابات ها، ابلاغیه رهبری باشد.
پرونده حوادث انتخابات سال 88 بسته شود

او گفت: مسائل و مشكلات سال 88 باید در یک فضای كارشناسی ریشه یابی شود و سهم 
هر فرد، گروه و جریان از حوادث سال 88 مشخص شود. باید پرونده حوادث انتخابات در 
سال 88 اعم از حصر و زندان ها بسته شود؛ چرا كه این مسئله به صلاح كشور است و برای 
این كه بتوانیم این پرونده را خاتمه دهیم، به فضایی كارشناسی برای شناسایی علل و عوامل 
این حوادث نیاز داریم.  عارف درباره آخرین وضعیت فعالیت های شورایعالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان باتوجه به ابلاغ سیاست های كلی انتخابات اعلام كرد: جهت گیری شورایعالی 
سیاست گذاری مشاركت حداكثری و حركت در چارچوب قانون بوده است و در آیین نامه ای 
كه برای انجام فعالیت های انتخاباتی اصلاح طلبان در حال تدوین است، همین سیاست های 
كلی را به عنوان جهت گیری اصلی قرار داده ایم. رییس شورایعالی سیاست گذاری اصلاح طلبان 
یادآورشد: امیدواریم هرچه سریع تر اساسنامه، آیین نامه ها و ضوابطی كه شورایعالی برای 
فعالیت خود به آن نیاز دارد، به تصویب برسانیم كه بتوانیم با فعال  كردن شوراها در سراسر 
استان های كشور، به مشاركت حداكثری در انتخابات آینده دست پیدا كنیم؛ چرا كه مهمترین 

راهبرد اصلاح طلبان در انتخابات آینده مشاركت حداكثری و حفظ انسجام است.
رییس فراكسیون امید در مجلس همچنین با اشاره به حضور سه نفر از اعضای این 
فراكسیون در شورایعالی سیاست گذاری اصلاح طلبان گفت: خوشبختانه استقبال بسیار خوبی 
ازسوی اعضای فراكسیون به عمل آمد و حدود 33 تا 34 نفر از اعضا نامزدی خود را برای 

حضور در این شورا اعلام كردند. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با اشاره به برگزاری جلسه روز یكشنبه 
فراكسیون امید در این رابطه یادآور شد: در این نشست به این نتیجه رسیدیم كه ابتدا باید 
فراكسیون آمادگی خود را برای حضور در شورایعالی سیاست گذاری اصلاح طلبان اعلام كند 
و به همین دلیل در جلسه شورای مركزی رای گیری نكردیم و مقرر شد تصمیم گیری درباره 

این موضوع در نخستین نشست مجمع عمومی فراكسیون انجام شود.
عارف در پایان اعلام كرد: پس از تایید حضور فراكسیون امید در شورایعالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان، در مجمع عمومی فراكسیون برای انتخاب این سه عضو رای گیری خواهیم كرد.

دکتر جهانگیری در مراسم روز جهانی استاندارد

با اقتصاد کشور کاری کردند که به سادگی قابل جبران نیست

دکتر علی لاریجانی در دیدار با دیدار نایب رئیس مجلس سنای چک: 

نشست لوزان درباره سوریه بی نتیجه بود 

محمد رضا عارف:

پرونده انتخابات 88 بسته شود 

رضا شجیع*

یادداشت

حمیدرضا   شاهمحمدی



3 اقتصادی

قیمتنمایندگینامخودرو

20634,452,000تیپ5

EF7 44,300,000 دنا با موتور

GLX40530,200,000 پژو 

SLX40532,900,000 پژو 

ELX40,800,000پژوپارس

 36,300,000 پژوپارسسال

E29039,200,000 تندر 

LX32,700,000 رانا 

TU533,300,000رانا 

 30,700,000 سمندLXسال

EF7 31,000,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

 111,000,000رنوکپچر

 35,800,000رنو تندر پیکاپ

 75,000,000هایما اس S7 ( 7 ( . فول دنده ای

 138,000,000 سوزوکی ویتارا اتومات کلاس 8

آخریننرخطلادرایران

4,759,000یکمثقالطلا

1,098,600یکگرمطلای18

آخریننرخانواعسکه

10,840,000سکهبهارآزادی

10,870,000سکهطرحقدیم

5,500,000نیمسکه

2,900,000ربعسکه

1,820,000سکهیکگرمی



یک مقام مسئول كارگری مطرح كرد؛

چرا نباید در مملکت شغل دائم داشته باشیم؟
عضو كانون عالی شوراهای اسلامی كار با انتقاد از كسانی كه بدون توجه به حذف 
تبصره یک ماده 7، اصلاحیه قانون كار را به مجلس فرستاده اند، گفت: آمادگی بررسی 

بند بند قانون كار را به شرط اصلاح واقعی آن داریم.
علی اصلانی در گفت وگو با ایسنا،  اظهار كرد: اصلاحیه ای كه هم اكنون در كمیسیون 
اجتماعی مجلس است همان اصلاحیه دولت قبل است كه به جای قانون كار به اسم 
بهبود كسب و كار به مجلس ارسال شد و همین مساله مورد انتقاد جامعه كارگری و 
كارفرمایی قرار گرفت. وی ادامه داد: شكی نیست كه تنها مانع تولید در این مملكت 
قاچاق كالا، سود تسهیلات بانكی و افت قدرت خرید مردم است و قانون كار یک درصد 
هم مانع نیست لذا توصیه می كنیم ابتدا روی موانع تولید كار كنند و اگر حل نشد به 
سراغ قانون كار بروند. اصلانی با اشاره به آمادگی مقامات كارگری برای بررسی قانون 
كار در مجلس افزود: جامعه كارگری به آن درجه از آگاهی و بلوغ فكری رسیده كه 
می تواند با هر شخص و نهاد و دستگاهی پای میز مذاكره نشسته و گفت وگو كند. وی 
خاطرنشان كرد: مخالف اصلاح هیچ كدام از مواد و بندهای قانون كار نیستیم ولی به 
شرطی كه به معنای واقعی اصلاح شود و بدون نظر جامعه كارگری به تصویب نرسد. به 
گفته عضو كانون عالی شوراهای اسلامی كار خروجی مذاكره و بررسی اصلاحیه قانون 
كار باید به تصویب قانونی جامع و مفید فایده برای آیندگان تبدیل شود كه به اشتغال 
جوانان و حفظ امنیت شغلی نیروهای كار كمک كند. اصلانی درعین حال به ماده 7 
قانون كار اشاره كرد و گفت: نمایندگان كارگری و كارفرمایی در خصوص اصلاح ماده 
7 و تبصره های آن توافق نظر دارند ولی اجازه حذف تبصره یک ماده 7 را نمی دهند. 
این مقام مسئول كارگری متذكر شد: نمی توان در مملكتی زندگی كرد كه در آن شغل 
دائم وجود نداشته باشد. متاسفانه تبصره یک ماده 7 در اصلاحیه جدید قانون كار حذف 
شده و عنوان شده كه در شغل هایی كه مستمرند دیگر قرارداد موقت معنا ندارد و از این 

جهت به زیان كارگران است.

سه شنبه -بیست وهفتم مهرماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4124

ضرورت آزادسازی سهام عدالت

کاغذباطلههاییکهسهممردمازسهامعدالتشد
نمایندگان مردم در مجلس معتقدند سهام عدالت 
به مثابه كاغذ پاره هایی است كه سرنوشت نامعلومی 

داشته و مردم را در گمراهی رها كرده است. 
آن  آزادسازی  نحوه  و  عدالت"  "سهام  موضوع 
موضوعی است كه از بیش از 1۰ سال گذشته تاكنون 
مطرح بوده و هرساله وعده های زیادی برای آزادسازی 
در  كه  فراوانی  ابهامات  است؛ولی  شده  داده  آن 
شركت های سرمایه گذاری،قیمت گذاری شركت ها و 
همچنین نحوه مدیریت سبد "سهام عدالت "وجود 
دارد، امكان آزادسازی آن را با مشكلاتی مواجه كرده 
و میلیون ها سهامدار را چشم انتظار نگه داشته است.

دولت فعلی بعد از روی كار آمدن با چالش آزادسازی 
"سهام عدالت" مواجه شد و وعده داد كه طی چند 
ماه آینده تكلیف "سهام عدالت" را به سرعت روشن 
 كند،اما عملكرد شركت های سرمایه گذاری استانی كه 
با اما و اگرهای فراوانی مواجه بوده و همچنین رشد 
قیمت سهام شركت های حاضر در سهام عدالت كه 
مدیریت این سبد را به یک موضوع پیچیده تبدیل 

كرده، مانع از آزادسازی سهام عدالت شده است.
مشمولان  شناسایی  همچون  پیچیدگی هایی 
،قیمت گذاری  شركت ها و سازوكار آزادسازی برسر 
راه "سهام عدالت" وجود دارد تا جایی كه در سهام 
عدالت برخی شركت ها قیمت گذاری شدند كه اصلا 

وجود خارجی ندارند!
نكته حائز اهمیت این است كه برای آزادسازی 
"سهام عدالت" باید میزان دقیق مشمولان مشخص 
شود،درحالی كه بعد از گذشت بیش از 1۰ سال از 
اجرای این طرح،تعداد مشمولان سهام عدالت هنوز به 
صورت دقیق مشخص نبوده و مانند قانون هدفمندی 
یارانه ها جامعه هدف مشخص نیست.بنابراین تا زمانی 
كه تكلیف شركت های سرمایه گذاری استانی و نیز 
تعداد مشمولان به صورت دقیق مشخص نشود امكان 

آزادسازی سهام عدالت وجود ندارد.
به زعم بسیاری از كارشناسان سرنوشت تلخ یارانه 
ها در انتظار "سهام عدالت" بوده زیرا این طرح نیز 
نتوانست در مسیر كمک به اقشار آسیب پذیر یعنی 
هدف اصلی خود مثمرثمر باشد؛از سوی دیگر مافیای 
ایجاد شده در بدنه ساختاری این طرح تحقق اهداف 

اولیه را غیرممكن كرده است.
آینده مبهم و انتظارهای به جای مردم از "سهام 
عدالت" موضوع گفت وگوی خانه ملت با برخی از 

نمایندگان مجلس است كه در ذیل می خوانید:
 پورابراهیمی داورانی: ضرورت برخورد با 

مافیای سهام عدالت
با  وگو  درگفت  داورانی  پورابراهیمی  محمدرضا 
خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، با انتقاد از سرنوشت 
عدالت"  "سهام  گفت:  عدالت"،  "سهام  نامعلوم 
مجموعه ای رها شده در اقتصاد كشور بوده كه نه 
دولت نظارتی بر آن دارد و نه مردمی كه سهام به آن 

ها واگذار شده است.
شورای  مجلس  در  راور  و  كرمان  مردم  نماینده 

با بیان اینكه اداره مافیایی  با بیان اینكه  اسلامی، 
افزود:  است،  انتقاد  مورد  عدالت"  مجموعه "سهام 
"سهام عدالت" با وضعیت فعلی خود بیشترین لطمه 
را به اقتصاد و مردم به عنوان سهام داران وارد می كند.

 ضرورت واگذاری سهام عدالت به مردم
بر  تاكید  با  این نماینده مردم در مجلس دهم، 
اینكه پیشنهاد ما واگذاری "سهام عدالت" به مردم 
است،تصریح كرد: طرحی در مجلس با همین محتوا 
دو سال قبل تدوین شد كه با مخالفت دولت و اصرار 
آن برای ارسال لایحه در این خصوص مسكوت ماند.

وی با بیان اینكه بدقولی دولت در خصوص ارایه 
لایحه در بحث "سهام عدالت" مشكلات بسیاری را 
ایجاد كرده است، گفت: طبق آخرین اخبار واصله 
متن لایحه دولت در خصوص تعیین تكلیف "سهام 
عدالت" و آزادسازی و واگذاری آن به مردم نهایی شده 
ولی هماهنگی هایی نیاز است تا به این وسیله ابلاغ 

شود
 منتظر لایحه دولت درخصوص
 آزادسازی سهام عدالت هستیم

پورابراهیمی داورانی،ادامه داد:ما منتظر ارایه لایحه 
مذكور از سوی دولت هستیم تا به این وسیله تعیین 

تكلیف "سهام عدالت "صورت بگیرد.
وی با بیان اینكه باید سهم مردم و دولت هركدام 
به تفكیک به آن ها واگذار شود، گفت: درصورتی 
كه دولت در خصوص تعیین تكلیف "سهام عدالت" 
ورودی نداشته باشد؛مجلس با طرح تدوین شده در 
این رابطه به تعیین تكلیف در این موضوع خواهد 

پرداخت.

این نماینده مردم درمجلس دهم، ادامه داد: تحقیق 
و تفحص از "سهام عدالت" در روزهای آخر مجلس 
نهم آماده شد؛اما به دلیل ازدیاد گزارشات،در دستور 
كار مجلس قرار نگرفت،با این حال در حال حاضر این 

گزارش آماده است.
وی با بیان اینكه لحاظ شده ترین دارایی دولت در 
حال حاضر سهام عدالت است،تاكید كرد: در حال 
حاضر ابهامات بسیاری در سهام عدالت وجود دارد كه 

باید نسبت به رفع آن ها اقدام شود.
سهم هر فرد از سهام عدالت یک میلیون و 5۰۰ 

هزارتومان است
لایحه  ارایه  كرد:با  مطرح  داورانی  پورابراهیمی 
"سهام  تكلیف  تعیین  درخصوص  دولت  ازسوی 
عدالت "مجلس هرچه سریع تر رسیدگی به آن را در 

دستوركار خود قرار خواهد داد.
وی با بیان اینكه برآورد این است كه رقمی درحدود 
یک یا یک میلیون و 5۰۰ هزار تومان سهم هر نفر از 
"سهام عدالت" خواهد بود، افزود: "سهام عدالت" برای 
خانواده هایی كه شرایط اقتصادی مناسبی ندارند،می 

تواند دارایی قابل قبولی باشد.
داد:با  دهم،ادامه  درمجلس  مردم  نماینده  این 
تكلیف  تعیین  مردم  به  عدالت"  "سهام  واگذاری 
سهام صورت  این  اداره  نحوه  در خصوص  اساسی 

خواهد گرفت.
شورای  مجلس  اقتصادی  كمیسیون  رئیس 
اسلامی،یادآورشد:طرح نمایندگان در خصوص "سهام 
عدالت" در دست تدوین بوده و با تاخیر دولت در ارایه 

لایحه در دستور كار قرار خواهد گرفت.

  دلخوش: 
سهام عدالت طرحی ناموفق با آینده مبهم

سیدكاظم دلخوش درگفت وگو با خانه ملت، با 
انتقاد از آینده مبهم طرح "سهام عدالت"، گفت:"سهام 
عدالت "در تحقق اهداف اولیه خود و همچنین كمک 

به اقشار آسیب پذیر جامعه ناموفق بود.
شورای  درمجلس  سرا  صومعه  مردم  نماینده 
اسلامی،با بیان اینكه باید شفاف سازی عملكرد سهام 
عدالت برای بررسی نحوه آزادسازی آن در دستور قرار 
بگیرد،افزود:متاسفانه "سهام عدالت" نیز مانند قانون 

هدفمندی یارانه ها با رویه فعلی ناموفق است.
دولت نسبت به تعیین تکلیف سهام عدالت 

بی تفاوت است
مورد  عدالت"  "سهام  باید  براینكه  تاكید  با  وی 
بازنگری اساسی واقع شود، تصرح كرد: دولت باید با 
تسریع در ارسال لایحه بازنگری در طرح سهام عدالت 
و همچنین تسریع در آزادسازی معاملات آن ،اهداف 

این طرح را محقق كند.
این نماینده مردم در مجلس دهم، با بیان اینكه 
كمیسیون اقتصادی مجلس پیگیر نحوه آزادسازی 
معاملات"سهام عدالت" است، گفت: باید سهم مردم از 
"سهام عدالت" ملموس شده و به دست آن ها برسد.

سهام عدالت به مثابه کاغذ پاره
 در دست مردم است

دلخوش با تاكید بر اینكه در حال حاضر "سهام 
پاره در دست مردم است،  به مثابه كاغذ  عدالت" 
افزود: مردم نمی دانند ارزش واقعی برگه های "سهام 

عدالت" چه میزان بوده و چقدر ارزش مالی دارد.

وی با بیان اینكه دولت نسبت به تعیین تكلیف 
"سهام عدالت" بی تفاوت است، تصریح كرد:درحال 
حاضر "سهام عدالت" با بی توجهی دولت ها نسبت 

به اجرای صحیح آن طرح مسكوت مانده ای است.
شورای  مجلس  اقتصادی  كمیسیون  سخنگوی 
اسلامی، یادآور شد: برای كمک به وضعیت معیشت 
مردم باید نسبت به شفاف سازی "سهام عدالت" اقدام 

شود.
 مفتح: سهام عدالت به گمراهه

 یارانه ها کشیده شد
محمدمهدی مفتح درگفت وگو با خانه ملت، با بیان 
اینكه سهام عدالت با هدف كمک به اقشار آسیب پذیر 
جامعه مدنظر دولت قرار گرفت،گفت:توسعه "سهام 
عدالت" و ارایه آن به همه اقشار مردم یكی از نواقصی 

بود كه در این طرح دیده شد.
شورای  مجلس  در  تویسركان  مردم  نماینده 
اسلامی، با تاكید بر اینكه اهداف اولیه "سهام عدالت" 
بسیار محقق  از گذشت سال های  بعد  هنوز هم 
اولیه  اهداف  نشدن  محقق  است،افزود:علت  نشده 
طرح "سهام عدالت" این است كه یا مدل این طرح 
با شرایط جامعه منطبق نبوده و یا اینكه درعمل 

نتوانسته به اهداف مدنظر دست یابد.
وی با اشاره به ایجاد ساختار و تشكیلات اداری برای 
توزیع "سهام عدالت" در بین مردم،تصریح كرد:هیات 
مدیره های این ساختار برای كشور بار مالی داشت كه 

این مهم اجازه تحقق اهداف "سهام عدالت" را نداد.
این نماینده مردم درمجلس دهم،با انتقاد از نبود 
شفافیت در بحث "سهام عدالت"،تاكید كرد: از حیث 
سیستم اجرایی این طرح ابهامات زیادی داشت كه 

نتیجه آن آزادنشدن "سهام عدالت" است.
وی با بیان اینكه مردم باید بتوانند آزادانه نسبت 
به خرید و فروش "سهام عدالت" خود اقدام كنند، 
افزود: در حال حاضر مردم نمی دانند مالک چه چیزی 

هستند و تنها برگه ای در دست دارند.
 ضرورت آزادسازی سهام عدالت

مفتح ادامه داد: در صورتی كه آزادسازی "سهام 
عدالت" صورت بگیرد مردم به ویژه جامعه هدف این 
طرح می دانند با عواید "سهام عدالت" می توانند به 

تغییر وضعیت معیشت خود اقدام كنند.
این نماینده مردم در مجلس دهم،افزود: "سهام 
عدالت" در سبد درآمدی خانوار نقشی نداشته و مردم 

نمی دانند آیا سودی از سهام خود دارند یا خیر.
وی با بیان اینكه طرح "سهام عدالت" نیز مانند یارانه 
ها نتوانست كمكی به توانمندسازی اقشار نیازمند 
جامعه كند،گفت: اقشار ضعیف جامعه با دریافت سهام 

عدالت هیچ تغییری در زندگی خود حس نكردند.
سخنگوی كمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
بازنگری  با  اسلامی،یادآور شد:باید  مجلس شورای 
اساسی در اصل طرح "سهام عدالت" و تغییر در 
ساختار اداری آن به مفید بودن این طرح برای اقشار 

ضعیف جامعه كمک كرد.

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009562 شماره  1-رای 
1392114430001001611 آقای علیرضا تقی زاد فرزند علی اصغر در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 246 مترمربع پلاک شماره 10435 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001007148 شماره  2-رای 
1391114430001007872 خانم فرخ لقاء پرپنچی فرزند سید محمد علی در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 95/54 مترمربع پلاک شماره 

10713 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001007147 شماره  3-رای 
1391114430001007873  آقای سید محسن مجد پور فرزند سیدمحمد علی در 
چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 95/54 مترمربع 

پلاک شماره 10713 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001010320 شماره  4-رای 
1392114430001001883 آقای سید سعید رضویان فرزند سید علی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 85/30 مترمربع پلاک شماره 11006 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001012082 شماره  5-رای 
1394114430001000156 خانم جمیله نصیری یزدی فرزند محمد در دو دانگ مشاع 
ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ125 مترمربع پلاک شماره 43 فرعی 

از 10936 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001012081 شماره  6-رای 
1393114430001001270 آقای حسینعلی وفائی منش فرزند صفرعلی در چهار 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 125 مترمربع پلاک 

شماره 43 فرعی از 10936 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011453 شماره  7-رای 
1391114430001009297 خانم فاطمه چوپانی مقدم فرزند اصغر در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت115 مترمربع پلاک شماره 7 فرعی از 10929 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008928 شماره  رای   -8
1391114430001008992 آقای علی رمضانی فرزند علیرضا در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 50/45 مترمربع پلاک شماره 10477 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009414 شماره  9-رای 
1391114430001004572 آقای ابوالفضل شعبانی فرزند عباس در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 27 مترمربع پلاک شماره 27 فرعی از 11038 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008773 شماره  10-رای 
1394114430001000507 خانم سکینه پنجور فرزند نادعلی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 100/47 مترمربع پلاک شماره 621 فرعی از 11135 اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001005943 شماره  رای   -11
1392114430001000571 آقای محمدفدائی فرزند ابوالقاسم در ششدانگ یک بابب 
ساختمان به مساحت 295 مترمربع پلاک شماره 9 فرعی از 10923 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009568 شماره  رای   -12
1394114430001000919 آقای مهدی رئیسیان فرزند حسین در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 124/73 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 5596 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001012192 شماره  13-رای 
1391114430001008624 آقای محمد شکری نژاد فرزند مسیب در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 166 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 10456 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه   پرونده  به  مربوط   139560330001009202 شماره  14-رای 
1393114430001001369 آقای علی چراغی فرزند مرشدعلی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 67/68 مترمربع پلاک شماره 4 فرعی از 11239 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009560 شماره  15-رای 

1391114430001002772 آقای رضاسلطانی موخر فرزند محمدعلی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 53/26 مترمربع پلاک شماره 11613 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011610 شماره  رای   -16
1391114430001001062 آقای اکبر صفری ورزنه فرزند قدیرعلی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 44 مترمربع پلاک شماره 10335 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008887 شماره  17-رای 
1391114430001009047 آقای باقرمحمدی نیستانی فرزند محمد در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 105/70 مترمربع پلاک شماره 55 فرعی از 10475 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001010621 شماره  18-رای 
1394114430001000519 خانم بدری بیکدلی فرزند رضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 189/11 مترمربع پلاک شماره 10652 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008814 شماره  19-رای 
1392114430001002695 آقای رضاحسینی فر فرزند صفرعلی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/07/12 تاریخ انتشار دوم: 1395/07/27
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
تصرفات  قم  دو  منطقه  واملاک  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  هیات حل 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002019298 شماره  1-رای 
از  قسمتی  در  ذوالفقار  فرزند  پورمحمد  اسد  آقای   1392114430002004534
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 83.30 مترمربع پلاک 

شماره 1 فرعی از 2184 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002013717 شماره  2-رای 
1391114430002000289 آقای عابدین کریمی فرزند غلامحسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 2304 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020472 شماره  3-رای 
از  اله در قسمتی  فرزند حبیب  یزدانیان  آقای علی   1394114430002000825
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 583.69 مترمربع پلاک 

شماره 53 فرعی از 2530 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020654 شماره  4-رای 
1391114430002009739 آقای جواد جعفری فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 469 

فرعی از 1956 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020646 شماره  5-رای 
1391114430002007834 آقای صدقعلی هژیرتقی پور فرزند مهدی در قسمتی 
ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 2321 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021027 شماره  6-رای 
1391114430002012116 آقای غلامرضا نوری مقدم فرزند ولی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در ان احداث بنا شده به مساحت 49 مترمربع پلاک شماره 

2/11/943 فرعی از 2272 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020996 شماره  رای   -7
1391114430002011849 خانم معصومه رفیعی فرزند فتحعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 1949 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020635 شماره  8-رای 
1391114430002004520 آقای امیراله یاری فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 178.68 مترمربع پلاک شماره 104 

فرعی از 1941 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020461 شماره  9-رای 
1391114430002006420 آقای رضا فیضی فرزند فتح اله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 

1977 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020524 شماره  10-رای 
1391114430002009422 آقای یداله یعقوبی فرزند برزو در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 77/08 مترمربع پلاک شماره فرعی 

از 1856 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020780 شماره  رای   -11
1391114430002014301 آقای اصغر نوروزی نثار فرزند محمد ولی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78.94 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 2273 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018317 شماره  رای   -12
از  قسمتی  در  اسمعلی  فرزند  علیزاده  قدیر  آقای   1391114430002008608
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 156 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 2091 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020369 شماره  13-رای 
1394114430002000540 آقای رسول تاخته فرزند ولی اله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72.67 مترمربع پلاک شماره فرعی 

از 2307 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002017028 شماره  رای   -14
1391114430002000713 آقای سید صدرالدین ضیائی فرزند سید محمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 108/65 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2323 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020601 شماره  15-رای 
1391114430002001933 آقای احمد رحمتی منصور فرزند زمانعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع  پلاک شماره 

فرعی از 2174 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020819 شماره  16-رای 
1391114430002011817 آقای محسن حاجی رحیمی فرزند نجفقلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160/61  مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018112 شماره  17-رای 
1391114430002012996 آقای عباس ساغبگلو فرزند اسماعیل در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/04 مترمربع پلاک 

شماره 30 فرعی از 1882 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020913 شماره  رای   -18
از  قسمتی  در  غلامعلی  فرزند  یعقوبلو  سعید  آقای   1391114430002007916
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 91 مترمربع پلاک شماره 

4 فرعی از 2324 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002011611 شماره  19-رای 
از  قسمتی  در  عزیز  فرزند  سیفی  حسینقلی  آقای   1391114430002004719
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 206.80 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 1978 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002017287 شماره  20-رای 
1391114430002006547 آقای سعداله گنج خانی فرزند اسمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 124/50 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 2112 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002012796 شماره  21-رای 
از  قسمتی  در  محسن  فرزند  نور  نادری  جواد  آقای   1391114430002006376
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 71/31 مترمربع پلاک 
شماره 836 از 135 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020339 شماره  22-رای 
از  قسمتی  در  احمد  فرزند  اصلانی  غلامعلی  آقای   1391114430002000685
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144 مترمربع پلاک شماره 

124 فرعی از 1953 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/07/12 تاریخ انتشار دوم: 1395/07/27
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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ورزشی سه شنبه -بیست وهفتم مهرماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 444124

گزارش سایت جهان ورزش از تیم ملی فوتبال ایران

تغییر قدرت در فوتبال آسیا
یک پایگاه اینترنتی با ارزیابی از نمایش تیم ملی فوتبال ایران به افزایش قدرت این تیم در 

سال های اخیر در قاره آسیا اشاره و اعلام كرد در فوتبال آسیا قدرت در حال تغییر است.

 رقابت های انتخابی جام جهانی روسیه در قاره های مختلف پیگیری شده است. این 
رقابت ها در قاره آسیا، زودتر از سایر قاره ها پیش رفته است. پایگاه اینترنتی جهان ورزش، در 
گزارشی به بالا رفتن سطح رقابت های انتخابی جام جهانی در قاره آسیا و نمایش خوب تیم 

ملی ایران در این رقابت ها پرداخت.
در گزارش این پایگاه اینترنتی آمده است:  »به نظر می رسد ورود كارلوس كی روش به تیم 
ملی فوتبال ایران در سال ٢۰11 باعث تغییر قدرت در این قاره شده است و دیگر، قدرت های 
سنتی در قاره آسیا از شرق این قاره نیستند. نمایش خوب ایران در جام جهانی برزیل، تیم 
جوان شده ایران و خوش بینی به تیم ملی ایران بعد از یک دهه نمایش ناامیدكننده باعث شده 
است تیم ملی فوتبال ایران شرایط خیلی خوبی نسبت به گذشته پیدا كند. آنچه مشخص 
شده است این بوده كه كارلوس كی روش تاكتیک جدیدی به تیم ملی ایران تزریق كرده 

است و با این تاكتیک، به نظر می رسد باید به تیم ملی ایران در آینده خیلی امیدوار بود.« 
در ادامه این گزارش آمده است: »دفاع منطقی و متمركز تیم ملی فوتبال ایران و ضدحملات 
سریع كه استراتژی نخست تیم كی روش است، باعث شده تیم ملی ایران با شیوه جدیدی 
فوتبال بازی كند كه با گذشته تفاوت زیادی دارد. بازیكنانی چون اشكان دژاگه، آندرانیک 
تیموریان و سردار آزمون در ایجاد چنین موقعیت هایی نقش اساسی داشتند و این بازیكنان 
با سرعت و قدرت خودشان باعث می شوند تا تیم ملی ایران در شروع حملات خطرناک 
ظاهر شود.« به گزارش ایسنا، پایگاه اینترنتی جهان ورزش در بخش دیگری از مطلب خود 
درباره فوتبال ایران نیز آورده است: »در بین بازیكنان خوب ایران، بازیكنی چون علیرضا 
جهانبخش وجود دارد كه قدرت هجومی ایران را بالا برده است. او فضای خوبی را در خط 
حمله ایران پوشش می دهد و با حركات خود دفاع حریف را آزار می دهد. جهانبخش و 
پشت سر او آندرانیک تیموریان توانستند با ظرافت و قدرت بدنی بالایشان جلوی حملات 
حریف را بگیرد. البته باید به حضور یک رهبر قدرتمند در خط دفاع ایران نیز اشاره كرد كه 
با اعتماد به نفس بالا هر حمله حریف را خنثی می كند. سید جلال حسینی با قدرت بدنی 
بالایی كه دارد، صلابت خاصی به تیم ملی ایران بخشیده است. او در بازی با ازبكستان توانست 
گل سه امتیازی ایران را به ثمر رساند.« این گزارش با ستایش از بازیكنان جوان و همچنین 
نیمكت نشینان تیم ملی فوتبال ایران تمام می شود. »كارلوس كی روش نیمكت خوبی نیز 
در تیم ملی ایران در اختیار دارد كه دست او را برای به میدان فرستادن بازیكنان جدید باز 
گذاشته است. از دیگر بازیكنان موثری كه تیم ملی در اختیار دارد، می توان از احسان حاج 
صفی، رامین رضائیان و سعید عزت الهی نام برد. نمایش خوب ایران خصوصا در بازی با 
كره جنوبی باعث شد تا كره ای ها تقریبا در طول 9۰ دقیقه، هیچ فرصتی برای گلزنی نداشته 
باشند؛ آن هم در شرایطی كه سون هیونگ مین، مهاجم گلزن تاتنهام انگلیس در خط حمله 
این تیم قرار داشت. نمایش خوب ایران باعث شده است تا ستاره های كره ای اكنون به تغییر 

قدرت در قاره آسیا پی ببرند.«

آیا تغییر پست رامین منطقی است؟

 برانکو و کی روش هر دو حق دارند
این روزها مسئله قرار گرفتن یا نگرفتن رامین رضاییان در تركیب پرسپولیس یا تیم ملی 
تبدیل به بحث اول محافل فوتبال شده است. اگر از رفتار رامین رضاییان و مهدی طارمی در 
ابتدای فصل نقل و انتقالات كه در فوتبال حرفه ای عادی و معمول نیست صرف نظر كنیم، 
مابقی قضایا را می باید تنها در بعد فنی و فوتبالی بررسی كرد و اگر شبهاتی چون لجبازی 
یا انتقام جویی را به عنوان عاملی در تصمیم گیری دو سرمربی پرسپولیس و تیم ملی لحاظ 

كنیم، مثل این است كه نسبت به دانش حرفه ای این دو شک كرده ایم.
قرار گرفتن بازیکن در ترکیب، یک "رَوَند" است

از لحاظ فنی، قرار گرفتن بازیكن در تركیب تیم، یک "روند" است و پروسه ای را می طلبد. 
روندی كه در دوره تمرینات گروهی جهت هماهنگی تیمی در اردوهای تداركاتی طی می 
شود. از این منظر تفاوتی بین تیم ملی و باشگاهی نیست. بسیار پیش می آید كه در بحبوحه 
مسابقات تیم ملی، بازیكنی در لیگ، خوش می درخشد و در چندین بازی متوالی چنان 
نمایشی از خود نشان می دهد كه همگان خواهان حضور او در تیم ملی می شوند. حال آنكه 
تیم ملی اردوی ابتدایی فصل خود را با 38 نفر به اتمام رسانده، ٢5 نفر خود را برای اردوی 
نهایی غربال كرده )٢3+٢ رزرویست( و وارد مسابقات شده است. طبیعی است در چنین 
مقاطعی تنها در شرایطی می توان آن بازیكن را دعوت كرد كه یكی از دو بازیكن همپست او 
در تیم ملی محروم، مصدوم یا با افت كیفی مشهودی مواجه شود؛ چراكه بازیكن مورد نظر 
پروسه اردوها و شركت در تمرینات گروهی و تاكتیكی را طی نكرده است. عملكرد درخشان 
او در باشگاهش، تضمینی برای موفقیت در كار گروهی تیم ملی نخواهد بود و مربیان حرفه 
ای به این سادگی دست به تغییرات در گروهی كه بارها شِماهای تاكتیكی را مرور كرده و 
به میزانی از هماهنگی رسیده، نمی زنند. رامین رضاییان از روزی كه از باشگاه راه آهن به 
تیم ملی دعوت شد، همواره در تمام اردوهای تیم ملی حضور داشته و با طی كردن روند 
تمرینات كی روش وارد قالب تیمی شده و خودش را به عنوان نفر اول پست دفاع راست به 
سرمربی تیم ملی تحمیل كرده است. با این شرایط قرار گرفتن وی در تركیب اصلی تیم ملی 
جای تعجب نداشت. عین این مسئله در مورد باشگاه ها هم صادق است. هر چند رضاییان 
یک فصل موفق را در پرسپولیس سپری كرده است؛ ولی كل مجموعه دفاعی این تیم شامل 
دروازه بان و مدافعین فیكس و ذخیره سال پیش تغییر كرده اند. رامین همه اردوها و تمرینات 
پیش فصل را از دست داده است، ماهینی عالی كار كرده، كارنامه خط دفاعی تیم حیرت انگیز 
است، تیم هم با كسب بهترین نتایج در صدر جدول ایستاده است. با این وضعیت، تصمیم 

برانكو مبنی بر خارج نكردن ماهینی از تركیب اصلی هم كاملا منطقی و حرفه ای است.
جابه جایی پست رضاییان نه به نفع پرسپولیس است

نه به نفع تیم ملی و نه به نفع خودش
جدا از توضیحات فوق، باید به این نكته اشاره كرد كه اصولا گماشتن ماهینی در پست 
دفاع وسط و انتقال انصاری به پست دفاع چپ غیرقابل تصور است. برانكو از مدت ها مترصد 
پیدا كردن مجال و فرصتی بود تا انصاری را به عنوان دفاع میانی سمت چپ در تیم جا 
بیندازد؛ چراكه در فوتبال امروز نقش بازیسازی مدافعین میانی بسیار پررنگ شده است. یک 
مدافع میانی چپ پا علاوه بر اینكه در سمت چپ از قابلیت تكل، توپگیری و دفاعی بیشتری 
برخوردار است، می تواند بلافاصله بعد از بازپس گیری توپ با ارسال های مورب بلند و دقیق 
با پای تخصصی اش، ضد حمله را سازماندهی كرده و مهاجمین را پشت مدافعین حریف، 
صاحب توپ كند و حتی پاس گل بدهد. در یورو ٢۰16 بنوچی و بوآتنگ به خوبی نقش 
"پست 1۰ های دور به دروازه" را در تیم های ملی ایتالیا و آلمان به نمایش گذاشتند. برانكو 
همین را از محمد انصاری می خواهد و دعوت او به اردوی تیم ملی نیز به خاطر نیاز تیم ملی 
و كی روش به مدافعین میانی چپ پا است كه در لیگ ما حكم مروارید را دارند. در واقع 
اینجا، دانش مربی گری برانكو، خدمتی به كی روش و تیم ملی كرده است. اینكه انصاری در 
پست خود بماند و روز به روز بیشتر با جزئیات تكنیكی و تاكتیكی  پست جدید خود آشنا 
شده و تجربه به دست آورد، هم نعمتی است برای پرسپولیس و هم تیم ملی است. از طرفی 
اگر رامین به خط میانی منتقل شده و تمریناتش را در این پست متمركز كند، علاوه بر بعید 
بودن كارایی بهتر او در این پست نسبت به نفرات حاضر در پرسپولیس، جایگاه وی در تیم 
ملی نیز به خطر خواهد افتاد. این درست است كه كی روش دوست دارد رامین در تركیب 
پرسپولیس به بازی گرفته شود تا در شرایط مسابقه قرار داشته باشد؛ ولی اگر بنا باشد تغییر 
پست دهد، مسلما كی روش راضی نخواهد بود و ترجیح می دهد كه او روی نیمكت بنشیند؛ 
ولی در قالب پست تخصصی خود سختكوشانه و با انگیزه بالا در رقابتی سالم تمریناتش را 
ادامه دهد. فراموش نكنیم یک زمانی، كی روش روی مازیار زارع به عنوان مدافع میانی نظر 
داشت و علنا اعلام كرد اگر زارع در ملوان در این پست بازی كند، او را به تیم ملی دعوت 
خواهد كرد؛ ولی اسكوچیچ به حضور مازیار در میانه میدان ملوان نیاز داشت و حاضر نشد او 
را از هافبک دفاعی به پست مدافع میانی منتقل كند. این حق اسكوچیچ و باشگاه بود، مسئله 

خاصی نیز به وجود نیامد جز اینكه زارع دیگر به تیم ملی دعوت نشد.
برای موفقیت در آسیا باید دو تیم داشت

با توجه به تقویم لیگ قهرمانان آسیا و فشاری كه از نیم فصل دوم روی تیم ها ایجاد 
می شود، باشگاه ها عملا مجبورند بین نتایج خوب در لیگ یا موفقیت در آسیا یكی را 
فدای دیگری كنند. مگر آنكه در هر پست دو بازیكن تقریبا همسطح داشته باشند. به 
غیر از محرومیت ها، فشردگی بازی ها و مشكلاتی كه باشگاه های ما در راه آماده سازی 
فیزیكی برای بازیكنان دارند، عدم امكانات از قبیل چارتر، عدم عادت بازیكنان به ریكاوری 
های فشرده و خستگی های انتهای فصل، ریسک مصدومیت ها افزایش می یابد. یحیی 
گل محمدی در این زمینه به تجارب گرانسنگی رسیده و به خوبی از مشكلاتی كه باعث 
شد این فصل پیش ذوب آهن نتواند از سد العین در مرحله یک هشتم بگذرد، آگاه است. 
بدون شک در آن مقطع، حاشیه های امروزی جای خود را به دردسر شیرین خواهند داد و 
استفاده چرخشی از بازیكنان حتی برای مربیانی كه اعتقادی  راسخ به یک تركیب فیكس 
دارند، اجتناب ناپذیر خواهد شد. تا آن زمان هم منافع باشگاه و هم منافع تیم ملی ایجاب 
می كند این حواشی از ابعاد طبیعی خارج نشود و بازیكن و هوادار و باشگاه در دام یک جو 

احساسی مخرب نیفتند.

گودرزی:

 انتخابات فدراسیون ها طبق روال قانونی برگزار خواهد شد
وزیر ورزش و جوانان در همایش پیاده روی كه روز دوشنبه 
به مناسبت " هفته تربیت  بدنی" در مجموعه ورزشی انقلاب 
برگزار شد در رابطه با برگزاری انتخابات فدراسیون ها، گفت: 
انتخابات طبق روال قانونی برگزار می شود و فدراسیون هایی 
كه از نظر قانونی شرایط برگزاری انتخابات را نداشته باشند 
باید روال قانونی خود را طی كنند تا انتخابات آنها نیز برگزار 

شود.
محمود گودرزی، وزیر ورزش  و جوانان در حاشیه برگزاری 
همایش پیاده روی كه به مناسبت هفته  تربیت  بدنی برگزار 
شد، اظهار كرد: این هفته  كه به نام " هفته  تربیت  بدنی" 
تا دوم آبان ماه نامگذاری شده است، روز دوشنبه با حضور 
در جمع كاركنان وزارت ورزش  و جوانان در یک حركت 
نمادین تلاش كردیم تا انعكاس فعالیت های تربیت  بدنی چه 
به صورت قهرمانی و چه به صورت همگانی به نمایش در آید. 
به این مساله اهتمام داریم كه وزارت ورزش  و جوانان برای 
كاركنان خود موضوع ورزش را تجویز می كند و تمام تلاشش 
بر این است تا آنها را به حركت وادارد. امیدواریم كه كاركنان 
وزارت ورزش  و جوانان با انجام این حركت نمادین با روحیه 
و نشاط هر چه  بیشتری كار خود را دنبال كنند و در سلامت 
آنها تاثیر بگذارد، ضمن این كه من معتقد هستم كه سایر 
وزارتخانه ها و مراكز نیز به تبعیت از وزارت ورزش  و جوانان 
باید كاركنان خود را به سمت ورزش تشویق كنند تا بتوانیم 

در آینده جامعه سالم و با نشاطی را داشته باشیم.
وی در پاسخ به این پرسش كه در دولت یازدهم آیا سرانه 
ورزش افزایش پیدا كرده است یا خیر و آیا برنامه ای برای 
سرانه ورزش دارید، خاطر نشان كرد: خوشبختانه در سه 
سالی كه از دولت یازدهم سپری می شود نزدیک به 8۰۰ 
طرح نیمه تمام ورزشی افتتاح شده است، به خصوص در 
رابطه با استان تهران باید بگویم كه افزایش این سرانه اگر در 
گذشته 33 صدم متر بود الان به 4۰ صدم متر رسیده است 
كه این نشان از رشد سرانه ورزشی استان تهران دارد. البته 

در برخی از استان ها این سرانه بالاتر رفته است و در برخی از 
استان ها خیلی پایین بوده است ضمن این كه سرانه ورزش 
كشور اگر در گذشته زیر 7۰ صدم متر بود الان به نزدیک 8۰ 
صدم متر افزایش پیدا كرده است یعنی ما 1۰ صدم مترمربع 

در این مدت افزایش فضا داشتیم.
وزیر ورزش  و جوانان در ادامه  اضافه كرد: به جهت كمبود 
اعتبارات از آبان ماه سال گذشته تاكنون و اختصاص پیدا 
نكردن اعتبار عمرانی به وزارتخانه، متاسفانه در اجرای طرح ها 
و پروژه  های ورزشی با مشكلات زیادی مواجه بودیم و سعی 

كردیم از طریق اوراق و صندوق مبالغی را دریافت كنیم تا 
بتوانیم در جهت افزایش سرانه ورزش كشور گام موثری را 

برداریم.
وی در پایان سخنان خود درباره برگزار نشدن برخی از 
انتخابات فدراسیونها و به تعویق افتادن زمان انتخابات نیز، 
عنوان كرد: انتخابات طبق روال قانونی برگزار می شود و آنهایی 
كه قانون به ما اجازه بدهد مشكلی برای برگزاری نیست،  ولی 
آنهایی كه مشكل قانونی دارند منتظر هستیم تا شرایط قانونی 
خود را سپری كنند تا بتوانیم انتخابات را به موقع برگزار كنیم.

چمنیان:

 از دستاوردهای کی روش در تیم های پایه استفاده می کنیم

بدهی ۱۰۰ میلیاردی باشگاه پرسپولیس

سرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان می گوید علاقه مند است از برنامه های تاكتیكی و روش های 
كاری كارلوس كی روش استفاده كند و از برگزاری جلسات هم اندیشی با او استقبال می كند.

عباس چمنیان درباره برنامه ریزی برای تیم ملی نوجوانان فوتبال ایران كه قرار است شهریور 
سال 96 در مسابقه های جام جهانی هند شركت كند، اظهار كرد: اول از همه می خواهم از 
توجه رسانه ها و جامعه به تیم ملی نوجوانان تشكر كنم. بعد از پایان مسابقه ها و نایب قهرمانی 
ایران توجه مردم و رسانه ها به سمت ما جلب شد. هرچقدر ما عملكرد مطلوبی داشته باشیم 

هواداران هم به ما توجه خواهند كرد.
او اضافه كرد: موفقیت در جام جهانی و كسب نتایج مطلوب چنین بازخوردی را خواهد 
داشت. نوجوانان ما می توانند با موفقیت در این مسابقه ها و رشد روزافزون آینده خوبی را برای 
فوتبال ایران بسازند. اولین هدف ما در این حوزه باید پیشرفت بازیكنان باشد. این بازیكنان 
ثابت كردند كه چقدر مستعد پیشرفت هستند. اگر بازیكنان نوجوان مان را هدایت كنیم آن ها 
می توانند تا سال های سال در فوتبال آسیا آقایی كنند. پیشرفت نوجوانان هدف بزرگی است كه 
نباید فدای نتایج مطلوب در جام جهانی شود. ما می توانیم در جام ملت ها و جام جهانی موفق 

شویم اما آینده خوبی نداشته باشیم.
سرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان گفت: از روزی كه ویتنام را شكست دادیم و حضور ما 
در جام جهانی مسجل شد، به فكر برنامه ریزی برای حضور در این مسابقه ها بودیم. رییس 
فدراسیون فوتبال، كمیته جوانان و فنی، مشغول آماده سازی و برنامه ریزی برای این تیم هستند. 
البته برنامه ریزی ما شروع شده و صحبت هایی را با فریدون معینی داشته ایم. در مدت زمانی كه 
به ایران برگشتیم، نكات و مواردی را برای بهبود وضعیت تیم ملی در نظر گرفتیم. بخشی از این 
برنامه ها را مكتوب كردیم و بخشی نیز در ذهن مان است. ما نیازمند اردوهای تداركاتی هستیم 
كه آن ها را پیگیری می كنیم. خود من و حسین مرادی سرپرست تیم ملی در تلاش هستیم 

كه هرچه زودتر كارمان را آغاز كنیم.
چمنیان با بیان اینكه اولین اردوی این تیم در آبان ماه خواهد بود، افزود: پیش بینی ما به 
گونه ای است كه هرچه زودتر بازیكنان كنار هم جمع شوند و با توجه به اینكه این بازیكنان 
تغییرپذیر هستند، می خواهیم آن ها را در شرایط فعلی حفظ كنیم و حتی موجب پیشرفت شان 
شویم. طبق برنامه فدراسیون فوتبال و كمیته جوانان، برای استعدادیابی پیش می رویم و 
می خواهیم بازیكنانی را كه تا به حال دیده نشده اند و یا در این مدت زمان پیشرفت كرده اند 

را به تیم ملی اضافه كنیم. البته بازیكنان حاضر در جام ملت ها همچنان در تیم خواهند بود.
او گفت: امیدوارم روند خوبی برای موفقیت تیم ملی فوتبال نوجوانان طی شود. ما نقطه 

نظرات را می شنویم و مانند گذشته در خدمت فدراسیون فوتبال هستیم. هیچ پیشرفتی بدون 
حمایت مردم و رسانه ها ممكن نیست و در طول مسابقه های قهرمانی فوتبال آسیا حمایت 

مردم، انگیزه بازیكنان را افزایش داد.
سرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان در پاسخ به این سوال كه آیا قرارداد او به پایان رسیده و یا 
تا پایان جام جهانی در تیم ملی خواهد بود، گفت: معمولا قرارداد مربیان در تیم های ملی پایه 
به گونه ای است كه تا پایان یک تورنمنت با آن ها همكاری می كنند و در صورت موفقیت به آن 
ادامه می دهند. برنامه ریزی ما تا بعد از جام جهانی است. از روزی كه از هندوستان بازگشتیم در 
مشهد به سر می برم و هنوز فرصت حضور در تهران را نداشته ام. به زودی جلسه ای را در تهران 

با تاج و ساكت خواهیم داشت و برنامه ها را تبیین می كنیم.
چمنیان با اشاره به برنامه ریزی فدراسیون فوتبال برای تدارک یک جشن فوتبالی برای 
استقبال از قهرمانان فوتسال و فوتبال نوجوانان اضافه كرد: بهترین پاداش و دستاورد برای تیم 
ملی نوجوانان توجه رسانه ها و مردم بود. تا جایی كه می دانم فدراسیون فوتبال قصد برگزاری 
یک جشن را دارد تا در قالب آن از بازیكنان فوتبال و فوتسال نوجوانان تقدیر كند. امیدوارم تا 

آن زمان تیم ملی جوانان هم مجوز حضور در جام جهانی را به دست  بیاورد.
او همچنین در واكنش به اینكه در مدت زمان اخیر و طبق هماهنگی های انجام شده 
كارلوس  كی روش به عنوان سرمربی تیم ملی بزرگسالان عملكرد تیم های پایه را زیر نظر داشته 
و جلسات هم اندیشی را با امیرحسین پیروانی برگزار كرده و اینكه آیا او هم قصد برگزاری 
جلسات هم اندیشی با كارلوس كی روش را دارد تاكید كرد: ایده آل ترین برنامه برای فوتبال یک 
كشور این است كه تمام رده های سنی هماهنگ باشند. صادقانه بگویم كه از برگزاری چنین 
جلساتی استقبال می كنم و علاقه مندم از اندیشه های كارلوس كی روش استفاده كنم. ما به 
تفكرات او نیاز داریم. می توانیم از دستاوردهای كی روش در رده های پایه استفاده كنیم. تاكنون 
به صورت غیر مستقیم و از طریق كمیته فنی از اندیشه های او باخبر شده ایم اما برگزاری این 
جلسات می تواند بیش از این به ما كمک كند. خیلی علاقه مندیم ما هم تمرین های مشتركی با 

تیم ملی بزرگسالان داشته باشیم و از متدها و روش های آن ها پیروی كنیم.
چمنیان در پایان تاكید كرد: ایسنا نخستین رسانه ای است كه پس از بازگشت ما به ایران 
پیگیر وضعیت تیم ملی نوجوانان شده است. خیلی مهم است كه مردم و رسانه ها ما را فراموش 
نكنند و حمایت های آن ها به صورت مقطعی نباشد. تلاش می كنیم در مدت زمان پیش رو 
اردوهای متعددی را داشته باشیم حتی اگر این اردوها در زمان های بسیار كوتاهی باشد چرا كه 

موجب هماهنگی هرچه بیشتر بازیكنان می شود.

عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس بدهی های این باشگاه 
را بیش از 1۰۰ میلیارد تومان دانست و گفت : با مدیریت خوبی 
كه انجام شده این بدهی ها به 1۰۰ میلیارد تومان رسیده است.

حمید گرشاسبی، عضو هیات رییسه پرسپولیس  در همایش 
پیاده روی روز )دوشنبه( كاركنان وزارت ورزش  و جوانان در 
هفته  "تربیت  بدنی"، در رابطه با آخرین وضعیت پرسپولیس از 
نظر اسپانسر اظهار كرد: در حال  حاضر مشكلی از نظر اسپانسر 
مشكلی باشگاه پرسپولیس ندارد و بحث تبلیغات دور زمین نیز 
كه با مشكل مواجه شده بود، خوشبختانه طی جلسه ای كه 
روز گذشته به همراه سرپرست پرسپولیس، مدیرعامل باشگاه 
استقلال و مهدی تاج، رییس فدراسیون فوتبال داشتیم به 
توافقات خوبی رسیدیم كه بحث تبلیغات لیگ برتر فوتبال را 
حل كنیم و دیگر مشكلی برای تبلیغات سامانه هواداری نداشته 

باشیم. 
در این زمینه  هماهنگی های لازم به دست آمده است تا 
دوباره برنامه اسپانسر به اجرا در آید. البته این منوط به همكاری 
خوب سازمان صدا و سیما است كه قرار شده تاج در این زمینه  
پیگیری های لازم را به طور جد انجام دهد تا مشكلی دیگر از 
نظر تبلیغات نداشته باشیم. وی در خصوص وضعیت بیرانوند و 
فراخوانده شدن وی به دادگاه، گفت : در این زمینه  مورد خاصی 
نبوده و اگر مشكل خاصی درباره بازیكنان ایجاد شده باشد تا به 

الان چیزی به ما اعلام نشده است.

وضعیت  آخرین  درباره  پرسپولیس  رییسه  هیات  عضو 
پرسپولیس، خاطر نشان كرد: برخی از علاقمندان و به ویژه  
رسانه ها اگر به مسائل حاشیه ای زیاد نپردازند تیم پرسپولیس 
سیر صعودی خوبی را طی می كند و سرمربی تیم با هماهنگی 
كه با كادرفنی دارد این تیم را برای موفقیت در لیگ برتر هدایت 
می كند. قطعا همه تیم های بزرگ به ویژه  پرسپولیس در اوج 
شكوفایی قرار دارند و اگر حاشیه ای به بازیكنان و به ویژه  باشگاه 
وارد نشود، هیات مدیره با هماهنگی مدیرعامل سعی می كند تا 
روند رو به رشد را حفظ كند. در حال  حاضر شرایط خوبی در 
باشگاه پرسپولیس حاكم است و سیر موفقیت آمیز خود را در 
لیگ طی می كند. وی در پایان سخنان خود در رابطه با بدهی 
های باشگاه پرسپولیس، تصریح كرد: باشگاه پرسپولیس در 
گذشته بدهی های كلانی داشت و این بدهی ها  در پرسپولیس 
به حدی تلمبار شده بود كه واقعا باشگاه را دچار مشكلات 
زیادی كرده بود. ما سعی كردیم طوری این بدهی ها را مدیریت 
كنیم كه برخی از آنها به صورت توافقی حل شد و برخی دیگر 
از بدهی ها را هم  را پرداخت كردیم. عمده بدهی های باشگاه 
پرسپولیس مربوط به بدهی های مالیاتی و سایر موارد بود. 
باشگاه پرسپولیس بالای 1۰۰ میلیارد تومان بدهی داشت كه 
با مدیریت خوبی كه انجام دادیم در حال  حاضر این بدهی به 
حدود 1۰۰ میلیارد تومان رسیده است كه امیدواریم كه بتوانیم 

این بدهی را نیز به خوبی مدیریت كنیم.

استاندار قم در مراسم گرامیداشت روز تربیت بدنی و ورزش مطرح كرد؛

برنامهریزیجدیبرایگسترشورزشهمگانیدراستانقم

در  جامعه  افراد  عموم  مشاركت  و  توجه  لزوم  بر  قم  استاندار 
فعالیت های ورزشی برای ارتقای سلامت عمومی و پیشگیری از 

بیماری ها تاكید كرد.
 سیدمهدی صادقی در مراسم گرامیداشت روز تربیت بدنی و 
ورزش كه صبح دیروز در مجموعه ورزشی شهید حیدریان قم برگزار 
شد،با تاكید بر اینكه باید فعالیت هایی همچون ورزش صبحگاهی را 
به عنوان یكی از بخش های مهم ورزش همگانی گسترش بدهیم، 
ابراز كرد: تحقق این مهم موجب تشویق همگان برای حضور در 

ورزش می شود و این می تواند پایه گذار ورزش قهرمانی نیز باشد.

وی با اشاره به موفقیت های اخیر ورزش قم در میادین برون مرزی 
شامل پارالمپیک و مسابقات جهانی كه مدال های متنوعی را برای 
ورزش قم به ارمغان آورده است، عنوان كرد: موفقیت های اخیر قطعا 
نتیجه مدیریت خوب در ورزش استان قم است و به پشتوانه تجارب 

پیشكسوتان و متخصصین ورزش این افتخارات كسب شده است.
باید  ارتقاء سلامت عمومی  استاندار قم خاطرنشان كرد: برای 
همگان به مشاركت در فعالیت های همگانی ورزش اهتمام بورزند 
زیرا ورزش فرصتی برای پیشگیری از بسیاری از بیماری ها است 
و در واقع پیشگیری بهتر از درمان است، بنابراین همه باید در این 

مسیر همت كنیم.
صادقی در ادامه در پاسخ به طرح مشكلات مجموعه ورزشی 
تختی توسط یكی از فعالین ورزش صبحگاهی، با بیان اینكه باید 
مشكلات و موانع موجود در ورزش نیز برطرف شود، تصریح كرد: 
منكر مشكلات و كمبودها در ورزش نیستیم و در تلاش هستیم كه 

این مشكلات را بر طرف كنیم.
مدیر کل ورزش و جوانان استان قم خبر داد

خدمات رایگان اماکن ورزشی قم به مناسبت 
روز تربیت بدنی و ورزش

مدیر كل ورزش و جوانان استان قم از ارائه خدمات رایگان اماكن 
ورزشی قم به علاقمندان به ورزش در روز و هفته تربیت بدنی و 

ورزش خبر داد.
ویژه  صبحگاهی  ورزش  مراسم  در  دیروز  صبح  عابدی  حسن 
گرامیداشت هفته تربیت بدنی و ورزش كه در مجموعه ورزشی 
شهید جعفر حیدریان قم با حضور استاندار و مدیران استانی برگزار 
شد اظهار كرد: برای این هفته ستاد گرامیداشت هفته تربیت بدنی 
و ورزش در این اداره كل تشكیل شده و برنامه های متنوعی را 
برای توسعه و ترویج ورزش در نظر گرفته است. وی خاطرنشان 
كرد: برنامه های متنوعی در بخش های همگانی شامل همایش ها 
و  كوهپیمایی  پیاده روی،  نظیر  همگانی  ورزش  جشنواره های  و 
دوچرخه سواری اجرا می شود و در بخش قهرمانی نیز مسابقات 
متنوع ورزشی توسط هیأت های متولی انجام می شود و اعزام های 

متنوعی نیز صورت می گیرد.
مدیر كل ورزش و جوانان استان قم با بیان اینكه در 6 ماه نخست 
است،  شده  قم  ورزش  نصیب  خوبی  دستاوردهای  جاری  سال 
اضافه كرد: كسب مدال های رنگارنگ طلا، نقره و برنز از مسابقات 
قهرمانی جهان در فوتسال، پومسه تكواندو و كسب مدال از بازی های 
پارالمپیک و ساحلی ٢۰16 قهرمانی آسیا موجب سربلندی مردم و 

مسؤولان قم شد.
افتخار آفرینان ورزش قم در میادین  از  ابراز كرد: تجلیل  وی 

برون مرزی، دیدار با مراجع عظام تقلید، دیدار با خانواده شهدای 
با  جلسه  در  استان  ورزش  توسعه  راهكارهای  بررسی  ورزشكار، 
افتتاح و بهره برداری از چند پروژه  مسؤولان هیأت های ورزشی، 
اجرا  این هفته  فرهنگی ورزشی در  برنامه های متنوع  و  ورزشی 

می شود.
به  قم  استخرهای  رایگان  خدمات  ارائه  از  ادامه  در  عابدی 
علاقمندان به ورزش شنا در روز تربیت بدنی و ورزش خبر داد و 
بیان كرد: استخر حجاب مجموعه ورزشی جواد الائمه)ع( منطقه 
نیروگاه ویژه آقایان و استخر بوستان تفریحی ورزشی نرگس در 
منطقه صدوق ویژه بانوان در روز تربیت بدنی و ورزش خدمات 

رایگان ارائه می دهند.
وی خاطرنشان كرد: در طول هفته تربیت بدنی و ورزش نیز دیگر 
اماكن ورزشی قم خدمات خود را با 5۰ درصد تخفیف به علاقمندان 
به ورزش و مردم ورزش دوست استان قم ارائه می دهند و امیدوارم 
از این فرصت برای گرایش حداكثری مردم به ورزش خوب استفاده 
كنیم. مدیر كل ورزش و جوانان استان قم در پاسخ به سئوالی در 
خصوص نیاز مجموعه ورزشی تختی قم به رفع مشكلات فضاهای 
اختصاصی آن نظیر استخر تختی، تصریح كرد: استخر تختی چند 
سالی است كه برای بازسازی نیاز به اعتبار ویژه دارد و به همین 
دلیل غیر قابل استفاده است. وی خاطرنشان كرد: اما خوشبختانه 
اخیرا بر اساس دستورالعمل ماده ٢7 قانون تنظیم بخشی از مقررات 
مالی دولت، این استخر در زمره طرح های مورد توجه برای تجهیز 
و تكمیل قرار گرفته و بر اساس این دستورالعمل با مشاركت بخش 
خصوصی راه اندازی می شود و از عموم خواستار تشویق علاقمندان 
به سرمایه گذاری در ورزش هستیم تا بتوانیم این مجموعه را تكمیل 
كنیم. عابدی با اشاره به فعالیت ایستگاه های ورزش صبحگاهی در 
سطح شهر قم برای آقایان و بانوان علاقمند به ورزش،بیان كرد: این 
ایستگاه ها در فصل سرد به سالن های ورزشی انتقال پیدا می كنند 
و هرگز با مشكلی مواجه نخواهند بود تا مردم با آرامش به ورزش 

بپردازند.

آگهی
به اطلاع  عموم می رساند مساحت 57474 )پنجاه وهفت 
پلاك  ملی  اراضی  از  مترمربع  هزاروچهارصدوهفتادوچهار( 
5-اصلی بخش 3 ساوه موسوم به معصوم آباد )واقع در جاده 
قدیم قم-تهران بعداز شهرك صنعتی شكوهیه - مجتمع دامداری 
معصوم آباد ( جهت اجرای طرح دامداری ابتدا آقای مرتضی نافع 
بصورت اجاره واگذار و به علت عدم ایفای تعهدات نامبرده نسبت 
به بانک صادرات ،بانک یادشده جایگزین فردموصوف شده و 
پروانه بهسازی دامداری به ظرفیت 5۰ رأس گاو شیری صادر 
شده است در هرحال با توجه به مصوبه كمیسیون طرحهای 
كشاورزی مورخ95/6/٢3مبنی بر انجام  مراحل جایگزینی به 
جای فرد یاد شده نسبت به اراضی واگذاری موصوف مقتضی 
است ، متقاضیان جایگزینی واجد شرایط دارای توان پرداخت 
هزینه ها و خرید اعیانی احداثی  بر اساس اولویت های موجود 
درواگذاری زمین )موضوع  ماده 14  دستورالعمل اصلاحی 
ضوابط واگذاری اراضی ملی ودولتی (  به شرح ذیل ظرف مهلت 
15 روز از تاریخ انتشاراین آگهی به مدیریت امور اراضی سازمان 
جهاد كشاورزی استان واقع در بلوار الغدیر)جاده اصفهان( - 
جنب بوستان علوی - سازمان جهاد كشاورزی استان  - طبقه 
6 اتاق 6۰3  جهت كسب اطلاعات بیشتر  مراجعه و درخواست 

خود را ارایه  نمایند. 
اولویت ها:

1-متخصصان و كارآفرینان بخش كشاورزی با اولویت ساكنین در محل 
٢-افراد با تجربه یا فارغ التحصیلان در رشته های مرتبط با طرح

3-كارمندان دولت مشروط به ترك اشتغال ، بازخرید از خدمت و یا 
با زنشستگی

4- سایر اشخاص واجد شرایط

سهل انگاری فدراسیون ژیمناستیک

فرصت کسب کرسی های بین المللی پرید!
فدراسیون ژیمناستیک ایران درحالی كه می توانست چند نامزد برای كسب كرسی های 
مختلف بین المللی جهانی داشته باشد، به نامه فدراسیون جهانی بی توجه بود و ظاهرا آن 

را در آرشیو بایگانی كرده است!

سید محمد شروین اسبقیان سرپرست فدراسیون ژیمناستیک و سید طاهر علوی داور 
بین المللی و كارشناس خبره این فدراسیون یكشنبه شب برای حضور در اجلاس جهانی 
ژیمناستیک راهی ژاپن شدند. در این اجلاس كه روساء و مسئولین فدراسیون های بیش 
از 16۰ كشور جهان حضور دارند در رابطه با انتخاب رئیس جدید فدراسیون جهانی 
ژیمناستیک، روسای مختلف كمیته های تخصصی، اعضای كمیته اجرایی و موارد دیگر 

تصمیم گیری خواهد شد.
این درحالی است كه فدراسیون ژیمناستیک ایران هم چون دوره گذشته هیچ نماینده ای 
در هیچ یک از كمیسیون های این انتخابات ندارد. دلیل آن هم بی اطلاعی نمایندگان 
ایرانی از نامه ای است كه مدتها پیش به فدراسیون ژیمناستیک كشورمان ارسال شد و 
در آن از ایران همچون سایر كشورها خواسته شد تا نمایندگان مورد نظر در پست ها و 

كمیسیون های مختلف را حداكثر تا اردیبهشت ماه به این فدراسیون ارسال كند.
اتفاقی كه حتی از سوی درویش زاده رئیس سابق فدراسیون ژیمناستیک به هیچ كس 
اطلاع رسانی نشد و این نامه جزو بی اهمیت ترین امور جاری فدراسیون نیمه تعطیل این 

رشته به حساب آمد.
در طرف مقابل بیش از 1٢ نفر از كشورهای آسیایی و حوزه خلیج فارس كه خیلی از 
آنها هیچ فعالیت چشمگیری در ژیمناستیک ندارند دیده می شود. حضور نمایندگانی از 
كشورهای لبنان، قطر، سوریه، سریلانكا و ...  در این انتخابات مسجل است. همزمان جای 
خالی برخی مهره های متخصص ایرانی از جمله همین سید طاهر علوی داور بین المللی 

در كمیسیون های مختلف مثلا كمیسیون فنی به چشم می خورد.
علوی كه سال گذشته در صورت قضاوت در مسابقات جهانی گلاسكو سهمیه حضور در 
المپیک ریو را نیز بدست می آورد تنها یكی از چندین گزینه دارای صلاحیت ژیمناستیک 
ایران برای حداقل "حضور" در انتخابات كمیسیون های مختلف فدراسیون جهانی است. 
برخی كمیسیون های این فدراسیون حتی تنها دو كاندیدا دارند كه در صورت حضور 

نمایندگانی از كشورمان ایران می توانست دارای شانس زیادی برای كسب كرسی باشد.
همه اینها به كنار؛ اصلا تصور كنیم ژیمناستیک ایران هرگز شانسی برای انتخاب شدن 
نداشت. همین حضور نمایندگان ایرانی در چنین فرصت های بزرگ جهانی و لابی و 
مذاكره با فدراسیون های دیگر خود می توانست كمک زیادی به ژیمناستیک ساكن و 

راكد ایران باشد.
در اجلاس جهانی ژاپن برونو گراندی ریاست حال حاضر فدراسیون جهانی جای خود 
را به یكی از دو كاندیدای احراز این مسئولیت یعنی »ژرژ گلزک« فرانسوی رئیس اتحادیه 
ژیمناستیک اروپا و یا موریناری واتانابه دبیركل انجمن ژیمناستیک ژاپن خواهد داد. به نظر 
می رسد گزینه ژاپنی رای نماینده ایران در این انتخابات باشد اما فراموش نكنیم ایران می 
تواند در قبال این رای، امتیاز و یا قول های مساعد همكاری از رئیس منتخب احتمالی 

ژاپنی دریافت كند.



5 علمی و سلامت 

اشیائی که تیروئید را بیمار می کنند
ارتباط بیماری تیروئید با مواد شیمیایی نچسب آشپزخانه دوباره در صدر اخبار پزشكی قرار 
گرفته است و هشدار داده شده لوازم خانگی كه ما هر روزه از آنها استفاده می كنیم، عامل 
بسیاری از این نوع بیماری هاست. در این مطلب شما را با برخی از این لوازم آشنا خواهیم كرد.

ظروف تفلون
دقت كنید ظروف تفلون خراش بر ندارند. ایجاد خراش در این ظروف به این معناست 
كه مواد شیمیایی آنها به درون غذای شما رفته و احتمالا شما این مواد را خورده اید. لذا 
موقع آشپزی با این ظروف، از قاشق چوبی یا نسوز استفاده كنید. برای شستن شان هم از 

ابر استفاده نمایید.
نخ دندان 

برخی كارخانه ها، مواد شیمیایی نچسب را به نخ دندان اضافه می كنند تا راحت تر در 
میان دندان ها بلغزد و حركت كند. ولی نخ دندان را كنار نگذارید، چرا كه برای حفظ سلامت 

دندان ها بسیار مهم است. از انواع طبیعی آن استفاده نمایید.
پوشش های ضد باران

مواد شیمیایی نچسب برای جلوگیری از جذب آب عالی هستند. لذا از این مواد در تولید 
پوشش های ضدآب مانند چتر، چكمه و بارانی استفاده می شود.

برای سلامتی بیشتر، به دنبال ژاكت هایی با جنس پلی اورتان باشید، نه مواد شیمیایی غیر 
چسبنده. پوشش های مومی گزینه ی خوبی برای این گونه لباس ها هستند.

جعبه های پیتزا و ظروف فست فود
بسیاری از جعبه های مواد غذایی با مواد شیمیایی غیر چسبنده ساخته شده اند تا مانع نفوذ 

چربی به سطح ظروف شوند.
بهترین كاری كه می توانید انجام دهید مصرف غذاهای خانگی و غیر فرآوری شده است.

پاکت های پاپ کورن قابل استفاده در مایکروفر
كارخانجات تولید كننده ی پاپ كورن و سایر مواد این چنینی نمی خواهند كه چربی این 
مواد روی لباس تان بچكد. بنابراین درون اغلب پاكت ها پوششی از جنس مواد شیمیایی 
نچسب دارند تا چربی ها به بیرون تراوش نكنند. بهتر است خودتان پاپ كورن یا ذرت بوداده 

تهیه كنید.
ظروف کاغذی 

حدود میلیاردها لیوان و بشقاب كاغذی هر ساله استفاده می شوند. گذشته از تولید حجم 
زیادی زباله، بسیاری از آن ها برای جلوگیری از نشت موادغذایی، از مواد شیمیایی غیر 
چسبنده استفاده می كنند. بهتر است از استفاده از این ظروف دوری كرده و از ظرف های 

شیشه ای، استیل و ... استفاده نمایید.
مبلمان و قالی

مواد شیمیایی غیر چسبنده تحت نام هایی مانند تفلون و ... مخفی شده اند. ولی این مواد در 
پوشش مبلمان و پاركت نیز وجود دارد. زمانی كه قصد خرید مبل و صندلی دارید، مطمئن 
شوید روكش آن ها از جنس مواد غیر چسبنده نباشد كه جهت آن استفاده می شوند كه 

روكش ها لكه نگیرند.
همچنین اگر به دنبال پاركت های چوبی هستید، مطمئن شوید كه از جنس چوب های 

جنگلی تیمار شده نباشند. این پوشش های طبیعی برایتان امن تر هستند.
شامپو

مواد شیمیایی نچسب همچنین تحت نام محصولات مراقبت شخصی مانند شامپو استفاده 
می شوند. خوشبختانه بر خلاف لباس و مبلمان، محصولات مراقبت شخصی باید برچسب 

مواد تشكیل دهنده داشته باشند.
برچسب ها را چک كنید و هر كلمه ای كه با perfluoro شروع شده است را دیدید، دیگر 

آن محصول را خریداری نكنید.
گرد و غبار خانگی 

اهمیتی ندارد كه ما چقدر سعی می كنیم از موادشیمیایی غیرچسبنده دوری كنیم. آن ها 
احتمالا در گرد و غباری كه روی وسایل خانه می نشیند وجود دارند. گرد و خاک خانگی 

همچنین حاوی مواد شیمیایی موجود در لاستیک، BPA و مواد ضد اشتعال نیز است.
در هنگام گردگیری از ماسک صورت استفاده كنید و به طور منظم آن را تعویض كنید.

برای نظافت نیز از مواد طبیعی و غیر شیمیایی استفاده نمایید.

یک پژوهشگر طب سنتی  مطرح كرد

  نسخه شگفت انگیز طب سنتی برای لاغری
پژوهشگر طب سنتی  گفت :استفاده از ادویه جات و نسخه های طب سنتی در درمان 

چاقی تاثیر چشمگیری دارند.
یونس حیدری پژوهشگر طب سنتی اظهارداشت افزایش وزن موجب انواع امراض روحی 
و جسمی، مانند تصلب شرایین، یبوست، آرتروز، دیسک و گودی كمر، افزایش اسید اوریک 

خون و افسردگی می شود.
 وی بیان كرد: چربی سوزی در طب سنتی به صورت استفاده از گیاهان ملین، مدر و 
داروهای گیاهی با طبع گرم كه با ایجاد حرارت به دفع چربی و سموم بدن از طریق پوست 
كمک می كنند.حیدری تصریح كرد: برای لاغر شدن افراد در ماه باید حداكثر 3 تا 4كیلو 
كاهش وزن داشته باشند، در صورت افزایش این میزان دچار ریزش مو و لاغری صورت می 
شوند كه بازگشت آن به حالت سابق و طبیعی به كندی انجام صورت می گیرد.این پژوهشگر 
طب سنتی عنوان كرد: كاهش وعده های غذایی و به حداقل رساندن حجم غذایی ناهار، 
استفاده از سبزیجات خصوصا اسفناج، تره جعفری، گیشنیز، خیار، آلبالو، گیلاس و سیب 
ترش درختی به عنوان میان وعده، همچنین مصرف آب هویج به صورت ناشتا موجب افزایش 
ترشح انسولین در لوزالمعده، كاهش قند خون و موجب لاغری می شود.وی با بیان اینكه 
پرهیز غذایی برای چربی سوزی از اهمیت زیادی برخوردار است، تصریح كرد:  كاهش مصرف 
غذاهای چاق كننده و استفاده از آنها به همراه مصلح بسیار موثر است. سیب زمینی، نشاسته، 
غذاهای صنعتی، ماء الشعیر، دلستر، نوشابه، فست فود، عسل، كشمش، انجیر، آجیل ها، 
گوشت گوسفند، ماهی، خربزه هندوانه، موز، آناناس ، انبه، آووكادو، روغن های صنعتی انواع 

لبنیات، تنقلات، شكلات، انواع شیرینی جات و برنج چاق كننده هستند.
 حیدری با بیان اینكه بهترین دارو برای لاغری ادویه جات هستند، اظهار كرد: پاپریكا، گرام 
ماسالا، میخک، بریانی، هل قراب، انیسون ستاره ای، جوز هندی، ریشه جوز، آویشن، سماق، 
كاكوتی، تخم گشنیز، بادیان ختایی، شقاقل، زنجفیل، دارچین وخردل خاصیت چربی سوزی 
بسیار بالایی دارند و استفاده از آنها در كنار غذاهای چرب توصیه می شود كه استفاده از ادویه 

جات در افراد مبتلا به تپش قلب، گرم مزاج و مبتلایان خشكی پوست مضر است.
این پژوهشگر طب سنتی با تاكید بر اینكه استفاده از سركه سیب یا انگور خانگی و 
سكنجبین در برنامه غذایی افراد به كاهش وزن كمک می كند، تصریح كرد: مصرف 
روزانه نصف استكان سركه سیب خانگی به همراه دو قاشق غذا خوری زیره، یک داروی 
چربی سوز قوی است كه در افراد دارای زخم معده منع مصرف دارد.وی افزود: استفاده از 
دمنوش گزنه به همراه هل در مدت ٢۰ روز، در افراد دارای قند خون و اضافه وزن بسیار 
موثر است، كه در افراد مبتلا به زخم معده توصیه نمی شود. مصرف چای سبز به همراه 
شیرین بیان و زیره به صورت ناشتا، در مدت یک تا یک و نیم ماه موجب كاهش وزن می 
شود، استفاده خودسرانه از چای سبز در طولانی مدت باعث كاهش فشار خون و ضعف 
اعصاب می شود، همچنین استفاده از دمنوش چای مكه قبل از خواب موجب كاهش وزن 

و تعدیل غلظت خون می شود.
حیدری با تاكید بر اینكه استفاده از نوشیدنی كامبوجا یک محلول مفید و چربی سوز است، 
بیان كرد: مصرف تركیب آب ولرم، لیموترش به همراه عسل در مدت 45 روز به صورت ناشتا، 
بدون هیچگونه رژیم غذایی موجب كاهش وزن می شود، همچنین كرفس بک گیاه لاغر 
كننده است كه استفاده بیش از حد از آن موجب ایجاد سنگ كلیه می شود.وی عنوان كرد: 
استفاده از ماست چكیده محلی، تخم كتان قرمز به همراه آویشن كمک شایانی به لاغری می 
كند، همچنین استفاده از حبوبات، ماش، جوی دوسر و انواع آش ها و سوپ ها بسیار موثر 

است كه مصرف عدس در افراد دارای ضعف اعصاب و سودا مزاج توصیه نمی شود.
این پژوهشگر طب سنتی اظهار كرد: بادام درختی موجب كاهش اشتها و به دلیل كالری 
كم موجب اضافه وزن نمی شود، استفاده از پودر هسته، شاخه آلبالو و هسته خرما به همراه 
زیره در كاهش چربی های بدن تاثیر چشمگیری دارد، دمنوش تخم كرفس)در خانم ها( و 

دمنوش زنیان)در آقایان( موجب كاهش اشتها می شود.

كودكان دیابتی با پیروی از الگوی غذایی سالم و با تزریق منظم انسولین، می توانند همانند 
سایر كودكان زندگی شاد و آرام را تجربه كنند.

با شروع فصل پاییز هیاهوی دانش آموزان از هر كوی و برزن به گوش می رسد. كودكانی 
كه در زنگ تفریح مدرسه انواع كیک های گوناگون و شیرینی های خوشمزه و رنگارنگ را 
جایگزین میان وعده های سالم و مقوی می كنند، كمی آن طرف تر دانش آموز دیگری را 
می بینیم كه  لقمه ای نان و پنیر همراه با گردو را میل می كند، اگر كمی به درد و دل این 
دانش آموز گوش كنیم، درمی یابیم كه با بیماری دیابت دست وپنجه نرم می كند. بنابراین 

تصمیم گرفته كه برخلاف میل باطنی اش، این خوراكی مغذی را نوش جان كند.
روند توزیع سنی دیابت دانش آموزان

 شاداب صالح پور فوق تخصص بیماری های غدد و متابولیسم كودكان، ابراز كرد: بیماری 
دیابت از جمله بیماری های خودایمن محسوب می شود كه در آن بدن علیه قسمت هایی 

از لوزالمعده كه مسئول تولید انسولین هستند، آنتی بادی می سازد.
این فوق تخصص بیماری های غدد و متابولیسم كودكان با اشاره به اینكه شروع دیابت 
بیشتر در سنین 5 تا 7 سالگی یا در دوران بلوغ اتفاق می افتد؛ عنوان كرد: به تازگی این 

بیماری در كودكان زیر 3 سال هم مشاهده می شود.
وی افزود: از دلایل اینكه دیابت نوع1 بیشتر در سنین  5 تا 7 سالگی شیوع دارد وقوع 
بیشتر عفونت های ویروسی در سنین ورود به مدرسه است. كودكان دیابتی باید  واكسن 
آنفولانزا را برای جلوگیری از بیماری هایی مانند گوش و گلو درد و سینوزیت تزریق كنند 

همچنین تزریق واكسن "پرونار" كه ضد بیماری های پنوموكوكی بوده، ضروری است.
زنگ ورزش دانش آموزان دیابتی

سارا صداقت مدیر علمی انجمن اطلاع رسانی دیابت گابریک، ابراز كرد:  دانش آموزان 
دیابتی باید قبل از انجام هرگونه فعالیت فیزیكی قند خون خود را اندازه گیری كنند و در 
صورتی كه قند خونشان پایین تر از 1۰۰ میلی گرم در دسی لیتر یا بیش از ٢5۰ میلی 
گرم در دسی لیتر بود، از انجام ورزش خودداری كنند.وی بیان كرد: اگر قند خون دانش 
آموز دیابتی كمتر از 1۰۰ میلی گرم در دسی لیتر بود، كودک ابتدا میان وعده ای حاوی 
كربوهیدرات مصرف كند، سپس با اندازه گیری مجدد قند خون خود و در صورتی كه در 
محدوده طبیعی بود منعی برای ورزش با سایر دانش آموزان ندارد. اگر قند خونش بالاتر 

از ٢5۰ میلی گرم در دسی لیتر بود، باید با توجه به میزان افزایش قند خون دوز انسولین 
مصرفیش را تنظیم كند.

صالح پور عنوان كرد: اگر دانش آموز دیابتی به طور مرتب انسولین خود را تزریق نكند یا به 
رژیم غذایی اش توجه نكند، در این صورت از انجام ورزش محروم می شود.همچنین هنگام 

انجام فعالیت ورزشی شدید، باید دوز انسولین مصرفی اش را كاهش دهد.
دانش آموزان دیابتی صبحانه را فراموش نکنید!

مدیر علمی انجمن اطلاع رسانی دیابت گابریک با بیان اینكه تغییر فصل از تابستان به پاییز 
سبب بروز تغییرات اندكی در قند خون دانش آموزان دیابتی می شود؛ اظهار داشت: دانش 
آموزان دیابتی باید توجه داشته باشند كه صبح ها به موقع از خواب بیدار شوند تا فرصت 
كافی برای صرف صبحانه و تزریق انسولین داشته باشند زیرا صرف صبحانه مانع از افت یا 

افزایش قند خون در طی ساعات حضور دانش آموزان در مدرسه می شود.
وی در خصوص تغذیه دانش آموزان دیابتی، اظهاركرد: دانش آموزان دیابتی باید با در نظر 
گرفتن زمان تزریق انسولین و به اوج اثر رسیدنش، با مصرف میان وعده دارای كربوهیدرات 
بیشتر در زمان به اوج اثر رسیدن انسولین، از بروز حمله هایپوگلایسمی )افت قند خون( 
جلوگیری كنند. بنابراین با نزدیک شدن زنگ تفریح دانش آموز دیابتی  به زمان صرف ناهار، 
نیاز به دریافت كربوهیدرات كمتر می شود.صداقت عنوان كرد: در صورتی كه دانش آموز 
دیابتی انسولین منظم مصرف كند، حدود ٢ تا 4 ساعت بعد انسولین به اوج اثر خود می 
رسد ولی در صورتی كه به صورت نامنظم آن را تزریق كند، این زمان به  1.5 تا ٢ ساعت 
می رسد. گاهی لازم است كه دانش آموز دیابتی در زمان حضور در كلاس، خوراكی حاوی 
كربوهیدرات دریافت كند.كه این امر مستلزم همكاری ویژه معلم مدرسه با دانش آموز دیابتی 
است.والدین كودكان دیابتی باید مسئولان مدرسه مانند مربی بهداشت و معلم مدرسه را از 
بیماری فرزندشان مطلع كنند.همچنین كاركنان مدرسه باید آموزش های لازم را در زمینه 
طرز كار با دستگاه اندازه گیری قند خون و تزریق انسولین را ببینند تا در مواقع ضروری به 
دانش آموز كمک كنند. امروزه با افزایش روند چاقی در كودكان و نوجوانان، احتمال ابتلا به 
دیابت نوع ٢ در این گروه از افراد در حال افزایش است، بنابراین امكان مشاهده این بیماری 
در كودكان نیز وجود دارد. چه خوب است سایر دانش آموزان همگام با دانش آموزان دیابتی 

با رعایت از الگوی تغذیه سالم، سلامتی را برای خود به ارمغان آورند.

دیابت سراغ دانش آموزان آمده است

چگونهمراقبیکدانشآموزدیابتیباشیم؟ نان های بیماری زا 
علی حبیبی 

اگر در دهه های گذشته مردم اطلاعات كمی درباره مضر بودن مصرف خارج از استاندارد 
نمک داشتند اما حالا با وجود رسانه ها و انتشار اخبار و اطلاعات بسیار در این خصوص، همه 
بخوبی زیانبار بودن مصرف زیاد نمک را به طور كامل می دانند.  مهمترین عارضه مصرف 
زیاد نمک، افزایش فشار خون، خطر سكته یا حمله قلبی برای افراد به ویژه سالمندان است 
در حالی كه به تبع آن بیماری های دیگری نیز متوجه مصرف كننده آن می شود. با وجود 
همه زیان هایی كه مصرف زیاد نمک برای انسان دارد ایرانی ها یكی از پرمصرف ترین افراد در 
جهان در مصرف این ماده هستند. براساس آماری، ایرانی ها سه برابر استاندارد جهانی نمک 
مصرف می كنند. طبق استاندارد های سازمان جهانی بهداشت، حد پایین تعیین شده برای 
مصرف نمک ٢ گرم و حد بالای آن 5 گرم در روز است در حالی كه ایرانی ها به طور متوسط 
روزانه 13 گرم نمک مصرف می كنند. هر چند نمک یكی از مواد مورد نیاز برای سوخت و 
ساز مواد غذایی در بدن، انتقال پیام های عصبی و كاركرد صحیح عضلات است اما مصرف 
زیاد آن نیز بیماری های متعددی متوجه افراد می كند. مصرف زیاد نمک در حالی در جامعه 
ما رواج دارد كه رسانه ها و بیمارستان ها و مراكز درمانی بطور مكرر مردم را از مصرف زیاد آن 
و آسیب های آن برحذر می دارند. هر چند رسانه ها و وزارتخانه هایی مانند وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشكی و خاصه بیمارستان ها و مراكز درمانی، مردم را از مصرف زیاد این 
ماده نهی می كنند ولی به نظر می رسد هنوز در برخی از مراكز عمومی تهیه مواد خوراكی، 
كوتاهی ها و غفلت هایی در این خصوص صورت می گیرد در حالی كه در این مكان ها باید 
بیش از مراكز دیگر نسبت به سلامت كالایی كه به مردم ارائه می شود وسواس نشان داده 
شود. اگر مصرف زیاد نمک بین ایرانی ها را به بی مبالاتی كه برخی مراكز عمومی تهیه غذا در 
جامعه انجام می دهند اضافه كنیم آنگاه نسلی از بیماران مختلف را مقابل بیمارستانها و مراكز 
درمانی خواهیم دید كه به انواع بیماریهای صعب العلاج مبتلا هستند. نانوایی ها از جمله 
مكان های عمده و مهم تهیه غذای مردم محسوب می شوند بطوری كه برخی از هموطنان 
برای تهیه نان شاید روزی چند بار به نانوایی ها مراجعه كنند و این عمومی بودن این مكان، 
ضرورت توجه به بهداشت و سلامت این ماده خوراكی را دو چندان می كند. نان از اصلی ترین 
غذای مردم ایران است و كیفی بودن و كیفی نبودن آن نیز تاثیر فراوانی بر سلامتی مردم 
خواهد داشت از این رو ضروری است كه تهیه مواد و اضافه كردن موادی مثل نمک به آن، 
با دقت بالایی در این مكان ها انجام گیرد. دقت نكردن به این موضوع به معنی بی توجهی و 
نادیده گرفتن سلامتی افراد یک جامعه است كه عوارض آن به صورت بیماری و در مرحله 
بعد تحمیل خسارت مالی به جامعه بروز خواهد كرد.   چند روز پیش از نانوایی محل دو قرص 
نان تهیه كردم اما هنگام صرف صبحانه به تكه هایی حل نشده از نمک در داخل همین نان ها 
برخورد كردم. هر چند از این موضوع متعجب شدم ولی بنا را بر این گذاشتم كه احتمالا براثر 
یک سهل انگاری غیر عمد، تكه هایی از نمک بخاطر به هم نزدن كامل خمیر، در نان مصرفی 
باقی مانده بنابراین نتیجه گرفتم تقصیری متوجه نانوا و كارگران آن نیست هر چند تمام دو 
قرص نان تهیه شده پر از تكه های حل نشده نمک بوده است. به فاصله دو روز بعد از همان 
نانوایی كه اخیرا شیوه پخت نان بربری را از سنتی به ماشینی تغییر داده، نان تهیه كردم كه در 
كمال تعجب باز همان مشكل برای من پیش آمد یعنی باز تكه های مختلف از نمک كه حل 
نشده بود در نان مشاهده كردم. گفته می شود این نمک از نوع سنگ نمک بوده كه چنانچه 
نانوایی مزبور از چنین نمكی استفاده كرده باشد تصفیه نشده بوده و حاوی میكروب و آلودگی 
های مختلف از جمله جیوه است در حالی كه طبیعت نمک های تصفیه شده این است كه 
در همان ابتدای تهیه خمیر در ماده غذایی حل شود. این موضوع نشان می دهد كه هنوز 
برخی از نانوایی ها در مراحل تهیه و پخت نان دقت لازم را نمی كنند در حالی كه با سلامتی 
مستقیم مردم در ارتباط هستند. توجه نكردن به سلامتی مردم به معنی بالابردن هزینه های 
درمان كشور است در حالی كه با كمی دقت و صبر بسیاری از این مشكلات قابل رفع است. 
هر روز مردم از این نانوایی و یا نانوایی های دیگر شهر نان تهیه می كنند و شاید همین مساله 
برای آنان پیش آمده باشد. بی توجهی به تهیه و پخت درست نان، به حیف و میل و اسراف 
این غذای اصلی مردم منجر می شود و این با ارزش های جامعه ما كه اسراف را درست نمی 
داند، سازگاری ندارد. برای پیشگیری از بروز چنین كوتاهی هایی، باید وزارتخانه ها و سازمان 
های ذیربط از جمله بهداشت، درمان و آموزش و پزشكی و همچنین تعزیرات حكومتی بر كار 
اماكن عمومی نظارت كامل و مستمر داشته باشند تا سلامت عمومی با چنین سهل انگاری 
هایی مورد تهدید قرار نگیرد.نانوایی مكانی است كه باید از هرگونه آلودگی بدور باشد و وسایل 
و ابزارهای آن نیز در معرض آلودگی قرار نگیرد. آموزش مداوم فعالان این حرفه كه با سلامت 
عمومی ارتباط مستقیم دارند از ضرورت های دیگر این شغل است در حالی كه در كنار آن 
كارگران این مكان باید از نظر رعایت بهداشت فردی و لباس مناسب وسواس بیشتری داشته 
باشند. در زمان حاضر نانوایی های دیگر از جمله لواش و تافتون علاوه بر مصرف غیرمجاز 
جوش شیرین، از نمک زیاد در پخت نان استفاده می كنند كه این مساله نیاز به رسیدگی و 

آموزش متصدیان این مكان ها دارد.

 

عرضه نانوحسگری برای درمان موثرتر اعتیاد در کشور

پژوهشگران دانشگاه تهران به منظور تشخیص و شناسایی 
بدن  زیستی  مایعات  در  مصنوعی  مخدر  ماده   نوع  یک 

نانوحسگر دقیقی برای درمان مؤثرتر اعتیاد عرضه كردند.
به گزارش ایسنا بروز بیماری های روانی و سیر تدریجی 
آن منجر به ایجاد رفتارها و عادت هایی در انسان ها می شود 
كه بعضاً كنترل و ترک آن بسیار مشكل و گاهی غیرممكن 
جمله   از  داروها  و  مواد  مصرف  به  انسان  اعتیاد  است. 
این عادت ها است. طبق آخرین آمار در كشور 5 میلیون 
نفر حداقل یک بار مصرف مواد مخدر را تجربه كرده اند و 
٢ میلیون نفر به آن معتاد هستند. سیر پیش رونده  اعتیاد 
به مواد مخدر و ترویج روش های مصرف غیربهداشتی آن 
همچون تزریق مواد مخدر با سرنگ مشترک، منجر به بروز 
بیماری های لاعلاجی همچون ایدز می شود كه بیش از 7۰ 
میلیون نفر در جهان را گرفتار كرده است. ازاین رو درمان 
اعتیاد یكی از مهمترین مسائل پیش روی جوامع است. 

ابتدایی ترین مرحله  درمان اعتیاد، تشخیص آن است. ارائه  
راه های دقیق و سریع جهت تشخیص اعتیاد می تواند به 
درمان هرچه زودتر و مؤثرتر آن كمک كند. عباس فرمانی با 
اشاره به اثرات ماده  مخدر بوپرونورفین، از اجرای تحقیقاتی 
در این زمینه خبر داد و گفت: بوپرونورفین یک ماده  مخدر 
مصنوعی است كه می تواند جهت درمان اعتیاد به مواد مخدر 
نیز مورد استفاده قرار بگیرد. نتایج بالینی نشان می دهد كه 
علائم افسردگی می تواند با مصرف بوپرونورفین كاهش یابد. 
با این حال، اختلال بوپرونورفین با فعالیت های فیزیولوژیک 
عادی در مایعات ممكن است باعث ایجاد طیف گسترده ای 
از واكنش های فیزیولوژیكی شود. وی با تاكید بر اینكه كلید 
اصلی استفاده از بوپرونورفین، به دست آوردن هر دوز درمان 
و آستانه  تحمل به این ماده است كه از فردی به فرد دیگر 
متفاوت است، ادامه داد: در این طرح تحقیقاتی جهت نیل 
به این موضوع مهم، یک نانوحسگر جهت تشخیص دقیق و 
سریع این ماده در مایعات بیولوژیكی بدن معرفی شد. این 
محقق در خصوص ویژگی بارز این نانوحسگر افزود: مزیت 
عمده  این نانوحسگر حساسیت و دقت بالای آن است. 
هرچند بسیاری از روش های ارائه شده جهت تشخیص 
بوپرونورفین نیازمند مراحل پیچیده  آماده سازی نمونه است، 
اما استفاده از نانوحسگر ارائه شده، بسیار ساده است و به 
آماده سازی نمونه نیازی ندارد. مجری طرح با اشاره به روند 

اجرای این تحقیقات، خاطرنشان كرد: در این طرح، الكترود 
خمیر كربن به  منظور بهبود عملكرد اكسایشی مولكول های 
بوپرونورفین توسط نانوكریستال های مغناطیسی اصلاح شده 
است. این خاصیت به دلیل رسانایی بالایی الكتریكی سطح 
نانوساختار اصلاح شده و همچنین نسبت سطح به حجم 
بالای نانوكریستال های مغناطیسی به دست آمده است. 
فرمانی با بیان اینكه در این پژوهش تلاش بر این بوده تا 
حساسیت حسگر تشخیص ماده  مخدر بوپرونورفین بهبود 
بخشیده شود، اضافه كرد: برای این منظور تمام عوامل مؤثر 
بر حساسیت به  جز یک عامل، ثابت نگه داشته و سپس با 
تغییر این عامل به بررسی اثر آن جهت انتخاب مناسب ترین 
وضعیت پرداخته شد. به گفته وی، به  منظور بررسی دقت 
و صحت روش در دامنه  خطی منحنی كالیبراسیون، تحت 
شرایط بهینه  غلظتی و دستگاهی، غلظت های مختلفی از 
مولكول بوپرونورفین انتخاب شده و بر روی هر نمونه چندین 
اندازه گیری صورت گرفت. همچنین جهت سنجش كارآیی 
نانوحسگر تولید شده، نمونه هایی از داروهای رایج موجود 
در بازار و نمونه هایی از پلاسمای خون انسان تهیه و با 
استفاده از این نانوحسگر غلظت بوپرونورفین موجود در آن ها 
اندازه گیری شد.  این محقق یادآور شد: نتایج نشان داده است 
كه پس از اصلاح الكترود خمیر كربن با نانوكریستال های 

مغناطیسی، ارتفاع پیک اكسیداسیون افزایش می یابد.

سازمان فضایی ناسا با جدیدترین تولید خود نه تنها در حوزه فضا بلكه در پزشكی فناورانه 
هم پیشگام شده است.

 این سازمان در حركتی انقلابی یک نوار زخم بندی الكترواكتیو فناوری پیشرفته تولید كرده 
كه فرآیند ترمیم زخم را با تولید یک شارژ الكتریكی تسریع می كند.

مواد الكترواكتیو بقدری حساس هستند كه فشردن یا حتی فوت كردن بر روی آن می تواند 
شارژ الكتریكی تولید كند.

الیاف گاز پانسمان از ماده الكترواكتیو پلیوینیلیدین فلوراید)PVDF( ساخته شده كه با 
حرارت بدن و فشار گاز پانسمان تحریک می شود، از این رو نیازی به منبع نیروی خارجی 

ندارد.
این نوار زخم بندی همچنین عفونت و مشكلات مرتبط مانند بیماری یا قطع عضو را به 

حداقل می رساند.
به گفته ناسا، این نوار زخم بندی می تواند به كمک سربازان زخمی ارتش در میادین جنگ، 
بیمارانی كه تحت عمل جراحی قرار گرفته یا زخم های جدی دارند و فضانوردان در فضا برود. 

ترمیم سریع زخم به روش ناسا

دانشمندان دانشكده پزشكی دانشگاه جانز هاپكینز دریافته اند كه مصرف كلسیم به شكل 
مكمل می تواند خطر ایحاد پلاک در رگها و آسیب قلبی را افزایش دهد.

 محققان پس از بررسی 1۰ سال آزمایشات پزشكی بر روی بیش از ٢7۰۰ نفر اظهار كردند 
كه نتایج این تحقیقات بر نگرانی های فزاینده در مورد خطرات احتمالی مكمل ها افزوده است.

پژوهش های پیشین نشان داده بود كه مكمل های كلسیم پردازش شده به ویژه در افراد 
مسن در اسكلت جذب نشده یا بطور كامل توسط ادرار دفع نمی شوند، از این رو احتمالا در 

بافت های نرم بدن انباشت می شوند.
دانشمندان همچنین می دانستند كه با بالاتر رفتن سن، پلاكها در رگ اصلی بدن یعنی 
آئورت و سایر شریان ها تجمع كرده و با ایجاد عایق در برابر جریان خون، خطر حمله قلبی 

را افزایش می دهند.
محققان برای این پژوهش به بررسی داده های دقیق یک تحقیق چند قومی طولانی مدت 
بر روی بیش از شش هزار نفر پرداختند. آنها سپس بر روی ٢74٢ نفر از این شركت كنندگان 
تمركز كردند كه پرسشنامه رژیم غذایی و دو سی تی اسكن را با فاصله 1۰ سال انجام داده 
بودند. شركت كنندگان انتخاب شده برای این مطالعه در رده های سنی 45-84 بوده و 51 

درصد از آن ها، زن بودند.
در آغاز تحقیق در سال ٢۰۰۰، همه شركت كنندگان به یک پرسشنامه 1٢۰ قسمتی 
در مورد عادات غذایی خود برای تعیین مقدار كلسیم مصرفی با خوردن محصولات لبنی، 

سبزیجات برگ دار و غذاهای كلسیم غنی شده مانند غلات پاسخ دادند.
محققان، شركت كنندگان را بر اساس كلسیم دریافتی شان، چه به شكل مكمل و چه رژیم 
غذایی، به پنج گروه تقسیم كردند. آن ها پس از تنظیم داده ها بر اساس سن، جنس، نژاد، 
ورزش، سیگار كشیدن، درآمد، تحصیلات، وزن، مصرف الكل، فشار خون، قند خون و سابقه 
پزشكی خانواده، ٢۰ درصد از شركت كنندگان را كه بالاترین مصرف كل كلسیم یعنی بیشتر 

از 14۰۰ میلی گرم در روز داشتند، جدا كردند.
این نتایج نشان داده بود كه احتمال ابتلای ٢۰ درصد مذكور به بیماری قلبی حدود ٢7 
درصد كمتر از كسانی كه كمتر از 4۰۰ میلی گرم كلسیم روزانه مصرف می كردند، بود. اما 
زمانی كه شركت كنندگان براساس شكل مصرف كلسیم مورد بررسی قرار گرفتند، محققان 
دریافتند افرادی كه مقادیر بالایی از مكمل های كلسیم را دریافت كرده بودند، میزان انباشت 
آن در عروق كرونر آن ها بیشتر از كسانی بود كه این ماده را با رژیم غذایی دریافت كرده بودند.

پژوهشگران دانشگاه تهران با تولید یک نانوحسگر دقیق 
جهت تشخیص یک نوع ماده  مخدر مصنوعی در مایعات 
زیستی بدن، تلاش كردند در جهت درمان مؤثرتر اعتیاد 
بیماری های روانی و سیر تدریجی آن  بروز  بردارند.  گام 
منجر به ایجاد رفتارها و عادت هایی در انسان ها می شود كه 
بعضاً كنترل و ترک آن بسیار مشكل و گاهی غیرممكن 
است.اعتیاد انسان به مصرف مواد و داروها از جمله ی این 
عادت هاست. طبق آخرین آمار در كشور 5 میلیون نفر 
حداقل یک بار مصرف مواد مخدر را تجربه كرده اند و ٢ 
میلیون نفر به آن معتاد هستند. سیر پیش رونده ی اعتیاد 
به مواد مخدر و ترویج روش های مصرف غیربهداشتی آن 
همچون تزریق مواد مخدر با سرنگ مشترک، منجر به 
بروز بیماری های لاعلاجی همچون ایدز می شود كه بیش 
از هفتاد میلیون نفر در جهان را گرفتار كرده است.ازاین رو 
درمان اعتیاد یكی از مهم ترین مسائل پیش روی جوامع 
است. ابتدایی ترین مرحله ی درمان اعتیاد، تشخیص آن 
است. ارائه  راه های دقیق و سریع جهت تشخیص اعتیاد 

می تواند به درمان هرچه زودتر و مؤثرتر آن كمک كند.
عباس فرمانی مجری طرح گفت: »بوپرونورفین« یک 
ماده  مخدر مصنوعی است كه می تواند جهت درمان اعتیاد 
به مواد مخدر نیز مورد استفاده قرار بگیرد.وی افزود: نتایج 

بالینی نشان می دهد كه علائم افسردگی می تواند با مصرف 
بوپرونورفین كاهش یابد؛ با این حال، اختلال بوپرونورفین با 
فعالیت های فیزیولوژیک عادی در مایعات ممكن است باعث 
ایجاد طیف گسترده ای از واكنش های فیزیولوژیک شود.

وی ادامه داد: بنابراین كلید اصلی استفاده از بوپرونورفین، به 
دست آوردن هر دوز درمان و آستانه  تحمل به این ماده است 
كه از فردی به فرد دیگر متفاوت است. در طرح حاضر جهت 
نیل به این موضوع مهم، یک نانوحسگر جهت تشخیص 
دقیق و سریع این ماده در مایعات بیولوژیكی بدن معرفی 
شده است.این محقق در خصوص ویژگی بارز این نانوحسگر 
افزود: مزیت عمده  این نانوحسگر حساسیت و دقت بالای 
آن است؛ هرچند بسیاری از روش های ارائه شده جهت 
تشخیص بوپرونورفین نیازمند مراحل پیچیده  آماده سازی 
نمونه است، اما استفاده از نانوحسگر ارائه شده، بسیار ساده 
است و به آماده سازی نمونه نیازی ندارد.به گفته وی، در 
این طرح، الكترود خمیر كربن به منظور بهبود عملكرد 
اكسایشی مولكول های بوپرونورفین توسط نانوكریستال های 
مغناطیسی اصلاح شده است. این خاصیت به دلیل رسانایی 
بالایی الكتریكی سطح نانوساختار اصلاح شده و همچنین 
نسبت سطح به حجم بالای نانوكریستال های مغناطیسی 
به دست آمده است.فرمانی توضیح داد: در پژوهش حاضر 

تلاش بر این بوده تا حساسیت حسگر تشخیص ماده  مخدر 
بوپرونورفین بهبود داده شود، بدین منظور كلیه  عوامل مؤثر 
بر حساسیت به جز یک عامل، ثابت نگه داشته شد و سپس با 
تغییر این عامل به بررسی اثر آن جهت انتخاب مناسب ترین 
وضعیت پرداخته شد.وی خاطر نشان كرد: به منظور بررسی 
دقت و صحت روش در دامنه  خطی منحنی كالیبراسیون، 
تحت شرایط بهینه ی غلظتی و دستگاهی، غلظت های 
مختلفی از مولكول بوپرونورفین انتخاب شده و بر روی هر 
نمونه چندین اندازه گیری صورت گرفت؛ همچنین جهت 
سنجش كارآیی نانوحسگر تولید شده، نمونه هایی از داروهای 
رایج موجود در بازار و نمونه هایی از پلاسمای خون انسان 
تهیه و با استفاده از این نانوحسگر غلظت بوپرونورفین موجود 

در آن ها اندازه گیری شد.
وی تاكید كرد: نتایج نشان داده است كه پس از اصلاح 
الكترود خمیر كربن با نانوكریستال های مغناطیسی، ارتفاع 

پیک اكسیداسیون افزایش می یابد.
این تحقیقات حاصل تلاش های عباس فرمانی، دانشجوی 
دكتری رشته دانشگاه تهران و دكتر حسین مهدوی، عضو 
هیأت علمی دانشگاه تهران و دكتر مهدی شمس آرا عضو 
هیأت علمی پژوهشگاه مهندسی ژنتیک و بیوتكنولوژی-

است.

مصرف مکمل کلسیم به قلب آسیب می زند

ردیابی داروهای موثر در درمان اعتیاد با فناوری نانو

محققان دانشكده علوم دانشگاه كوبه موفق به كشف گونه گیاهی جدیدی در ژاپن شده اند 
كه نه فتوسنتز كرده و نه شكوفه می دهد.

این گیاه كه "گاستوردیا كوروشیمنسیس" )Gastrodia kuroshimensis( نام دارد، در 
جزیره نیمه گرمسیری كوروشیما در جنوب ژاپن شناسایی شده است.

این گیاه یک گونه جدید میكوریزا موسوم به mycoheterotrophic است كه نیازی به 
فتوسنتز برای تغذیه نداشته و در عوض بر انگل میزبان خود تكیه دارد. این گیاه همچنین 

كلیستوگاموس)بسته زام( است؛ بدان معنی كه گل های آن هیچ گاه شكوفه نمی كنند.
گیاهان mycoheterotrophic از مدت ها پیش توجه محققان را به خود جلب كرده بودند 
اما اطلاعات كمی در مورد آن ها وجود داشت زیرا بسیار كوچک و نادر هستند و مشاهده 
آن ها بسیار سخت است و همچنین بیشتر در فضای تاریک زیر درختان جنگل  ها می رویند. 

اندام های بالایی این گیاهان نیز تنها در دوره های میوه دهی و گلدهی ظاهر می شوند.
گیاه جدید گاستوردیا كوروشیمنسیس به این خاطر كه بسته زام است، توجه محققان را به 
خود جلب كرده است. بسته زام به گونه های گیاهی گفته می شود كه از گلهای با قابلیت خود 

لقاحی برخوردارند. اما جوانه های این گلها بسته هستند.

کشف گیاهی که فتوسنتز نمی کند

سه شنبه -بیست وهفتم مهرماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4124

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالكانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشكیلی طبق قانون مذكور را براساس گزارش 

كارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰1۰1393٢ شماره  رای 
آموزش  كاركنان  تولیدی،توزیعی  تعاونی  139411443۰۰۰1۰۰۰989 شركت 
در   1۰86۰975597 ملی  شناسه  شناسنامه  به  افق  قم  یک  ناحیه  وپرورش 
ششدانگ یكباب ساختمان به مساحت 3496/8٢ مترمربع  پلاک شماره 9456 

اصلی و9463/1 مكرر اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیكه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالكیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالكین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ٢ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یكماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است كه صدور سند بر 

اساس قانون مذكور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/07/27 تاریخ انتشار دوم: 1395/08/12

جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم



اجتماعی 6

آیت الله علوی گرگانی:

مربیان مدارس باید در عمل الگو باشند
یكی از مراجع تقلید شیعیان بر لزوم الگو بودن و عمل به نكات آموزشی و تربیتی توسط 

مربیان آموزشی تأكید كرد. 
آیت الله سید محمد علی علوی گرگانی قبل از ظهر دوشنبه در دیدار جمعی از معلمان و 
اعضای انجمن اولیا و مربیان استان قم با اشاره به اینكه هدف از آفرینش انسان امتحان بوده 

است، گفت: دنیا برای انسان دار امتحان است تا از این طریق بتواند به خداوند نزدیک شود.
وی در ادامه تشكیل انجمن اولیا و مربیان را عملی شایسته عنوان كرد و گفت: هر چه كه 
اولیا و مربیان دست به دست یكدیگر دهند به نفع تربیت فرزندان است. استاد سطوح عالی 
حوزه در ادامه با تأكید بر اینكه معلمان و مربیان آموزشی باید الگو باشند، ابراز داشت: افرادی 
كه چنین مسئولیتی دارند باید واقعا مربی باشند و در عمل نیز به گفتارهای خود توجه كنند.  
به گزارش مهر ،وی بر ضرورت رعایت اصول تربیتی از سوی مربیان تأكید كرد و گفت: در 
برخی موارد كه اندک هم است خبرهایی از تنبیه بدنی شنیده شده كه این عمل از یک مربی 
درست نیست. آیت الله علوی گرگانی ادامه داد: در مسائل دینی و اخلاقی نیز مربیان باید 
توجه ویژه داشته باشند به عنوان مثال در وقت نماز این گونه نباشد كه مربیان خود به این 
مسئله اهمیت ندهند. وی در پایان بر استحكام هرچه بیشتر پیوند بین اولیا و مریبان تأكید 

كرد و بیان داشت: این امر موجب رشد دینی و كمال بیشتر فرزندان می شود.

مدیر كل بهزیستی استان قم خبر داد

 فعالیت 7 مرکز مشاوره برای کاهش معلولیت ها 
در قم

مدیركل بهزیستی استان قم گفت: نابینایان در حال حاضر 1۰ درصد از معلولین كشور 
هستند و ما باید پیگیر نیازهای این عزیزان باشیم و برای برآورده كردن حاجات آنها همت 

كنیم تا بخشی از مشكلات این عزیزان برطرف شود. 
رضا سلیقه در مراسم گرامیداشت روز جهانی عصای سفید كه در سالن همایش های 
كتابخانه آیت الله  خامنه ای قم برگزار شد، در سخنانی تصریح كرد: در بحث معلولیت، انسان 
دو بعد دارد یكی از آنها مادی و دیگری معنوی است اما شالكه اصلی انسان را بعد معنوی 
تشكیل می دهد و در این بخش شخصیت انسان، معلول واقعی كسی است كه در بعد روحانی 
مشكل دارد اما معلولیت در بعد مادی زودگذر است. مدیركل بهزیستی استان قم در ادامه 
خاطرنشان كرد: محرومیت از مادیت هرگز معلولیت نیست و نمی تواند جلوی رشد و پیشرفت 
معلولین را بگیرد، بلكه این عزیزان با همت و تلاش خود در بسیاری از عرصه ها گوی سبقت 
را از دیگر ربوده و موفق تر هستند.   وی یاد آور شد: در حال حاضر 1۰ درصد جمعیت استان 
شامل معلولین می شود و ما سعی كرده ایم خدمات شهری را تا حد امكان در دسترس این 
عزیزان قرار بدهیم، هر چند با استاندارد جهانی فاصله داریم اما خدمات خوبی انجام شده و 
در بحث مناسب سازی در استان قم اقدامات خوبی صورت گرفته است. سلیقه بیان كرد: یک 
معلول باید بتواند از خدماتی مانند اتوبوسرانی، بانک داری و نظیر این ها استفاده كند و برخی از 
این خدمات با وجود محدودیت هایی كه سرعت كار را كند می كند، در كمیته مناسب سازی 
یا انجام شده و یا در حال پیگیری است و ارگان هایی همچون شهرداری و بانک ها همكاری 
خوبی دارند. وی عنوان كرد: در حال حاضر ٢3۰۰ نابینا و كم بینا مورد حمایت و پوشش 
اداره كل بهزیستی استان قم داریم، در شرایطی كه در كل كشور نزدیک به 7۰۰ هزار نابینا 
وجود دارند و البته در 1۰ تا 15 سال اخیر با بهره گیری از خدمات پیشگیری، رشد نابینایان 
و كم بینایان در كشور كمتر شده است. مدیر كل بهزیستی استان قم افزود: ایران از نظر آمار 
نابینا و كم بینا در رتبه شانزدهم جهان قرار دارد و برای اینكه كمتر شدن نابینایان و كم بینایان 
باشیم باید خدمات پیشگیری در اولویت سازمان ها و نهادها باشد، هم برای جلوگیری از 
نابینایی و هم برای جلوگیری از معلولیت در بین افراد جامعه باید توجه شود. وی اظهار كرد: 
در حال حاضر 5۰ درصد معلولیت ها ژنتیكی است كه با مشاوره قبل از ازدواج و بارداری قابل 
كنترل و برطرف شدن است، ضمن اینكه برای این منظور تعداد هفت مركز پیشگیری و 

مشاوره در سطح استان راه اندازی شده است تا به ارائه خدمات مشاوره بپردازند.
سلیقه با بیان اینكه 5۰ درصد دیگر معلولیت ها ناشی از سوانح و حوادث و همچنین 
بیماری های اكتسابی است، تصریح كرد: ما هم در بخش پیشگیری و هم در بحث توان بخشی 
و خدمات به جامعه تلاش می كنیم و در حال حاضر از ٢٢ هزار نفر معلول نزدیک به ٢3۰۰ 
نفر نابینا و كم بینا هستند. وی یاد آور شد: در دولت یازدهم اتفاقات خوبی در موضوع توجه 
به معلولین به ویژه نابینایان و كم بینایان شده است و اعتبارات ما توسعه یافته است، 7۰ 
درصد یارانه مراكز توان بخشی بر این اساس افزایش یافته است. مدیر كل بهزیستی استان 
قم در پایان خاطرنشان كرد: همه معلولینی كه در دانشگاه ها قبول می شوند ما 1۰۰ درصد 
شهریه آنها را می دهیم و كسی در این زمینه نگران نباشد، ضمن اینكه در این بخش ٢٢ 
نفر از نابینایان ما در حال حاضر جزو دانشجویان تحصیلات تكمیلی هستند و مورد حمایت 

قرار دارند و به قبول شدگان در دانشگا ه های دولتی نیز یک میلیون تومان پاداش می دهیم.

همزمان با اربعین حسینی صورت خواهد گرفت 

پذیرایی با ۱۰ هزار لیتر عرقیات گیاهی
 در موکب مسجد مقدس جمکران 

زراعتی از اهالی جوشقان و از خادمان مسجد مقدس جمكران است كه امسال برای دومین 
سال با تولید 1۰ هزار لیتر انواع عرقیات گیاهی به پذیرایی و درمان زائران حسینی در موكب 

اربعین خواهد پرداخت. 
به گزارش روابط عمومی مسجد مقدس جمكران ،حسین علی زراعتی اهل جوشقان قالی 
از توابع كاشان است كه بیش از ٢٢ سال از عمر 6۰ ساله خود را به خدمتگزاری در مسجد 
مقدس جمكران گذرانده و اعتقاد دارد كه زندگی اش به امام زمان)ع( تعلق دارد و همواره از 

خدا می خواهد كه از این نوكری را تا انتهای عمر با خود به همراه داشته باشد.
زراعتی كه كارش تولید عرقیات گیاهی است، در پیاده روی اربعین سال 93 با واقعه ای 
مواجه می شود كه مسیری نو در خدمتگزاری به آستان اهل  بیت)ع( را در مقابلش باز می كند.

وی قصه اش را این چنین تعریف می كند: سال 93 به همراه جمعی از دوستان برای شركت 
در عزاداری اربعین حسینی راهی نجف اشرف شده و از آنجا با پای پیاده به سمت كربلای 
معلی حركت كردیم. در دومین روز حركت به شدت دچار مسمومیت غذایی شدم، تا جایی 
كه امیدی به زنده ماندنم نبود و به دوستان وصیتم را كردم. در این بین یكی از همراهیان 

مقداری عرق نعنا به من داد و با خوردن آن به خواب رفتم...
پس از بیداری هیچ گونه علامتی از بیماری و مسمومیت در من نبود و ادامه مسیر را بدون 
هیچ مشكلی طی كردم تا به بین الحرمین رسیدم. در آنجا سجده شكر كرده و عهد كردم 

از سال بعد در این مسیر با عرقیات گیاهی به پذیرایی و مداوای عزاداران حسینی بپردازم.
حاج حسین علی در این لحظه قطره اشكی می ریزد و با نوای لبیک یا حسین، مقداری 
نعناع را درون دیگ عرق گیری ریخته و آن را مهیای تولید می كند. وی اندكی بعد ادامه 
می دهد: از ابتدای محرم سال قبل تولید عرقیات برای پذیرایی از زائران حسینی را آغاز كردم 
و با لطف و عنایت حضرت توانستم بیش از چهار هزار لیتر انواع عرقیات از قبیل خارشتر، 
بیدمشک، كاسنی، آویشن، هل و دارچین را آماده كنم. در ادامه حضرت ولی عصر)عج( 
عنایتی كرد و توانستم این نوكری را در موكب مسجد مقدس جمكران به ثمر برسانم. افتخارم 
این است تا آخرین زائر حسینی توانستم خدمات بدهم و آخرین نفر كه كودكی خردسال بود 
و مسمومیت غذایی پیدا كرده بود را با عرق نعناع مداوا كردم. زارعتی با اشاره به اینكه خدای 
متعال را بابت این توفیق سپاسگزارم، می گوید: شب روز در فكر اربیعن هستم. برای امسال 
از اردیبهشت ماه آغاز كردم. خودم به بیابان ها و مناطق سخت رفتم تا بتوانم بهترین گیاهان 
را برای عرق گیری به دست بیاورم. امسال نیز به امید خدا با 1۰ هزار لیتر انواع عرقیات در 
موكب مسجد مقدس جمكران خدمت خواهم كرد. وی زیر لب نوای لبیک یا حسین را 
زمزمه می كند، دورتادور حیاط منزل و دیگ عرقگیری اش كتیبه های یا حسین است، با وضو 
به سراغ دیگ می رود و می خواهد همه توان و تجربه اش را به كار گیرد تا بهترین نوع عرقیات 

را برای پذیرایی از زائران حسینی در بزرگترین تجمع انسانی جهان فراهم آورد...

معاون اتحادیه میوه و سبزی قم:

قیمت میوه در قم از شهرهای دیگر
 ارزان تر است

معاون اتحادیه میوه و سبزی قم گفت: میوه استان قم به دلیل اینكه در استان باقی می ماند 
قیمت ارزانتری نسبت به شهرهای دیگر دارد. 

محمدحسین فیروزی به تشریح وضعیت میوه در بازار قم پرداخت و گفت: بیشتر میوه 
كشاورزان استان قم با مساعده از كشاورزان خریداری می شود تا میوه تولیدی از استان خارج 
نشود. وی ادامه داد: پس از پرداخت مساعده و پس از برداشت، میوه ها توسط میدان داران قم 
دریافت و فروخته می شود و میدان داران تنها حق العمل كاری دریافت می كنند و به همین 
دلیل می توان گفت كشاورزان استان قم در فروش میوه های باغات خود ضرری را متحمل 
نمی شوند. معاون اتحادیه میوه و سبزی قم در ادامه تأكید كرد: به دلیل اینكه میوه های 
تولیدی كشاورزان قمی در استان باقی می ماند میوه این استان ارزانتر از سایر استان های 
كشور است. وی ادامه داد: انار، قیصی، خیار گلخانه ای، انجیر و گیلاس از جمله میوه هایی 
است كه در استان قم تولید می شود و میوه هایی مانند سیب و پرتقال از خارج استان وارد 
می شود. فیروزی در ادامه به ركود در بازار میوه اشاره و عنوان كرد: این ركود به دلیل وضعیت 
اقتصادی حاكم در جامعه ایجاد شده و مردم ترجیح می دهند مایحتاج ضروری خود را در 
اولویت قرار دهند. وی قیمت میوه در بازار استان قم را خوب توصیف كرد و گفت: سازمان 
میادین شهرداری قم اقدام به اجاره غرفه به برخی از میوه فروشان كرده كه برخلاف هدف 
اولیه از راه اندازی این غرفه ها كه كنترل قیمت میوه بوده است به علت اجاره بالایی كه از میوه 

فروشی ها دریافت می شود قیمت میوه بالا رفته است.
معاون اتحادیه میوه و سبزی قم ادامه داد: اجاره برخی از غرفه ها تا ماهی 7 یا 8 میلیون 

تومان است كه این قیمت بسیار بالایی برای میوه فروش است.

سركلانتر نهم پلیس پایتخت  خبرداد

دستگیری سارق حرفه ای در شهر ری
 با 5۰ فقره سرقت 

سركلانتر نهم پلیس پایتخت از دستگیری یک سارق حرفه ای در محدوده شهرری خبر 
داد و گفت: وی تا كنون به 5۰ فقره سرقت اعتراف كرده است. 

سركلانتر نهم پلیس پایتخت در تشریح خبر فوق گفت:چندی پیش یكی از گشت های 
انتظامی كلانتری 131 شهرری حین گشتزنی در محدوده بلوار بسیج به یک دستگاه 

موتورسیكلت كه مشخصات آن دستكاری شده بود ظنین شده و دستور ایست دادند. 
وی افزود: موتورسوار مذكور بدون اعتنا به هشدار ماموران از محل گریخت در این حین 
ماموران از طریق استعلام انجام شده دریافتند سرنشین این موتورسیكلت پیش از این به جرم 

سرقت از منزل تحت تعقیب است. 
سرهنگ حسینی ادامه داد: براین اساس، ماموران موفق شدند با سرعت عمل متهم به 

سرقت را متوقف، دستگیر و به همراه موتورسیكلتش به كلانتری منتقل كنند. 
سركلانتر نهم پلیس پایتخت بیان كرد: متهم در بازجویی های انجام شده ابتدا منكر هر 
گونه اتهامی شد گفت كه موتورسیكلت متعلق به دوستش است و علت فرار هم به همین 
خاطر بوده اما زمانی كه با دلایل كافی پلیس و حضور یكی از مالباختگان كه از وی به عنوان 
سارق منزل شكایت كرده بود، روبه رو شد به ناچار لب به اعتراف گشود و به جرایم خود مبنی 

بر سرقت از منازل و همچنین سرقت موتورسیكلت مذكور اعتراف كرد. 
سرهنگ حسینی با اشاره به اینكه این متهم در بازجویی های تكمیلی به 5۰ فقره سرقت 
از منازل شهروندان در محدوده شهر ری اعتراف كرده است افزود: تا كنون 4۰ تن از شاكیان 

و مالباختگان پرونده شناسایی شده اند. 
به گفته وی، متهم پس از تكمیل پرونده به پایگاه نهم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شد 

تا در این خصوص تحقیقات تكمیلی صورت گیرد.

فرمانده انتظامی شهرستان یزد  خبرداد

دستگیری 4 سارق حرفه ای با 4۱ فقره سرقت 
فرمانده انتظامی شهرستان یزد گفت: ماموران پلیس این شهرستان، چهار سارق حرفه ای 

را با 41 فقره سرقت شناسایی و دستگیر كردند. 
 سرهنگ  منوچهرنصیری  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، درباره این خبر 
گفت: با توجه به سرقت های متعدد منزل، موتورسیكلت و مغازه در سطح شهر یزد ،بررسی 

موضوع در دستور كار تیمی از ماموران پلیس شهرستان قرار گرفت.
وی افزود: بررسی های انجام شده از صحنه های سرقت نشانگر این بود كه تمامی سرقت 

ها توسط یک باند حرفه ای و با برنامه ریزی خاصی صورت گرفته است.
نصیری ادامه داد: ماموران پلیس با انجام گشت های محسوس و نامحسوس در محل های 
از پیش تعیین شده یكی از عاملان این سرقت ها را شناسایی و دستگیر و با اعترافات وی، سه 

نفر دیگر از همدستانش نیز دستگیر شدند.
وی ضمن اشاره به اعتراف متهمان به 41 فقره سرقت خاطرنشان كرد: سارقان در بازجویی 
های انجام شده به سرقت موتورسیكلت، منزل و مغازه در شهر یزد اعتراف و به مقامات 

قضائی، معرفی شدند.
فرمانده انتظامی شهرستان یزد در پایان تصریح كرد: شهروندان ضمن توجه به توصیه های 
پیشگیری از سرقت پلیس، درب و پنجره های منزل خود را به تجهیزات ایمنی ضدسرقت 

مجهز كرده و در صورت مشاهده افراد مشكوک مراتب را به پلیس اطلاع دهند.

جانشین فرماندهی انتظامی استان مركزی  خبرداد

کشف ۱۰ میلیارد ریال سینك ظرفشویی قاچاق 
در اراك 

جانشین فرماندهی انتظامی استان مركزی   از كشف 1۰ میلیارد ریال سینك ظرفشویی 
قاچاق از یک انباری در شهر اراك خبر داد. 

 سرهنگ  یوسف سپهوند  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: در تداوم 
طرح های مبارزه با قاچاق كالا، ماموران پلیس امنیت عمومی استان  از فعالیت یكی از 

متصدیان واحدهای صنفی در امر توزیع لوازم خانگی قاچاق مطلع شدند. 
وی افزود: سرانجام در روند تحقیقات تكمیلی، ماموران انتظامی موفق شدند،  یک انباری 
كه این فرد برای نگهداری و توزیع كالاهای قاچاق مورد استفاده قرار می داد را در شهر اراك 
شناسایی كنند.  سپهوند گفت: با هماهنگی انجام شده با دستگاه قضائی در بازرسی از این 

انبار، تعداد دو هزار و 448 عدد انواع سینك ظرفشویی قاچاق كشف شد. 
جانشین فرماندهی انتظامی استان مركزی با بیان اینكه كارشناسان ارزش این محموله را  
1۰ میلیارد ریال برآورد كردند ، خاطر نشان كرد: در این عملیات یك نفر دستگیر و به مرجع 

قضائی معرفی شد.

طرح رفع محدودیت آمد و شد اتوبوس های شركت 
واحد قم در خیابان ها به خصوص در مسیرهای ویژه، 
در جلسه رسمی شورای اسلامی شهر قم كه یكشنبه 
شب در سالن جلسات این شورا برگزار شد به تصویب 

اعضای شورای شهر رسید. 
رئیس كمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی 
شهر قم در این جلسه با تبین این طرح، اظهار داشت: 
در خیابان هایی مانند شهدا كه به منظور كنترل ترافیک 
مسیر اتوبوس های شركت واحد بسته می شود، از این 
پس با طی مراحل قانونی هیچ گونه محدودیتی برای 

آمد و شد حمل و نقل عمومی نخواهیم داشت.
عباس ذاكریان تصریح كرد: به طور معمول در زمان 
هایی كه ترافیک در سطح شهر در اوج خود قرار دارد، 
خیابان شهدا از سوی پلیس راهنمایی و رانندگی با 
گذاشتن مانع و نیوجرسی بسته می شود و مسیر 
اتوبوس ها برای رسیدن به مقصد طولانی می شود اما 
از سوی دیگر شاهدیم به خودروهای شخصی اجاز داده 

می شود از این خیابان عبور كنند.
پس  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی 
از تصویب در شورای شهر و طی مراحل قانونی این 
محدودیت ترافیكی برای حمل و نقل عمومی اعمال 
نشود و اگر ترافیكی هم است، اتوبوس ها در مسیر 
ویژه خود ترد كنند.وی افزود: باید در شورای ترافیک 
از این طرح شورای اسلامی شهر قم دفاع كنیم، چراكه 
این طرح كاملا منطبق با آیین نامه شورای هماهنگی 
ترافیک كشور است.وی یادآور شد: در خیابان امام 
خمینی)ره( كه یک لاین مسیر برای عبور اتوبوس های 
بی.آر.تی در نظر گرفته شده بر اساس دستورالعمل 
شورای هماهنگی ترافیک كشور مجازات هر گونه 
تخلف به روشنی ذكر شده ولی در حال حاضر در این 
خط ما شاهد آمد و شد وسایل نقلیه متعددی به غیر از 

اتوبوس های مذكور هستیم.
نادری بعنوان جایگزین ارجمند

 سوگند یاد کرد
در ادامه این جلسه، موضوع سوگند نخستین عضو 
علی البدل شورای اسلامی شهر قم كه پس از استعفای 
الهام ارجمند، از سوی فرمانداری به عنوان جانشین 
او به شورا معرفی شده بود، دستورالعمل دیگر جلسه 
بود كه رئیس شورای اسلامی شهر ضمن قدردانی از 
تلاش های خانم ارجمند در دوره عضویتش در شورا 
افزود: فرمانداری در تاریخ هفدهم مهرماه جاری، زهرا 
نادری را طی یک نامه رسمی به شورا معرفی كرد كه 

امیدواریم نقش موثری را ایفا كند.
در  ارجمند  خانم  كه  این  بیان  با  بیاتی  الله  ولی 
كمیسیون فرهنگی، كمیته درمانی، سازمان زیباسازی 
و شهرداری منطقه سه عضو بود، از اعضاء خواست تا 
برای جانشینی خانم نادری در سمت هایی كه خانم 
ارجمند در شورا داشته رای گیری انجام شود كه با 
موافقت آنها نادری جایگزین ارجمند در سمت های 

مذكور شد.
  موافقت با واگذاری زمین برای ساخت پایگاه 

اورژانس در بلوار پیامبر اعظم)ص(
هم چنین نامه مركز فوریت های پزشكی دانشگاه 
علوم پزشكی قم در مورد واگذاری قطعه زمینی در 
از  بالگرد  پیامبر اعظم)ص( جهت احداث پد  بلوار 

جمله مصوبه های این جلسه بود كه مصطفی سعادت 
طلب رئیس كمیسیون امور زیر بنایی شورای اسلامی 
شهر قم ضمن قرائت آن خاطرنشان كرد: این لایحه 
توسط دانشگاه علوم پزشكی به شهرداری ارسال و با 
نظر مساعد این نهاد مورد موافقت كمیسیون امور 
زیر بنایی قرار گرفت و مقرر شد زمینی به مساحت 
76۰ متر مربع برای ساخت پایگاه اورژانس با حفظ 
مالكیت به دانشگاه مذكور واگذار شود. امیرعلی احمد 
عضو شورای اسلامی شهر قم نیز با اشاره به نامه 
خود به وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشكی در 
خصوص در دست احداث بودن محل استقرار بالگرد 
در عوارضی قم - كاشان، احداث یک پد دیگر در 
بلوار پیامبر اعظم)ص( و نزدیكی مكان ذكر شده را 
غیر ضروری عنوان كرد.ذاكریان نیز در ادامه گفت: 
ساخت پایگاه های اورژانس یكی از ضرورت های شهر 
به شمار می آید و با توجه به خدمات اولیه و رایگانی 
كه اورژانس به مردم ارائه می كند هیچ تردیدی در 
اهمیت حمایت از ایجاد این پایگاه ها نیست.وی اضافه 
كرد: برغم پاسخ مثبت شورا و شهرداری به درخواست 
هایی كه در این زمینه مطرح شده، هنوز در برخی 
نقاط شهر پراكنش پایگاه های اورژانس به این گونه 
است كه برای سیدن اورژانس به فرد حادثه دیده، 
زمان زیادی صرف می شود، از این رو می طلبد كه 
در نقاط مختلف شهر اگر زمین مناسبی در اختیار 
داریم، از واگذاری آن برای احداث پایگاه امداد هوایی 

دریغ نكنیم.

وی در عین حال ضمن مخالفت با واگذاری زمین 
جهت ساخت پد بالگرد افزود: پد بالگرد یعنی آن مكانی 
كه بالگرد برای انتقال بیماران فرود می آید كه در هر 
كجایی از شهر می تواند ساخته شود، از این رو معطل 
كردن ٢ هزار و ٢۰۰ متر زمین برای این كار هیچ 

توجیه عقلانی ندارد.
ذاكریان ادامه داد: با توجه به قرار داشتن این مكان در 
كنار ایستگاه مادر آتش نشانی، همین فضا برای بحث 
بالگرد نیز در نظر گرفته شود و در اختیار شهرداری 
و آتش نشانی باشد و كاربردهای دیگر را نیز پوشش 
دهد، چراكه علاوه بر اورژانس سایر دستگاه از جمله 
مدیریت بحران، هلال احمر و نیروی انتظامی نیز در 
مواقع بحرانی نیازمند پد بالگرد می باشند كه اگر در 
اختیار شهرداری باشد می تواند به بقیه ارگان ها نیز 

خدمات ارائه دهد.
اخذ مجوز تملک املاک وكالتی و قولنامه ای در طرح 
خیابان كارگر و شهید فهیمی به عنوان یكی از اولویت 
های بازگشایی معابر از دیگر لوایح این جلسه بود كه 
پیش از مطرح شدن در صحن علنی در كمیسیون امور 

زیر بنایی به تصویب رسیده بود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان این كه تعداد 
زیادی از زمین ها و منازل موجود در این مسیر قولنامه 
ای و وكالتی هستند و این موضوع كار تملک آن را با 
مشكل مواجه كرده، تصویب این لایحه را گامی مثبت 
در جهت تملک املاک این طرح و به سرانجام رساندن 

آن پس از چند سال وقفه توصیف كرد.

جهت  پیشنهادی  اسامی  از  استفاده  مجوز  اخذ 
نامگذاری ٢ مورد از شوارع و معابر شهری حدفاصل 
خیابان حریم ریل راه آهن تا بلوار امام رضا)ع( به نام 
شهید آیت الله مویدی قمی و شهرک پردیسان بلوار 
دانشگاه، بلوار شهیدان تقوی بعد از خیابان شهیدان 
آقامحمدی سمت راست بلوار جدید الاحداث تا بلوار 
امام علی)ع( به نام بلوار شهید حجت الاسلام قلی پور 
به عنوان ٢ تن از شهیدان حادثه منا از دیگر مصوبه 
های این جلسه بود، كه پس از طرح در هیات رئیسه 
و كمیسیون خدمات شهری به صحن علنی وارد شده 

بود.
هم چنین اخذ مجوز 16 فقره اسامی پیشنهادی 
جهت نامگذاری شوارع و معابر از دیگر لایحه های این 
جلسه بود كه 14 مورد آن از جمله تقاطع انتهای بلوار 
عمار یاسر با بلوار امام علی)ع( به نام مقداد، تصویب و 
٢ مورد دیگر به علت پیشنهادهای زیاد مطرح شده 
جهت بررسی بیشتر از دستور جلسه خارج شد.اخذ 
مجوز تفریغ بودجه سال 94 سازمان قطار شهری قم 
نیز از جمله لوایح ارسالی از كمیسیون برنامه و بودجه و 
سرمایه گذاری شورا بود كه حجت الاسلام والمسلمین 
سید محمد آتش زر رئیس این كمیسیون با تبیین آن 
گفت: بودجه این سازمان نزدیک به ٢۰ میلیارد ریال 
بوده و هشت میلیارد و 8۰۰ میلیون ریال آن محقق 
شده در حالی كه هزینه قطعی آن 9 میلیارد و 5۰۰ 
میلیون ریال بوده و حدود هفت میلیارد و 3۰۰ میلیون 

ریال نیز كسری هزینه داشته است.

967 متر از حفاری مکانیزه تونل مترو 
باقی مانده است

در ادامه رئیس كمیسیون امور زیر بنایی شورای 
ارائه گزارش 6 ماهه  بر  تاكید  با  اسلامی شهر قم 
نخست امسال طرح قطار شهری به این كمیسیون، 
از مدیرعامل قطار شهری و معاون امور زیر بنایی 
در  مختصری  گزارش  تا  خواست  قم  شهرداری 
خصوص حفاری مترو ارائه بدهند.علیرضا قاری قرآن 
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم نیز با 
بیان این كه عملیات حفاری مكانیزه مترو تا حدود 
٢۰4 متر و تا نزدیک تقاطع شهید دل آذر پیشروی 
داشته است، كل حفاری مكانیزه را در حدود 167 
متر ذكر كرد و افزود: در بحث حفاری سنتی از حدود 
3۰ كیلومتر 7۰۰ متر آن انجام شده و پیش بینی می 
شود كه تا سه ماه آینده عملیات حفاری به طور كامل 
به پایان برسد.هم چنین مجوز تفریغ بودجه بودجه 
سال 94 سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم نیز در 
این جلسه مطرح شد و به تصویب رسید كه رئیس 
كمیسون خدمات شهری افزود: این مصوبه طبق روال 
در كمیسیون برنامه و بودجه بررسی و در كمیسیون 
تلفیق مطرح و نظرهای مخالف و موافق مسئولان 

اتوبوس رانی نیز شنیده شد.
ذاكریان با اشاره به موارد تذكر داده شده، ٢ مورد 
یارانه بلیط دریافتی از دولت و نحوه پرداخت آن به 
شركت های تحت پوشش و نحوه نگهداری تعمیرگاه 
سازمان اتوبوس رانی كه به كمیسیون خدمات شهری 
ارجاع شد را از آن جمله برشمرد و افزود: در نهایت مقرر 
شد تا پایان امسال بحث واگذاری تعمیرگاه به بخش 
خصوصی عملیاتی شود و پس از پذیرش توضیح های 
مسئولان اتوبوس رانی برای تصویب نهایی به صحن 

علنی ارجاع داده شد.
وی كل بودجه مذكور را 45 میلیارد و 846 میلیون 
و 799 هزار و 559 ریال و هزینه آن را 63 میلیارد و 

77٢ میلیون و 339 هزار و 753 ریال ذكر كرد.
اما بحث پرداخت پاداش به كاركنان این سازمان 
خارج از دستورالعمل بودجه منجربه رای گیری برای 
خروج این لایحه از جلسه برای تعیین تكلیف این 

موضوع شد.
اعلام  با  قم  نژاد شهردار   سید مرتضی سقائیان 
مخالفت با این اقدام ضمن تقاضا از اعضای شورای 
اسلامی شهر قم برای رای دادن به تصویب تفریغ 
بودجه اتوبوس رانی گفت: در شرایطی كه تمام سازمان 
های شهرداری بحث پاداش را داشتند، تفریغ بودجه 
آنها نیز به تصویب رسیده و این كه بحث پرداخت 
حقوق ها در قالب یک رویه مشخصی صورت گیرد، 
كار خوبی است، اما با توجه به این كه بحث تصویب 
این لایحه سه ماه معطل مانده مشكلاتی را بوجود 
آورده، كه در كمیسیون تلفیق مباحث روشن شود 
ولی نگذارید بیش از این بلاتكلیف باقی بماند.حسن 
بختیاری نایب رئیس شورای اسلامی شهر نیز با بیان 
این كه همه سازمان های شهرداری بر اساس یک 
بودجه مشخصی كار می كنند، افزود: اگر قرار باشد 
برای یكی از سازمان ها رویه جدیدی تعریف شود، به 
هیچ وجه منطقی نیست، هر هزینه ای كه خارج از 

ردیف های بودجه دیده شده جای تذكر دارد.

شورای اسلامی شهر قم تصویب كرد؛

رفعمحدودیتآمدوشدناوگانحملونقلعمومیدرخطوطویژه

سه شنبه -بیست وهفتم مهرماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4124



7سیاسی سه شنبه - بیست و هفتم مهرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره 4124

نکــته

در دوره ای كه اصلاح طلبان لیست های چندگانه خود را منتشر 
می كردند و اختلاف در شورای اول منجر به انحلال آن شده بود، 
این محمود احمدی نژاد بود كه لیست آبادگران را نوشت و در اوج 
بلاتكلیفی مردم در مقابل تعدد لیست اصلاح طلبان پیروز انتخابات 

تهران شد. 
به گزارش ایلنا، شباهت های سال 1395 به سال 1381 بسیار 
است. در ظاهر امر اصلاح طلبان در عرصه حضور دارند و اصولگرایان 
زمین را خالی كرده اند اما شاید این آرامشی قبل از طوفان است و 

نسل و اسم جدیدی از جناح محافظه كار در حال ظهور است.
سال 1381 محافظه كاران ایران كه پیش از آن به نام جبهه پیروان 
خط امام و رهبری با هم موتلف می شدند و از فهرست جامعتین 
حمایت می كردند انگیزه ای برای كار سیاسی نداشتند. همان زمان 
انتخابات شورای شهر تهران در پیش بود و صد ها نفر از چهره های 
برجسته اصلاح طلب می خواستند در عرصه انتخابات نقش آفرینی 
كنند. تصمیم محافظه كاران در آن مقطع آن بود كه هزینه ای برای 
انتخابات شورای شهر تهران پرداخت نشود. همین شد كه كار 
انتخابات اصولگرایان به یكی از تشكل های جوان تر كه انگیزه بیشتری 
هم داشت سپرده شد و به این ترتیب در دوره ای كه اصلاح طلبان 
لیست های چندگانه خود را منتشر می كردند و اختلاف در شورای 
اول منجر به انحلال آن شده بود، این محمود احمدی نژاد بود كه 
لیست آبادگران را نوشت و در اوج بلاتكلیفی مردم در مقابل تعدد 
لیست اصلاح طلبان پیروز انتخابات تهران شد. احمدی نژاد بلافاصله 
به شهرداری تهران رفت تا در دوره های بعد ایثارگران و آبادگران 
همان اصولگرایانی بشوند كه دو دهه  در نهادهای انتخاباتی ایران 

حضور پررنگ یافتند.
انتخابات در دهه بعدی

و  جوان  چهره های  با  اصولگرا  جدید  تشكل های  سال ها  آن 
جدید كه از میان محافظه كاران سربرآورده بودند؛ شكل می گرفتند 
چهره هایی كه دو سه سالی بعد متحدترین ستادهای انتخاباتی 

شهردار ناشناخته پایتخت را تشكیل می دادند.
تحرکات انتخاباتی جبهه پایداری و اصولگرایان سنتی

كمتر از هفت ماه تا برگزاری انتخابات سال 96 باقی مانده اما 
هنوز گزینه اصلی اصولگرایان برای انتخابات ریاست جمهوری معرفی 
نشده است. تكلیف ستادها و حتی نامزدهای اصلی هم معرفی نشده  

است. یک روز قالیباف، یک روز جلیلی، یک روز ضرغامی و یک روز 
توكلی و نادران. برنامه فعلا این است كه كسی پس زده نشود؛ باهنر 
روزی كه احمدی نژاد كمر برای رقابت با روحانی بسته بود، از بررسی 
كاندیداتوری او سخن می گفت. زمانی از نیاز آن ها به مصباح یزدی 
و حامیان احمدی نژاد و وقتی دیگر از آنكه به رای زندانیان هم نیاز 
دارند؛ روز دیگر هم از بررسی 3۰ گزینه اولیه، آنهم در شرایطی كه نام 

روحانی هم آن میان بود.
هرچند اصولگرایان سنتی از یک سو و جبهه پایداری از سوی 
دیگر كه پس از نتایج انتخابات 9٢ و 94 بیش از هر زمان دیگری در 
اندیشه حضور جدی تر در انتخابات بعدی هستند، به عنوان دو جریان 
تاثیرگذار اصولگرا تحركاتی را آغاز كرده اند. موتلفه چندی قبل به 
جمعی از جوانان خود مسئولیت های بالاتری در حزب واگذار كرد تا 
شاید چهره این جریان سیاسی از یک حزب پیر ناكارآمد تغییر كند.

از سویی دیگر با اینكه پیش بینی می شد با پایان یافتن زمان 
مسئولیت اعضای جبهه پایداری در دولت و مجلس، اعضای آن وقت 
بیشتری را در این مجموعه بگذرانند اما تعداد قابل توجهی از اعضای 

سابق شورای مركزی آن در دوره جدید حاضر به فعالیت نشدند.
باهنر هم با این تاكید كه اجماع سخت است، به یاران اصولگرایش 
اینگونه پیشنهاد داد كه »در تهران و شهرستانها بحث انتخابات 
شوراهای شهر را كلید بزنید، این طرف ما هم تلاش می كنیم 
درخصوص انتخابات شوراها در تهران به وحدت برسیم.« با این حال 
اما هنوز سازوكار این جریان برای ائتلاف حداكثری معرفی نشده و 
این فقدان در آستانه انتخابات شورای شهر آینده علامت های سوال 

زیادی را به وجود آورده است.
در این میان جمعیت ایثارگران صرف نظر از فعالیت های گاه و 
بیگاه الیاس نادران برای ریاست جمهوری هنوز فعالیت های خود را 

به صورت رسمی شروع نكرده است و به خاطر سبد رای نسبتا كمی 
كه دارد دوست دارد رهبر جریان ائتلافی باشد تا به عنوان یک حزب 

مستقل فعالیت كند.
در نهایت جریان بهار و جبهه یكتا نیز بعد از انصراف محمود 
احمدی نژاد از حضور در انتخابات به نظر می رسد گزینه جدیدی 
ندارند و احتمالا به خاطر پرونده های مالی بعضی نزدیكان احمدی نژاد 

فرصت كمتری برای عرضه اندام در عرصه سیاسی داشته باشند.
حامیان قالیباف و تلاش برای حفظ وضع موجود

در تهران، قالیباف و حامیان او سعی دارند وضعیت موجود در 
شهرداری را حفظ كنند، به طوری كه نود درصد اعضای جمعیت 
پیشرفت و عدالت از مدیران ارشد شهرداری تهران هستند. مشكل 
اینجاست كه حامیان شهردار، با مخالفت های كم و زیاد روبرو هستند. 
چه آنكه جبهه پایداری سیاست های مالی شهرداری را نمی پسندد. 
اصولگرایان سنتی هم سیاست های فرهنگی آن را دوست ندارند؛ اما 
با این حال هنوز آستینی بالا زده نشده است و به نظر می رسد ریزش 
صندلی های اصولگرایان در پارلمان، رونق را از فعالیت سیاسی در 

تهران نیز برده است.
جای خالی ائتلاف در مجلس

در مجلس نیز اصولگرایان هنوز فراكسیونی تشكیل نداده اند. 
ائتلاف حامیان لاریجانی كه توانست او را به صدر مجلس بنشاند 
هم بعد از پایان كار، فعالیت خود را كاهش داده است اما این ائتلاف 
نیز نماد تفكر اصولگرایی نیست. تركیبی كه یک سوی آن جلالی و 
بهروز نعمتی و البته لاریجانی قرار دارند كه حامی برجام محسوب 
می شوند و سوی دیگر آن كریمی قدوسی و حاجی دلیگانی قرار دارند 
كه با شعار علیه برجام وارد مجلس شدند و این یكی از چند تناقض 

فراكسیونی است كه هنوز تشكیل نشده است و اساسنامه ای ندارد.
رادیکال های جوان، سخنرانان جدید

از سوی دیگر چهره های جوان و ناشناخته تر اصولگرا چندی 
است شهر به شهر می گردند و سخنرانی می كنند و از طرفداران خود 
می خواهند برای دعوت سخنران با هسته مركزی در تهران هماهنگ 

باشند.
در این دوران بی تشكل بودن باید دید آیا جریان جدیدی از میان 
طیف كثیرالاسم اصولگرایان، محافظه كاران، جناح راست، آبادگران، 

اقتدارگرایان، حامیان ارزش ها و... متولد می شود؟

اسامی آنهایی كه هوای پاستور به سرشان زده است یكی پس از 
دیگری مطرح می شوند، این روزها حتی برخی از آنهایی كه روزگاری 
با رییس دولت های نهم و دهم در پاستور قدم می زدند بدشان نمی آید 

در قامت رییس دولت به پاستور بازگردند. 
بازار رقابت انتخابات ریاست جمهوری در این سوی میدان كه 
اصولگرایان ایستاده اند آنچنان شلوغ شده كه حالا جبهه یكتا هم می 

گوید: »ما هم نامزد داریم«. 
نام ها را پشت هم ردیف می كنند و از ایده هایشان برای اداره 
كشور می گویند؛ همان ها كه روزگاری در كنار محمود احمدی نژاد 
در پاستور قدم می زدند، حالا یک هویت سرشار از ابهام دارند تا آنجا 
كه معلوم نیست كه می خواهند »با« احمدی نژاد باشند یا »بی« او. 
این سر گیجگی سیاسی البته جزوی از شناسنامه آنهاست؛ چنانكه 
كه برخی معتقدند اصل وجودی یكتا در همین سرگشتگی و مانور 
میان »با« و »بی« است. آنها كه روزگاری كه برخی می گفتند آمده 
اند تا اسب تراوای احمدی نژاد باشند تا امروز از جای خود تكان 
نخورده اند و دورتر از هر میدانی بوده اند كه رقابتی در آن برقرار 

بوده است. 
اما اكنون كه آنها گفته اند می خواهند جزوی از بازی سیاسی 
باشند و در فرآیند انتخابات حضور یابند حتما باید آنها را رصد كرد و 
با بررسی دگرباره چیستی شان به تصویری روشن تر رسید كه یكتا و 

تصمیم سازانش چه در سر دارند.

حواریون آشوب زده
دوران صدارت محمود احمدی نژاد حتما در نوع خود بی نظیر و 
یكتاست. این یكتایی البته نه در نظم و شیوه خوب سیاست ورزی و 
كشور داری كه كلاسی برای »چگونه نبودن« است. مصداق اینكه هر 
چه او كرد دیگران تكرارش نكنند. در میانه همین یكتایی می توان 
خصوصیاتی همچون آشوب زایی در كابینه را هم یافت. آشوبی كه 
نه از خارج از دولت بلكه از همان صندلی های صدر دولت سرچشمه 
می گرفت. نمونه اش همان ماجرای ظهور مشایی و ترقی او در دولت. 
آنچنان بلوایی به راه افتاد كه برای اولین بار در دولت های جمهوری 
اسلامی نیمی از كابینه به سمتی و نیمی دیگر به سمتی دیگر رفتند. 
برای در دولت ماندن »با« مشایی بودن فضیلت بود و برای اخراج از 

كابینه »بی« مشایی بودن دلیل مكفی.
شاید حتی بتوان دوران صدارت محمود احمدی نژاد را به دو دوره 
قبل از ماجراهای آقای رییس دفتر و بعد از آن تقسیم كرد. این مبنا 
البته سرآغاز تحولات مهمی هم بوده، چه درآرایش سیاسی و چه در 

رخدادهای پس از آن.
همینجاست كه می توان ریشه های تولد »یكتا« را یافت. جبهه 
ای با عنوان یاران كارآمدی و تحول ایران اسلامی و متشكل از وزرای 
سابق محموداحمدی نژاد كه یكی دو روز بعد اعلام موجودیت از 

سوی معاون سیاسی وزیر كشور به دلیل نداشتن مجوز، غیرقانونی 
اعلام شد. یكتا مولود دوران پسا احمدی نژاد بود اما ردیف شدن نام 
های كابینه دولت نهم و دهم در فهرست موسسین آن نگاه ها را خیره 
به احمدی نژاد كرد. آیا او منفذی برای بازگشت به قدرت رسمی یافته 
بود؟ كسانی كه پاسخی مثبت برای این سوال داشتند به جد می 
گفتند این یكتا همان اسب تروا ست. آمده است تا جای پای محمود 
را باز كند. می گفتند این حزب یک خصوصیت جذب كنندگی برای 

اصولگرایان دارد. آنجا كه به جد از مشایی انتقاد می كردند.
های  تحلیل  همه  ها  نژادی  احمدی  آژیر  اما صدای  ناگهان 
اینچنینی را بی محتوا كرد. احمدی نژادی ها به روشنی گفتند: »این 
ها كه آمده اند بدل اند و از ما نیستند«. چنانكه سایت دولت بهار 
كه نزدیكترین رسانه به رییس دولت نهم و دهم است در مطلبی 
نوشته بود ریل یكتا با احمدی نژاد یكی نیست. این سایت با بیان 
اینكه ارتباطی بین این دو جبهه وجود ندارد ادامه داده بود: درباره 
جبهه یكتا، ضمن احترام به شخصیت های موسس آن كه در گذشته 
این تشكل  ریل  داده اند، خاطرنشان می شود كه  انجام  خدماتی 
سیاسی با رئیس جمهور سابق كشورمان یكی نیست؛ و شایسته است 
از هر اقدامی كه زمینه ایجاد تصور این همانی بین رفتار سیاسی جبهه 

یكتا و هواداران دكتر محمود احمدی نژاد می شود جلوگیری شود. 
حالا زمان واكنش به این واپس زدن احمدی نژادی ها بود. محمد 

عباسی وزیر پیشین ورزش و از موسسین یكتا در مصاحبه ای گفته 
است: »ما آقای احمدی نژاد را تنها به عنوان رئیس جمهور دولت نهم 
و دهم كه در خدمتشان بودیم قبول داریم و این جمع بدون مشورت 
با ایشان تشكیل شده است.« كامران دانشجو وزیر علوم دولت دهم و 
عضو هیئت موسس جبهه یكتا در حاشیه اولین نشست جبهه مذكور 
گفت: »جبهه یكتا از مجموعه ای از یاران همفكرتشكیل شده است 
و این تشكل هیچ گونه رابطه تشكیلاتی با احمدی نژاد ندارد. البته 
نمی توان جبهه یكتا را متشكل از مدیران و وزیران دولت های نهم و 
دهم منهای احمدی نژاد دانست، بلكه اعضای این جبهه را مجموعه 
ای از نیروهای همسو و همفكر تشكیل می دهند.« دامنه بحث ها 
كه بالا گرفت نقدها هم تند تر شد. چنانكه زریبافان در یک مصاحبه 
انتقاد تند و تیزی به احمدی نژاد داشت و گفته بود: »من بعد از پایان 
دولت دهم اصلًا ولنجک نرفتم هیچ علاقه ای هم ندارم آنجا بروم و 
منتظرم كه ان شاءالله آقای احمدی نژاد روزی رسماً از افكار انحرافی 
اعلام تبری بجوید و بگوید من آن افكار را قبول ندارم.«  تیم رسانه ای 
دولت قبل نیز در واكنش به این مصاحبه با انتشار مطلبی در سایت 
دولت بهار ضمن برشمردن رابطه صمیمانه زریبافان و مشایی در قدیم 
نوشتند: حال باید از زریبافان پرسید شما كه اینقدر به شخص رییس 
دولت دهم انتقاد داشتید چرا جرات آن را نداشتید كه مثل یک مرد 
واقعی استعفا بدهید و اجازه ندهید »ننگ«! احمدی نژادی بودن روی 

پیشانی تان بماند؟! حالا یک چیز مشخص بود؛ احمدی نژاد دلش 
با این تازه آمدگان به دنیای سیاست نبود. تازه آمدگانی كه نشانی از 

احمدی نژاد داشتند و اهدافی نامعلوم و مبهم. 

اسب تراوا برای چه کسی آمده است؟
شاید بهتر است بی پرده تر سخن بگوییم. یكتا آمده است تا اسب 
تروا در میان اردوگاه احمدی نژادی ها باشد نه اردوگاه اصولگرایان. به 
یک معنا درست این است كه بگوییم یكتا كارویژه ای دارد با موضوع 
كنترل احمدی نژادی ها. آنها همیشه سكوت بر لب دارند جز آن 

زمان كه انتخاباتی در راه است و فهرستی پیش رو. 
اینبار هم كه زمانه انتخابات فرا رسیده باز آن ها لب به سخن 
گشوده اند. كامران دانشجو، عضو شورای مركزی جبهه یكتا می 
گوید: »در حال بررسی گزینه ها برای انتخابات ریاست جمهوری 
هستیم. همچنین درحال بررسی شاخص ها هستیم تا ببینیم افراد 
چه برنامه هایی دارند و در مورد این مسائل صحبت می شود تا به 
یک جمع بندی نهایی برسیم.« همسو با او سید محمد حسینی 
عضودیگر یكتا گفته است: »در حال حاضر اقدامات و مباحث جبهه 
یكتا بر موضوع انتخابات سال 96 به ویژه انتخابات ریاست جمهوری 
متمركز شده است؛ زیرا آثار و تبعات انتخاب رییس جمهور در تمامی 
حوزه های اجرایی كشور و حتی فراتر از آن تبلور خواهد یافت. از نظر 
جبهه یكتا مهم ترین و محوری ترین موضوعات پیرامون انتخابات سه 
امر حیاتی شامل گفتمان و برنامه ها، كاندیداها و ساز كار رسیدن به 
گزینه واحد در جمع نیروهای مؤمن، ارزشی و ولایی است كه تاكنون 
در جلسات مختلف به نتایجی دست یافته ایم ولی تصمیم گیری 

صورت نگرفته است.«
و حالا در چنین شرایطی است كه نام 4 گزینه هم به میان 
آمده است: »رستم قاسمی، كامران دانشجو، حاجی بابایی و محمد 

عباسی«.

بازی با کارت محمود 
تحلیل را باید اینگونه به پایان برد؛ احمدی نژاد سیاست را به روش 
و قاعده منحصر به خودش بازی می كند؛ اما روش های دیگری هم 
هست كه روش او را خیلی وقت است كه ناكام كرده است. واقعیت 
تلخ برای او این است كه چه احمدی نژاد بخواهد و چه نخواهد یكتا 
نشان او را دارد. آنها كه در صدر صندلی های این تازه آمده به دنیای 
سیاست نشسته اند روزگاری با او در پاستور قدم می زده اند. احمدی 
نژاد نه اگر می خواست كه اگر می توانست آنها را و نشان آن ها را 
تكذیب می كرد. او حالا می داند اگر بنا باشد به واسطه احمدی نژاد 
بودنش سهمی داشته باشد قبل از آنكه سبد را جلوی او بگیرند یكتا با 
كارت او بازی كرده است. اسب تروا دوباره زین شده؛ این خبر خوبی 

برای احمدی نژاد نیست.

 رادیکال های جوان، در راه انتخابات

تولد جریان تازه اصولگرایی

احمدی نژادی های بدلی با کاندیدا وارد انتخابات  96 می شوند 

بازی با کارت محمود!

آقای روحانی! تعویض در وقت اضافه ممنوع
 روزهای ابتدایی كه روحانی به عنوان رییس جمهور ایران وارد عرصه سیاست شد، 
همگان انتظار داشتند تا با توجه به بدنه حامی و پشتیبانی كه دارد، كابینه ای قوی را 
رونمایی كند. از سوی دیگر ائتلافی كه به روحانی رای داده بود انتظارات ویژه و خاصی نیز 
از او داشت و تلاش می كرد به گونه ای حق خود از زحمتی كه برای به قدرت رسیدن او 
كشیده است را بگیرد. اندكی بعد با معرفی وزرا توسط روحانی، همانگونه كه همگان حدس 
می زدند بازی شروع شد و مردان كابینه یازدهم از همه جریان ها و تفكرهای مختلف 
سیاسی برگزیده شده بودند. برخی چهره ها مانند علی جنتی حضورش در كابینه روحانی 
از همان ابتدا اسباب تامل و تعجب بود. فرزند یكی از منتقدان سرسخت روحانی و حامیانش 
یعنی آیت الله جنتی كه در پرونده تنها معاونت وزارتی همچون ارشاد را داشت، به عنوان 

وزیر این وزارتخانه حساس انتخاب شد.
آغاز دردسر!

جنتی كه نمی دانست به چه عرصه پرخطری پا می گذارد، در ابتدای روی كار آمدن 
خود با برنامه ها و راهبردهای مختلفی وارد میدان شد. وی با توجه به مشكلات متعددی 
كه وجود داشت به اهداف خود دست پیدا نكرد. از سوی دیگر فشارهای گسترده بر روی 
این عضو كابینه هر روز بیشتر می شد و نهادها و دستگاه هایی كه توان مقابله با سایر اركان 

دولت را نداشتند، با بهانه های واهی جنتی را تخریب می كردند.
معدل قابل قبول جنتی

البته برخی ناتوانی ها در عرصه فرهنگی از نقط ضعف این وزارتخانه بود ولی در عرصه 
های دیگر نمره قابل قبولی را نسبت به دولت قبل می شد به این وزارتخانه داد.

جنتی از نمایندگان مجلس نهم رای قابل توجهی را برای ورود به كابینه گرفته بود، اما 
همان نمایندگان در ادامه مسیر و زمانی كه استراتژی وی را متفاوت با تفكر برخی نهادهای 

قدرت دیدند، كارت های زرد را یكی بعد از دیگری به رخ وی كشیدند!
هفت خوان پر ماجرا

مشكلات این وزیر با جریان های مختلف سیاسی و مذهبی ادامه داشت و به هر بهانه ای 
وی را تخریب می كردند و حتی تحت فشار می گذاشتند تا از اقدامات خود كوتاه بیاید یا 

دست بكشد و به نوعی او برای رسیدن به نتیجه باید از هفت خوان عبور می كرد.
تحریم نمایشگاه مطبوعات و كتاب، انتقاد به اكران فیلم ها، همجه به انتشار كتاب ها 
و از همه پرسرو صداتر لغو كنسرت ها جنتی را به گوشه رینگ برده بود. در این اواخر نیز 
همگان به خاطر دارند كه به خاطر برگزاری یک مراسم در قم مخالفان چگونه وی را به 

باد انتقاد گرفتند.
دلزدگی آقای وزیر

تمام این فشارها و مشكلات ادامه داشت تا اینكه ناگهان خبر استعفای جنتی در رسانه 
ها پیچید. خبری كه عنصر چرایی آن از چه كسی بودن، ارزش و اهمیت بیشتری داشت.

بسیاری مدعی بودند بعد از اینكه وزیر ارشاد در قضییه لغوكنسرت های مشهد، 
عذرخواهی كرد و رییس جمهور نیز برای این كوتاه آمدن به وی اخطار داد، میان روحانی 

و جنتی اختلاف پیش آمده و وزیر دیگر تاب و توان ماندن زیر این همه فشار را ندارد.
برخی دیگر نیز ادعا می كردند كه روحانی برای آنكه از عملكرد جنتی رضایت نداشته 
است در پی تعویض در وقت اضافه دولت یازدهم است. این در حالی است كه هر كدام 
از فرضیه های بالا به ضرر دولت تمام خواهد شد. بدون شک جنتی مانند تمام وزرای 
دولت روحانی مشكلات فراوانی را در عرصه مدیریتی دارد ولی با نگاهی سطحی به گیشه 
سینماها، نشر كتب و نیز برخورد با رسانه ها خواهیم فهمید كه كارنامه بهتری از برخی 

وزرای اعتدالی داشته است و نباید به دلایل واهی وی را كنار گذاشت.
حربه مخالفان و بدخواهان

از سویی نیز جنتی از آنجایی كه بسیاری اوقات در برابر خواسته های مختلف ایستادگی 
كرد، مغضوب آنها شده است. این جریان ها در صدد آن هستند تا باحذف جنتی هم به 
گزینه خود دست پیدا كرده و هم دولت را در ماه های پایانی عمر خود با مشكل روبه رو 
كنند. اینكه گزینه جایگزین جنتی در این اندک زمان باقی مانده تا انتخابات چه كسی 
خواهد بود، چندان از اهیت برخوردار نیست چرا كه اگر روحانی بهترین شخصیت های 
فرهنگی كه سابقه روشنی در عرصه مدیریت فرهنگی دارند را نیز به وزارتخانه بفرست در 
این بازه زمانی نه تنها نمی تواند اقدامی را انجام دهد، بلكه این جابه جایی سبب جشن و 

پایكوبی جریان تندرو و قلیت اقتدارگرا نیز خواهد شد.

غلامحسین کرباسچی:

وزیر ارشاد قصد قهر کردن
 از دولت را ندارد

 دبیر كل حزب كارگزاران سازندگی با بیان اینكه نباید نگران این باشیم كه روحانی 
یک وزیر و مسئولی را در دولت جابه جا كند، گفت: باید به رئیس جمهور اعتماد كنیم 
اگر استعفای جنتی را بپذیرد باید به عنوان كار تیمی از مجموعه دولت و تصمیم گیری ها 

حمایت شود.
غلامحسین كرباسچی در رابطه با بحث استعفای وزیر ارشاد ضمن بیان اینكه ارتباط 
مستقیمی با علی جنتی این روزها نداشته و اطلاعی از اینكه قصد استعفا دارد یا خیر 
گفت: با توجه به مباحث مطرح شده پیرامون اینكه جابه جایی در دولت صورت گیرد فكر 
نمی كنم در كل مسئله زیاد پیچیده ای باشد. دبیر كل حزب كارگزارن سازندگی ادامه داد: 
اگر آقای روحانی به عنوان رئیس جمهور این استعفا را بپذیرند و یا صلاح بداند فرد دیگری 
را جایگزین كند و یا در پست دیگری وزیر ارشاد مشغول شود به طور حتم مسئله كلان 
مدیریتی را در نظر گرفته است. او با بیان اینكه قاعدتا روحانی درست عمل می كند، گفت: 
روحانی مانند مربی یک تیم و بر مبنای صلاحدید تشخیص می دهد كه یاری را جابه جا 
كند و این جابه جایی ها در یک كار جمعی آثار مهمی نخواهد داشت و آن كسی هم كه 
جایگزین می شود به طور حتم در صورت نیاز نظرات آقای روحانی را اعمال خواهد كرد؛ 
اگر آقای جنتی هم در پستی دیگر در دولت مشغول شود همكاری اش را با آقای روحانی 
و دولت ادامه می دهد. كرباسچی با بیان اینكه كار دولت یک كار تیمی است و باید دید 
رییس جمهور چه آرایشی را در نظر می گیرد، افزود: زمانی در یک تیم ده دقیقه مانده به 
پایان بازی مهره ای را جابه جا می كنند و آن باعث پیروزی آن تیم می شود و این روند در 
یک كار جمعی رفتار دور از ذهنی نیست؛ اینكه روحانی تا ماه آخر دولت هم احساس كند 

كه می تواند كاری انجام دهد كه به نفع كشور است باید از آن حمایت شود.
او بیان كرد: نباید نگران این باشیم كه روحانی یک وزیر و مسئولی را در دولت جابه جا 
كند بلكه باید به رئیس جمهور اعتماد كنیم؛ و اگر روحانی استعفای جنتی را بپذیرد باید به 

عنوان كار تیمی از مجموعه دولت و تصمیم گیری ها حمایت شود.
استعفای جنتی بدون نظر و تایید رییس جمهور انجام نمی شود

دبیر كل حزب كارگزاران سازندگی با بیان اینكه جنتی قصد قهر كردن از دولت را ندارد 
تاكید كرد: استعفای جنتی بدون نظر و تایید رییس جمهور انجام نمی شود لذا وزیر ارشاد 
نمی خواهد قهر كند و حتما پیش از این با رئیس جمهور مشورت كرده و هماهنگ است.

به گزارش ایسكانیوز، او پیرامون اینكه آیا می توان استعفای وزیر ارشاد را در راستای 
حساسیت و فشار ها به این وزارت دانست، گفت: در هر صورت فشارها بر دولت وجود دارد 
و امكان دارد اگر با جابجایی جنتی در دولت موافقت شود با وجود اینكه مجموعه عوامل 
را می توان دخیل دانست یكی از آنها فشارهای بیرونی است و این فشارهای بیرونی بر 
دولت بخشی از رقابت های سیاسی است كه در كشور ما وجود دارد و ومسئله جدیدی 
نیست و در مجموع این فشارها برتصمیم گیری ها اثر خواهد داشت. كرباسچی در رابطه 
با عملكرد علی جنتی در وزارت ارشاد گفت: عملكرد مدیریتی جنتی در بسیاری از بخش 
های حوزه فرهنگی نسبت به شرایط موجود خوب است، البته هیچ اجرایی بدون نقطه 

ضعف نمی تواند باشد.

اجرائیه
مشخصات محكوم له: محسن شیشهء فرزند عبدالكریم نشانی قم 45 متری صدوق كوچه 
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مشخصات محكوم علیه: محسن فهیمی نام پدر اكبر نشانی مجهول المكان

محكوم به: بموجب درخواست اجرای حكم مربوط به شماره 951۰۰9٢51٢1۰۰978 
و شماره دادنامه مربوطه 95۰997٢51٢1۰1۰91 محكوم علیه محكوم است به پرداخت یک 
میلیارد ریال بابت اصل خواسته به همراه خسارت تاخیر تادیه از سررسید چک تا زمان پرداخت و 
پرداخت حقوق اجرایی در حق دولت. محكوم علیه مكلف است از تاریخ ابلاغ اجرائیه: 1 - ظرف 
ده روز مفاد آنرا بموقع اجرا گذارد )ماده 34 قانون اجرای احكام مدنی( ٢ - ترتیبی برای پرداخت 
محكوم به بدهد. 3 - مالی معرفی كند كه اجرا حكم و استیفا محكوم به از آن میسر باشد. چنانچه 
خود را قادر به اجرای مفاد اجراییه نداند باید ظرف سی روز كلیه اموال خود را شامل تعداد یا مقدار و 
قیمت همه اموال منقول وغیر منقول، به طور مشروح مشتمل بر میزان وجوه نقدی كه به هر عنوان 
نزد بانكها و موسسات مالی و اعتباری ایرانی یا خارجی دارد به همراه مشخصات دقیق حسابهای 
مذكور و كلیه اموالی كه او به هر نحو نزد اشخاص ثالث دارد و كلیه مطالبات او از اششخاص ثالث 
و نیز فهرست نقل و انتقالات و هر نوع تغییر دیگر در اموال مذكور از زمان یک سال قبل از طرح 
دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست اعسار به مقام قضائی ارائه نماید والا به درخواست محكوم له 
بازداشت می شود )مواد 8 و 3 قانون نحوه اجرای محكومیت مالی 1394( . 4 - خودداری محكوم 
علیه از اعلام كامل صورت اموال به منظور فرار از اجرای حكم، حبس تعزیری درجه هفت را در پی 
دارد )ماده 34 قانون اجرای احكام مدنی و ماده ٢۰ ق.م.ا و ماده 16 قانون نحوه اجرای محكومیت 
مالی 1394( 5 - انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به نحوی كه باقیمانده 
اموال برای پرداخت دیون كافی نباشد موجب مجازات تعزیری درجه شش یا جزای نقدی معادل 
نصف محكوم به یا هر دو مجازات می شود. )ماده ٢1 قانون نحوه اجرای محكومیت مالی 1394(. 
چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز ارائه شود آزادی محكوم علیه از زندان منوط به 
موافقت محكوم له یا تودیع وثیقه یا معرفی كفیل محكوم علیه خواهد بود )تبصره 1 ماده 3 قانون 
نحوه اجرای محكومیت مالی 1394(. پیرو آگهی های منتشره در جراید بدینوسیله به محكوم 
علیه آقای محسن  فهیمی كه مجهول المكان می باشد ابلاغ می گردد چون وفق دادنامه شماره 
95۰997٢51٢1۰1۰91 صادره از شعبه اول حقوقی قم در پرونده شماره 941٢98 محكوم به 
پرداخت یک میلیارد ریال بابت اصل خواسته به همراه خسارت تاخیر تادیه از سررسید چک تا زمان 
پرداخت در حق محكوم له آقای محسن شیشهء و نیم عشر دولتی شده اید ظرف ده روز از انتشار 
این آگهی مهلت دارید نسبت به اجرای مفاد اجرائیه اقدام نمایید در غیر این صورت دایره اجرای 

احكام طبق مقررات نسبت به وصول مطالبات با هزینه اجرایی اقدام خواهد نمود.
مدیر دفتر دادگاه حقوقی شعبه دادگاه عمومی حقوقی قم - معصومه عزتی

 ورود پول  های كثیف به انتخابات، دست كم حدود دو سال 
است كه به یک دغدغه عمومی تبدیل شده و حالا بند چهارم 
سیاست های كلی انتخابات ابلاغی از سوی رهبری، تكلیف این 

دغدغه را برای همیشه روشن كرده است.
در بند چهارم این سیاست ها آمده است: »تعیین حدود و نوع 
هزینه ها و منابع مجاز و غیرمجاز انتخاباتی، شفاف سازی منابع و 
هزینه های انتخاباتی داوطلبان و تشكل های سیاسی و اعلام به 
مراجع ذی صلاح و اعمال نظارت دقیق بر آن و تعیین شیوه و 

چگونگی برخورد با تخلفات مالی.«
اما ماجرا از دوم اسفند 1393 آغاز شد، آنجا كه رحمانی فضلی 
وزیر كشور دولت روحانی، یک سال مانده به انتخابات مجلس دهم، 
نسبت به ورود پول های كثیف به عرصه انتخابات هشدار داد. این 
هشدار از آن جهت در صدر خبرها قرار گرفت كه تنها 35 روز 
پیش از آن، در جریان رسیدگی به پرونده قضایی معاون اول دولت 
احمدی نژاد، نامه ای از سوی محمدرضا رحیمی منتشر شد كه 
در آن حرف و حدیث هایی درباره كمک مالی به برخی نامزدهای 
انتخابات مجلس هشتم مطرح شده بود و همین امر حساسیت ها بر 

بهره برداری انتخاباتی از پول های كثیف را بالا برد.

ورود پول های کثیف به انتخابات؛ هشدار یا خبر؟
قدرت  اعمال  باعث  موادمخدر  قاچاق  مالی  گردش   ...«
قاچاقچیان در حوزه سیاست نیز می شود. بی شک بخشی از پول 

كثیف قاچاق موادمخدر در حوزه سیاست، انتخابات و انتقال قدرت سیاسی در كشور 
وارد می شود. به عنوان مثال فردی كه به عنوان كاندیدای شورای شهر وارد این عرصه شده 
بود، برای جریان انتخاباتی خود دو میلیارد تومان هزینه كرده و مدعی است دوستان و 
رفقایش این هزینه ها را متقبل شده اند ولی سؤال اینجاست كه دوستان و رفقای وی چه 
نذری داشته اند كه این پول را برای انتخابات این فرد هزینه كردند... برای پاک نگه داشتن 
قدرت از این آلودگی باید تلاش كرد تا پول های كثیف قاچاق موادمخدر وارد حوزه 
سیاست و قدرت نشوند«. اینها بخشی از گفته های وزیر كشور در همایش تخصصی 
روسای پلیس مبارزه با مواد مخدر بود. هشداری كه با واكنش های گسترده ای روبرو شد 
و برخی چهره های سیاسی به وزیر كشور دولت اعتدال خرده گرفتند كه براساس كدام 
سند، منتخبان ملت در انتخابات را متهم به استفاده از پول كثیف كرده است. از جمله 
آنها علی لاریجانی، رئیس مجلس بود كه خطاب به وزیر كشور گفت: »این گونه گرد و 
مبهم حرف زدن چه فایده ای جز ایجاد شبهات بلاوجه برای كشور دارد؟ مگر مملكت 
قانون ندارد؟ اگر كسی از این گونه اقدامات اطلاعی دارد باید در اختیار قوه قضائیه قرار 

دهد تا رسیدگی شود.«
این انتقادات باعث شد تا رحمانی فضلی به مجلس رفته و درباره ادعای خود توضیح 

دهد. توضیحی كه البته با كمی عقب نشینی همراه بود: »در حوزه سیاسی این مسئله را 
مطرح كردم كه اگر ما مراقب نباشیم قاچاقچیان و كسانی كه به دنبال پول های كثیف 
هستند محتاج به حامی بوده و حامی خود را در حوزه قدرت جست وجو می كنند و اگر 
هوشیار نباشیم امكان دارد تا این افراد از طرق مختلف در حوزه سیاسی من جمله از 
طریق انتقال قدرت كه این امر در قالب انتخابات صورت می گیرد، اعمال نظر و اعمال نفوذ 
داشته باشند... البته این موضوع در همان روز از سوی رسانه های مختلف به گونه ای مطرح 
شد كه هم ناقص، هم جهت دار و هم تحریف شده بود... به بنده پیشنهاد می كنند كه 
بگویم اگر سوءاستفاده ای از صحبت های من به دلیل انعكاس بد در نشریات و روزنامه ها 

صورت گرفته، از طرف آنها از شما عذرخواهی كنم.«
او در همان جلسه وعده داد: »ما در شرایطی كه به انتخابات نزدیک می شویم باید 
برای ایجاد اطمینان بیشتر به مردم از طریق لایحه یا طرح قانونی را بگذرانیم تا منشا كلیه 
هزینه های انتخاباتی مشخص و قابل نظارت باشد تا نشان دهیم ما خود دستمال پاكی 

هستیم چراكه شیشه های كثیف را باید با دستمال پاک تمیز كرد.«

قانون جامع انتخابات، نوشدارویی برای پول های کثیف
پس از وعده وزیر برای اصلاح قانون انتخابات و از آنجا كه وزیر دادگستری نیز 

انتخابات  قانون  در  شفافیت  فقدان  تلویزیونی،  برنامه  یک  در 
به منظور  بود،  دانسته  كثیف  پول های  مشكل  اصلی  ریشه  را 
جلوگیری از تاثیرپذیری رأی مردم از پول های كثیف، وزارت 
كشور دست به كار تدوین لایحه جامع انتخابات شد. لایحه ای 
كه قرار بود جایگزین همه اصلاحات موردی قانون انتخابات شده 
و دغدغه های انتخاباتی دولت و مجلس را برطرف كند. این لایحه 
دیرهنگام هرچند به مجلس نهم نرسید و دردی از انتخابات 
هفتم اسفند هم دوا نكرد، اما این روزها زمزمه های تصویب نهایی 
آن در دولت بیشتر شده و مجلس دهم بی صبرانه منتظر ارائه 

آن به بهارستان است.
آنطور كه مدافعان این لایحه گفته اند، بخشی از آن قرار است به 
موضوع پول های كثیف اختصاص یابد. سلمان سامانی سخنگوی 
وزارت كشور در همین راستا ارتقای شفافیت فرایندهای برگزاری 
انتخابات، پیش بینی شیوه های موثر رصد منابع مالی انتخابات، 
تخلف های  با  برخورد  برای  قوی  اجرایی  ضمانت های  تعیین 
انتخاباتی در هر مرحله و تبیین حدود نظارت و اجرا مبتنی بر 
اصول قانون اساسی را از مهمترین مختصات پیش نویس لایحه 
نظام جامع انتخابات می داند. او البته درباره راهكارهای این شفافیت 
انتخاباتی توضیح نمی دهد اما می گوید كه تبلیغات انتخاباتی در این 
قانون ساماندهی شده و نظارتهایی بر هزینه های تبلیغاتی نامزدها 

اعمال می شود.
محمدحسین مقیمی، قائم مقام وزیر كشور هم چندی قبل 
مشكل قانون انتخابات كنونی را مشخص نبودن چگونگی تبلیغات، هزینه كردهای 
انتخاباتی و تخلفات و جرائم انتخاباتی برشمرده و ابراز امیدواری كرده بود قانون جدید 

این مشكلات را كاهش دهد.

عزم ملی برای مهار پول های کثیف
حالا با وجود اینكه هنوز از لایحه قانون جامع انتخابات رونمایی نشده، اما اشاره 
بندهای متعدد سیاست های كلی انتخابات - كه روز شنبه از سوی رهبر معظم انقلاب 
ابلاغ شد - به موضوع شفافیت منابع مالی نامزدها و جلوگیری از تطمیع رأی دهندگان یا 
استفاده از كمک های بیگانگان به نامزدهای انتخابات، نشان می دهد كه عزمی جدی برای 

جلوگیری از ورود پول های كثیف به گردونه انتخابات شكل گرفته است.
با توجه به اینكه تاكید رهبر معظم انقلاب بر »شفاف سازی منابع و هزینه های 
انتخاباتی داوطلبان و تشكل های سیاسی«، حالا باید منتظر ماند و دید كه دولت و 
مجلس چطور با تبدیل سیاست های انتخاباتی به قانون، دغدغه استفاده انتخاباتی از 
پول های كثیف را برای همیشه برطرف كرده و به حرف و حدیث ها در این رابطه 

پایان می دهند. 

مُهر پایان بر ورود پول های کثیف به انتخابات زده می شود؟

قانون جامع انتخابات، نوشدارویی برای پول های کثیف

گفت و گو



مدیرعامل شركت شهرك های صنعتی استان قم  از 
تشكیل كارگروه طرح رونق اقتصادی در سال جاری برای 
تحقق اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل  خبرداد گفت: تشكیل 
كارگروه رونق اقتصادی در كشور و به تبع آن در استان 
برای رفع مشكلات واحدهای صنعتی بخصوص مشكلات 
مالی و ارائه تسهیلات بانكی بود كه خوشبختانه در استان 

قم نیز این طرح به خوبی اجرایی شد.
امیر طیبی نژاد  با حضور در برنامه راهبرد صدای 
مركز قم با اشاره به دستاوردهای سازمان صنایع كوچك 
مقاومتی  اقتصاد  بحث  در  ایران  شهركهای صنعتی  و 
اظهارداشت: از ابتدای سال، طرح ها و برنامه هایی در سطح 
شهرك های صنعتی استان قم اجرایی شده كه در نوع خود 

كم نظیر و در برخی موارد بی نظیر بوده است.
وی اصلاح برخی از آیین نامه های بانكی با پیگیری 
های سازمان صنایع كوچك را یكی از مهمترین این اقدامات 
برشمرد و تصریح كرد: در گذشته بانک ها تسهیلات خود 

را در اختیار واحدهای صنعتی قرار می دادند كه فاقد بدهی 
و یا چک برگشتی بودند كه با تلاش های صورت گرفته 
این محدودیت حذف شد.مدیرعامل شركت شهرك های 
صنعتی قم عدم بلوكه كردن بخشی از تسهیلات اخذ شده 
توسط واحدهای تولیدی را از دیگر ثمرات اقتصاد مقاومتی 
دانست و اضافه كرد: از این پس بانک ها نمی توانند بخشی 
از وام اعطایی به صنعتگران را با هر عنوانی نزد خود نگه 
دارند و سازمان صنایع كوچك در تهران  و استاندار قم 
طی جلسات اقتصاد مقاومتی كه به صورت هفتگی برگزار 

می شود بر روی این موضوع حساسیت خاصی دارند.
درصدی   9۰ بخشودگی  طرح  اجرای  نژاد  طیبی 
معوقات واحدهای صنعتی را از اقدامات بی نظیر سازمان 
صنایع كوچك در سال های اخیر ارزیابی و تصریح كرد: 
سازمان صنایع كوچک و شهرک های صنعتی ایران در 
یازدهم  دولت  سیاست های  راستای  در  عملی  اقدامی 
در برنامه ها و تمهیدات اقتصاد مقاومتی خود و كاهش 

بار مالی بر واحدهای صنعتی اقدام به اعطاء تسهیلات و 
بخشودگی بدهی واحدهای صنعتی به شركت شهرک های 
صنعتی نمود. وی ادامه داد: با توجه به استقبال واحدهای 
صنعتی شایسته است با تدبیر معاون وزیر و مدیرعامل 
ایران این  سازمان صنایع كوچك و شهركهای صنعتی 
طرح بخشودگی در صورت امكان تمدید شود تا واحدهای 
صنعتی بیشتری از این عنایت دولت یازدهم برخوردار 
شوند. مدیرعامل شركت شهرك های صنعتی قم تشكیل 
كارگروه طرح رونق اقتصادی را یكی دیگر از برنامه های 
اجرایی در سطح شهرك های صنعتی معرفی كرد و توضیح 
داد: یكی از برنامه هایی كه  در سال جاری برای تحقق 
اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل اجرایی شد تشكیل كارگروه 
رونق اقتصادی در كشور و به تبع آن در استان برای رفع 
مشكلات واحدهای صنعتی بخصوص مشكلات مالی و 
ارائه تسهیلات بانكی بود كه خوشبختانه در استان قم نیز 

این طرح به خوبی اجرایی شد.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم  خبرداد

تشکیل کارگروه طرح رونق اقتصادی برای رفع مشکلات واحدهای صنعتی

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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طنز قمـی

اخبـــار

 همساختکی
درختای  حرفا  مثل  چر  میگم  بش 
قدشون  کیوانفر  متری  بیست  خیابون 
هیچوقت بلند نمیشه و خیلی فرق دارن 
با درختای بلوار امین و اینجا اگَل و گیاه 
خبری نی. میگم چر بایه اینجوری باشه، 

میگه همساختکی! 
بش میگم چرا شبا تو خیابون مولوی بخاطر این گاری میوه ها، 

ترافیک و نمیشه حرکت که. میگی نمدونم چرا! همساختکی!
بش میگم چرا با موتول تو خیابونا قیقاج میرن و هیشکی نی بگه 

چرا؟ آخه چرا؟ میگه همساختکی!
بش میگم چرا بعضی ها هنو که چراغ سبز نشده با ماشین عبور 

می کنن، میگه خوب همساختکی!
بش میگم تو خیابون جمهوری ااَول سال دا حالا سه دفه پیاده 
روها رو کندن و دوباره دارن انگاری جوق آب میکشن، آخه باسه 

چی؟ میگه همساختکی!
* * *

بش میگم از چیست نالونی میگه همساختکی
انقذه تو درب و داغونی میگه همساختکی

بش میگم اخمات چرا رفته تو هم با من بوگو
دائما سر در گریبونی میگه همساختکی

بش میگم اوضاع و احوالت چرا ریخته به هم
مثل یه زلف پریشونی میگه همساختکی

بش میگم کُپ میکنی کِز میکنی یه گوشه ای
مثل یه خارچنگ داغونی میگه همساختکی

این وراون ور می پری مث عکه های جوردکون
مثل لوتین براسونی میگه همساختکی

بش میگم جونِ دای عباس هرچه میخواهی بوگو
مگ شلم شوروا شدی بازُم میگه همساختکی

خوش اومدی جونم

پیکرهای مطهر پنج شهید 
مدافع حرم در قم تشییع شد 

پیكرهای مطهر یک شهید روحانی ایرانی و هم چنین چهار شهید تبعه 
پاكستانی مدافع حرم حضرت زینب )س( روز دوشنبه با حضور فضلا، استادان، 

طلبه ها و قشرهای مختلف مردم تشییع شد. 

به گزارش ایرنا، پیكرهای مطهر شهدای مدافع حرم كه به تازگی در سوریه 
به دست تكفیری ها به شهادت رسیده بودند دیروز از مسجد امام حسن 
عسكری )ع( با مرثیه سرایی مداح اهل بیت )ع( تا حرم مطهر حضرت معصومه 
)س( تشییع شد. در این آیین پیكرهای مطهر شهدا بعد از طواف گرداگرد 
مضجع شریف حرم مطهر حضرت معصومه )س( و اقامه نماز میت توسط آیت 
الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید برای خاكسپاری به بهشت معصومه 
قم انتقال داده شد. در این آیین طلبه های حوزه های علمیه با در دست گرفتن 
شاخه های گل و تصاویری از شهدا، خانواده های آنان را همراهی كردند؛ حضور 
فرماندهان نظامی و انتظامی و پرسنل نیروهای مسلح استان قم، فضلا و سایر 
قشرهای مردم از جلوه های این آیین معنوی بود. مشایعت كنندگان پیكرهای 
این شهیدان فریادهای لبیک یا زینب )س(، لبیک یا حسین )ع(، مرگ بر 
اسراییل، مرگ بر آمریكا و مرگ بر آل سعود، سر داده و با مشت های گره كرده 
اوج خشم و نفرت خود از را اقدام های مذبوحانه و تروریستی عناصر استكبار 
جهانی در كشورهای مختلف منطقه به ویژه سوریه و عراق ابراز كردند. پیكر 
چهار شهید تبعه پاكستانی به نام های سیدعلی حسینی، سید ساجد حسین، 
سید محسن حسن و شبیر حسین از تیپ دلاور زینبیون برای خاكسپاری در 
قطعه 31 شهدای مدافع حرم آرامستان بهشت معصومه قم انتقال داده شد. 
هم چنین پیكر مطهر شهید حجت الاسلام سعید بیاضی زاده، ٢٢ ساله كه 
از طلبه های مدرسه علمیه آیت الله خوانساری قم بود به روستای حجت آباد 

شهرستان انار استان كرمان برای تشییع و خاكسپاری منتقل شد.

رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم  خبرداد

کاهش 40 درصدی تردد 
هسته مرکزی شهر در شهریور ماه

رئیس مركز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم از كاهش 4۰ درصدی 
تردد در هسته مركزی شهر در شهریورماه امسال خبر داد. 

اكبر قلیچ با اشاره به آمار ثبت شده در سامانه های هوشمند ترافیك هسته 
مركزی شهر، گفت: طی شهریورماه امسال 49۰ هزار و ٢5۰ خودرو وارد 
محدوده طرح ترافیك در هسته مركزی شهر قم شده است كه این میزان 

نسبت به مرداد ماه سال جاری 4۰ درصد كاهش را نشان می دهد.
وی با بیان اینكه 75 درصد خودروهای ورودی به محدوده هسته مركزی 
شهر پلاك قم بوده اند، افزود: بیشترین ورودی به محدوده طرح ترافیك از دروازه 

19 دی و كمترین میزان تردد از دروازه ورودی بلوار بهار ثبت شده است.
رئیس مركز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم از تردد 36 درصدی 
خودروهای غیرمجاز در محدوده طرح ترافیك خبر داد و گفت: مابقی ترددها 
كه مجاز هستند شامل خودروهای عمومی از جمله تاكسی، اتوبوس، مینی 

بوس، خودروهای امدادی و انتظامی همچون اورژانس و پلیس بوده است.
قلیچ با اشاره به زمان بندی محدوده طرح ترافیك هسته مركزی شهر، 
خاطرنشان كرد: ساعت اجرای طرح ترافیك در نوبت صبح از ساعت 7: 3۰ 
صبح تا 14 و در نوبت عصر از ساعت 16 تا ٢٢: 3۰ بوده كه شامل پنج دروازه 
ورودی، سه دروازه خروجی و یك دروازه كنترلی است كه به صورت مستمر 
فعالیت كرده و كلیه ترددها را ثبت می كنند. وی با اشاره به اعمال قانون 
خودروهای غیرمجاز ورودی به محدوده طرح ترافیك، گفت: در آینده با افزایش 
تعداد دوربین ها و تجهیزات روز دنیا بر تمام شهر نظارت خواهیم داشت تا 

محیطی امن و آرام برای تردد شهروندان فراهم كنیم.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم  خبرداد

استفاده بیش از 30 هزار خودرو
 از پارکینگ زائر 

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم از استفاده بیش از 
3۰ هزار خودرو از پاركینگ زائر در ایام تاسوعا و عاشورای حسینی خبر داد. 

حسین شعبان زاده با اشاره به میزان تردد صورت گرفته در پاركینگ زائر 
در ایام منتهی به تاسوعا و عاشورای حسینی و پس از آن، اظهار كرد: پاركینگ 
زائر با توجه به قرارگیری در مجاورت حرم مطهر مورد استفاده بیشتر مردم قرار 
دارد و اختصاصا ویژه ایام تاسوعا و عاشورای حسینی امكانات این پاركینگ 
اضافه شده بود تا عزاداران بتوانند استفاده بیشتری از این ظرفیت داشته باشند. 
مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم آمار ورود و خروج خودروها 
به پاركینگ زائر از ٢۰ تا ٢3 مهرماه را مورد توجه قرار داد و گفت: همزمان با 
٢۰ مهرماه و تاسوعای حسینی 8 هزار و 6٢ خودرو وارد پاركینگ زائر شده و 6 
هزار و 654 خودرو نیز از آن خارج شده است. شعبان زاده با بیان اینكه پاركینگ 
زائر با ظرفیت ٢ هزار خودرو فعال است، افزود: همچنین همزمان با ٢1 مهرماه 
مصادف با عاشورای حسینی 7 هزار و 156 خودرو وارد پاركینگ شده و 8 هزار و 
59٢ خودرو نیز از آن خارج شده اند. وی اضافه كرد: در روز ٢٢ مهرماه هم ورود 
8 هزار و 6۰5 خودرو و خروج 8 هزار و 59٢ خودرو از پاركینگ زائر ثبت شده 
است. مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم خاطرنشان كرد: در 
روز جمعه ٢3 مهر نیز 6 هزار و 741 خودرو وارد پاركینگ زائر شده و 6 هزار و 
974 خودرو از آن خارج شده است. شعبان زاده با بیان اینكه مجموعا 3۰ هزار 
و 564 در ایام تاسوعا و عاشورای حسینی وارد پاركینگ زائر شده و 31 هزار و 
81٢ خودرو نیز از آن خارج شده است، گفت: مجموعا كل ترددها به پاركینگ 

زائر در این ایام 6٢ هزار و 376 خودرو بوده است.

آیت الله مكارم شیرازی خطاب به حكومت آل سعود 
گفت: شما فرض كنید كه بتوانید یمن را گرفته و حكومتی 
تشكیل دهید؛ آیا می توانید در كشوری كه این همه جنایت 
و خرابكاری انجام دادید، حكومت كنید؟ این حركت آنان، جز 

جنون ناامیدی نام دیگری ندارد.
آیت الله مكارم شیرازی صبح دیروز در درس خارج فقه 
در مسجد اعظم قم با تقدیر از عزاداران حسینی، اظهار داشت: 
از ملت بیدار و هوشیار ایران كه عزاداری امام حسین )ع( را به 
نحو احسن انجام داده و برنامه های آبرومندی داشته اند، تقدیر 

و تشكر می كنیم.
ورزشگاه آزادی تبدیل به حسینیه عزاداری شد

وی  ادامه داد: در كربلای معلی 6 میلیون زائر برای زیارت 
حضرت حضور داشته و حتی ورزشگاه آزادی ایران نیز تبدیل 
به حسینیه شده و مراسم عزاداری مناسبی انجام پذیرفته است 

كه جای تشكر دارد. این مرجع تقلید ابراز داشت: بحمدلله در 
داخل كشور هیچ حادثه ناگواری در داخل كشور نداشته؛ اما 
كوردلان تكفیری در افغانستان و پاكستان به برخی از جلسات 

حمله كرده و عده ای را شهید و زخمی كردند.
بنابر روایات، دشمنان ما جزو احمقان هستند

آیت الله مكارم شیرازی با بیان این مطلب كه بنابر روایات، 
دشمنان ما جزو احمقان هستند، خاطرنشان ساخت: گردآمدن 
6 میلیون زائر در كربلا، بی سابقه یا كم سابقه بوده و چند هفته 
دیگر نیز مراسم اربعین حسینی را خواهیم داشت؛ این كوردلان 
بیایند و تماشا كرده و بدانند كه هرچه فشارهایشان بیشتر شود، 

توجه مردم به مراسم أباعبدالله پررنگ تر خواهد شد.
مراسم  امسال  كرد:  تصریح  برجسته حوزه  استاد  این 
شیرخوارگان حسینی در 4٢ كشور جهان انجام شده است كه 
بسیار مهم بوده و در لندن نیز مراسمات عزاداری و دسته جات 

مهمی برگزار شده كه دیدنی بوده است.
این مفسر قرآن كریم بیان داشت: این احمق ها نمی فهمند 
كه هرچه فشار بیشتری بیاورند، عشق و علاقه مردم به امام 
حسین )ع( بیشتر و هیچ ابایی از شهادت در این راه نخواهند 
داشت. وی  یادآور شد: این افراد، دیوانه وار حمله كرده و بی 
گناهان را به خاک و خون می كشند؛ اما نتیجه معكوس می 
گیرند. وی در بخش دیگری از سخنان خود به حمله آل سعود 
به یمن اشاره كردند و گفت: حمله آل سعود به مجلس عزاداری 
در یمن و به خاک و خون كشیدن 7۰۰ نفر در این كشور، 
حمله ای بی سابقه در مقابل چشمان مراكز جهانی مدافع بشر 
بوده كه تقریبا سكوت كرده و اگر برخی محكوم كردند، به 

صورت لفظی بوده و از كنار آن گذشتند.
این مرجع تقلید با بیان این مطلب كه این گونه حملات از 
جنون ناامیدی است، اظهار داشت: آل سعود از آینده خود ناامید 

بوده و یكی از حالات ناامیدی، جنون است.
آیت الله مكارم شیرازی ابراز داشت: یک سال و نیم است 
كه آل سعود در یمن جنایت كرده؛ اما مردم این كشور مصمم 

تر از گذشته بوده و به راه خود ادامه می دهند.
سوال  از حکومت آل سعود!

این استاد برجسته حوزه خطاب به حكومت آل سعود 
خاطرنشان ساخت: شما فرض كنید كه بتوانید یمن را گرفته 
و حكومتی تشكیل دهید؛ آیا می توانید در كشوری كه این 
همه جنایت و خرابكاری انجام دادید، حكومت كنید؟ آیا مردم 
شما را می پذیرند؟ آیا هیچ دیوانه ای این احتمال را می دهد؟ 
پس چرا ادامه می دهید؟ این حركت آنان، جز جنون ناامیدی 
نام دیگری ندارد. این مفسر قرآن كریم در پایان تصریح كردند: 
امیدواریم مردم یمن، بحرین، سوریه و عراق آینده خوبی در 
انتظار شان باشد و روسیاهی برای حامیان گروه های تكفیری 
همچون آمریكا و انگلیس خواهد ماند و از خدا می خواهیم 
هرچه زودتر شر این اشرار را از سر جهان اسلام و عالم بشریت 

رفع بفرماید.

زیربنایی  امور  و  شهرسازی  معاون 
شهرداری قم گفت: كمتر از یك كیلومتر از 
حفاری مكانیزه باقی مانده است و امیدواریم 
تا سه ماه آینده كار حفاری مكانیزه به صورت 

كامل به اتمام برسد. 
علیرضا قاری قرآن در دویست و یكمین 
جلسه شورای اسلامی شهر قم، با اشاره به 
وضعیت اجرای خط نخست مترو قم اظهار 
كرد: در حال حاضر كمتر از یك كیلومتر از 
حفاری مكانیزه خط نخست باقی مانده كه 

امید داریم قبل از اتمام سال تكمیل شود. وی 
با بیان اینكه خط نخست مترو قم به طول 
14 كیلومتر در حال اجرا است، گفت: 1۰.3 
كیلومتر از این مسیر به صورت مكانیزه توسط 
دستگاه TBM حفاری می شود كه تاكنون 
بخش عمده حفاری انجام شده و 967 متر 
دیگر باقی مانده است. وی با بیان اینكه در 
حال حاضر دستگاه حفاری مكانیزه مترو در 
نزدیكی تقاطع شهید دل  آذر است، گفت: 
٢۰4 متر تا تقاطع شهید دل آذر باقی مانده 

و پیش بینی می شود تا سه ماه آینده دستگاه 
از تونل خارج شود. وی به وضعیت  حفار 
حفاری دستی تونل مترو اشاره و تصریح 
كرد: قریب به سه كیلومتر از تونل مترو از 
سمت جمكران نیز به صورت دستی حفاری 
می شود. قاری قرآن با تاكید بر اینكه حفاری 
دستی و مكانیزه هیچ تداخلی با هم ندارند و 
تاثیری در كاهش سرعت پروژه نمی گذارند، 
خاطرنشان كرد: 7۰۰ متر از بخش دستی 
حفاری انجام شده است و مابقی مسیر نیز در 

حال انجام است. وی با اشاره به روند پیگیری 
آغاز عملیات اجرایی خط دوم مترو قم گفت: 
احتمالاً با بررسی ها و جلساتی كه در آینده 
صورت خواهد گرفت دستگاه حفار در خط 
دوم مترو مشغول خواهد شد. وی با اشاره به 
 A روند اجرای ایستگاه های فاز نخست خط
مترو گفت: عملیات  اجرایی ایستگاه های فاز 
نخست خط A نیز در حال انجام است و سعی 
داریم طبق زمان بندی پروژه را به بهره برداری 

برسانیم.

آیت الله مکارم شیرازی:

حمله آل سعود به یمن جنون ناامیدی است

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم  اعلام کرد

اتمام حفاری مکانیزه تونل متروی قم تا 3 ماه آینده 

 استاندار قم به فعالیت مراكز عرضه 
فست فود در استان قم اشاره كرد و 
گفت: رشد قارچ گونه فست فودها در قم 
نگران كننده است چرا كه عرضه این 
نوع مواد غذایی سلامت مردم را به خطر 

می اندازد. 
سید مهدی صادقی در همایش روز 
جهانی غذا كه از سوی معاونت غذا و 
داروی دانشگاه علوم پزشكی قم برگزار 
شد با تقدیر از تلاش های صورت گرفته 
در راستای حفظ امنیت غذایی مردم 
اظهار كرد: آمارهای موجود در خصوص 
وضعیت چاقی و پرخوری نگران كننده 
است و باید در این خصوص نسبت به 
فرهنگ سازی توجه بیشتری داشته 

باشیم.
وی با اشاره به آمار حدود 8۰ درصدی بیماری ها كه 
مرتبط با مسائل گوارشی و غذا است، خاطرنشان كرد: اگر 
نسبت به این مسائل توجه لازم را نداشته و از فرهنگ سازی 

غافل شویم، با مشكلات متعددی روبه رو خواهیم شد.
استاندار قم با تاكید بر اینكه افراد باید خود نسبت به حفظ 
سلامتی اهتمام داشته و از پرخوری پرهیز كنند، اضافه كرد: 
پرهیز از استفاده غذاهای ناسالم از دیگر مسائلی است كه باید 

از سوی مردم مورد توجه قرار گیرد.
وی به وضعیت فعالیت مراكز عرضه فست فود در استان 
قم اشاره كرد و یادآور شد: رشد قارچ گونه فست فودها در قم 
نگران كننده است چرا كه عرضه این نوع مواد غذایی سلامت 

مردم را به خطر می اندازد.
صادقی با تاكید بر افزایش نظارت ها در خصوص فعالیت 
این مراكز خاطرنشان كرد: باید در بین مردم نیز فرهنگ 
سازی لازم صورت گیرد تا مردم كمتر از این مواد غذایی 

استفاده كنند.
وی با تاكید بر اینكه باید آموزش ها در این حوزه به صورت 
منطقه ای دنبال شود گفت: فرهنگ سازی در خصوص 

مصرف مواد غذایی باید به صورت فراگیر دنبال شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم مطرح کرد
 ارتباط 75 درصد بیماری ها با تغذیه ناسالم 

این   در  نیز  قم  استان  پزشكی  علوم  دانشگاه  رئیس 
همایش با اشاره به اثرات سوئی كه تغذیه ناسالم بر سلامت 
افراد می گذارد گفت: 75 درصد بیماری ها امروز با تغذیه در 

ارتباط است. 
ابوالفضل ایرانی با اشاره به فرا رسیدن 16 اكتبر، روز 
جهانی غذا بیان كرد: این روز فرصت خوبی است تا نگاهی 
دوباره و دقیق نسبت به مسائل مرتبط با مصرف مواد غذایی 

و امنیت غذایی داشته باشیم.
وی با اشاره به اینكه در دنیای مدعی حمایت از حقوق 
بشر بسیاری مردم از گرسنگی و مشكل دست نیافتن به غذا 
رنج می برند گفت: طبق آمارهای جهانی روزانه 8۰۰ میلیون 

نفر تا یک میلیارد نفر از گرسنگی رنج می برند.
امنیت  مسأله  به  قم  پزشكی  علوم  دانشگاه  رئیس 
غذایی اشاره كرد و افزود: در دنیای كنونی شاهد هستیم 

معادل 75  رقمی  و  شده  دگرگون  بیماری ها  چهره  كه 
درصد بیماری های كشنده و مزمن به صورت مستقیم یا 

غیرمستقیم با مسأله تغذیه در ارتباط است.
رئیس دانشگاه علوم پزشكی قم با اشاره به اینكه در كشور 
ما 3۰ درصد از مواد غذایی مصرف شده بیش از حد نیاز 
است، گفت: باید مشكلات عدیده ای كه پرخوری برای افراد 

به دنبال دارد را به آنها اطلاع دهیم.
وی با اشاره به مشكلاتی نظیر فشار خون، سكته های 
قلبی و مغزی و كبد چرب اضافه كرد: ما به عنوان متولی 
سلامت نسبت به اطلاع رسانی این مسائل اهتمام داریم و 

امیدواریم كه رسانه ها نیز ما را در این بخش یاری كنند.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد
65 درصد جامعه زیر پوشش 

طرح تحول بهداشت اضافه وزن دارند
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشكی قم قم نیز در این  
همایش گفت: استان قم به عنوان منطقه اجرای پایلوت طرح 
تحول نظام بهداشت انتخاب شده و تاكنون بیش از یک 

میلیون نفر در این طرح ثبت نام كرده اند. 
مرتضی آقاحسنی با اشاره به اجرای طرح تحول نظام 
بهداشت در كشور اظهار كرد: این بخش از طرح تحول نظام 
سلامت در حاشیه شهرها انجام می شود و استان قم به عنوان 

استان پایلوت برای اجرای آن انتخاب شده است.
وی با تاكید بر اینكه طرح تحول نظام بهداشت در كل 
استان اجرایی خواهد شد، افزود: مردم می توانند با مراجعه به 
پایگا ه های بهداشتی شهر و ثبت نام از 11 بسته خدمتی این 

طرح به صورت رایگان استفاده كنند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشكی قم از ثبت نام 
یک میلیون و 176 هزار و ٢36 نفر در سامانه تحول نظام 
بهداشت گفت: بیش از 3۰7 هزار نفر از افرادی كه در طرح 

ثبت نام كرده اند از خدمات مراكز بهداشت استفاده كرده اند.
وی پوشش 3۰ درصدی خدمات طرح تحول بهداشت 
در استان را مورد توجه قرار داد و افزود: طبق برنامه ریزی 
انجام شده قرار بود ظرف 6 ماه آینده به این میزان پوشش 
در شهر برسیم كه خوشبختانه این امر زودتر از موعد مقرر 

محقق شد.
آقاحسنی محدوده سنی افراد زیر پوشش طرح تحول 

نظام بهداشت را یادآور شد و گفت: در حال 
حاضر بیش از 16۰ هزار نفر از افرادی كه 
از طریق طرح تحول نظام سلامت خدمات 
رسانی می شود بالای 3۰ سال هستند و 
تنها 3۰ درصد از افراد زیر پوشش طرح 
تحول نظام بهداشت با توجه به بررسی های 

تغذیه ای در محدوده وزن طبیعی هستند.
وی با تاكید بر اینكه 39 درصد از جامعه 
زیر پوشش طرح تحول نظام بهداشت اضافه 
بررسی ها ٢6  براساس  گفت:  دارند،  وزن 
درصد از جامعه زیر پوشش این طرح چاق 

و چهار درصد نیز لاغر هستند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشكی 
وزن 65  اضافه  از  نگرانی  ابراز  قم ضمن 
تحول  طرح  پوشش  زیر  جامعه  درصد 
بهداشت گفت: در بررسی هایی كه انجام 
دادیم 4 هزار و 5۰۰ نفر دیابتی بوده اند كه براساس آمار 
تعداد این افراد بیش از این بوده و هنوز برای دریافت خدمات 

مراجعه  نكرده اند.
وی 6 هزار نفر از جامعه زیر پوشش طرح تحول را مبتلا 
به فشار دانست و افزود: آمار كه تاكنون در سامانه طرح ثبت 
و مورد بررسی و واكاوی قرار گرفته باید مورد توجه بوده و 

جدی گرفته شود.

رئیس سازمان صنعت معدن تجارت استان خبر داد
 صدور 342 پروانه فست فود در قم

 رئیس سازمان صنعت معدن تجارت استان قم قم نیز 
در این  همایش گفت: در استان قم با وجود تک شهر بودن 

تاكنون 34٢ پروانه فست فود صادر شده است. 
احمد ذاكری به فعالیت فست فودها در قم اشاره كرد و 
بیان داشت: در استان قم شاهد هستیم كه برای تعداد زیادی 
از واحدهای صنفی مجوز فعالیت به عنوان فست فود صادر 
شده و رقم واحدهای دارای پروانه در این بخش 34٢ مورد 

است.
وی با اشاره به اینكه باید در این خصوص چاره اندیشی 
كرده و اقداماتی نیز با همكاری مركز بهداشت آغاز شده 
است، گفت: با همكاری مركز بهداشت نسبت به تشكیل 
كمیته ای اقدام كرده ایم و در این كمیته با حضور كارشناسان 
امر راه اندازی فست فودها و صدور مجوز در این زمینه به دقت 

مورد ارزیابی قرار می گیرد.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم تأكید 
كرد: قرار بر این است كه سیاست های سخت گیرانه ای در 
صدور مجوزها با هدف عرضه مواد غذایی كه به سلامت مردم 

ضرری نمی رسانند اعمال شود.
ذاكری در ادامه به همكاری سازمان صنعت، معدن و 
تجارت با دانشگاه علوم پزشكی قم اشاره كرد و یادآور شد: 
یكی از مشكلاتی كه در استان قم با آن روبه رو هستیم 
فعالیت كارخانه های تولید مواد غذایی در كنار كارخانه ها و 

واحدهای تولیدی آلاینده است.
وی تأكید كرد: امیدواریم كه برای حل این مشكل شاهد 
ارائه سیاست های تشویقی باشیم تا این كارخانه ها یا جابه جا 

شده و یا نوع تولیدات خود را تغییر دهند.

استاندار قم هشدار داد

رشد قارچ گونه فست فودها در قم نگران کننده است

نامحــرمانه

کاریکاتــور

۳۰درصدموادغذاییدورریختهمیشود
 قایم مقام معاونت بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشكی گفت: 3۰ درصد مواد غذایی 
در كشور دور ریخته می شود. ناصر كلانتری روز دوشنبه در نشست خبری در وزارت بهداشت افزود: 
حدود یک سوم مواد غذایی در كشور از انواع مختلف شامل غذاهای پخته شده و به خصوص محصولات 
كشاورزی در كشور هدر می رود و دور ریخته می شود كه بركت خداست و شایسته كشور ما نیست. 
ائم مقام معاون بهداشتی وزیر بهداشت ادامه داد: برآورد مالی این حجم انبوه مواد غذایی كه در كشور به 
هدر می رود را نداریم اما حتما عدد بالا و قابل توجهی است، البته در سالهای اخیر برخی از مواد غذایی 
مانند نان كه به صورت نان خشكی كه قبلا دور ریخته می شد به علت حذف یارانه و بهبود كیفیت 
نان كمتر دور ریخته می شود. وی گفت: یكی از رفتارهای ما ایرانیان این است كه از بشقابهای بزرگ 
استفاده می كنیم و معمولا بشقاب را هم پر می كنیم اما در نهایت در بسیاری از مواقع حدود یک سوم 
مواد غذایی آن را كه شامل گوشت و برنج می شود، نمی خوریم و دور می ریزیم در حالی كه می شد 

قبل از كشیدن غذا حجم اضافه را برای افراد فقیر كنار بگذاریم.

پاسخبهشایعهاعزاماجبارینیروهایسپاهبهسوریه
معاون عملیات سپاه حضرت محمد رسول الله )ص( تهران بزرگ با اشاره به برخی خبرپراكنی های 
رسانه های مزدور منطقه ای در خصوص اعزام اجباری نیروهای كادر سپاه به سوریه اظهار كرد: این 
حرف مثل آن است كه در روز روشن عده ای به دنبال خورشید بگردند؛ زمین و زمان می دانند كه 
تعداد داوطلبان ایرانی اعزام به سوریه برای دفاع از حرم اهل بیت )ع( چقدر زیاد است. به گزارش میزان، 
سردار احمد بیگدلی با بیان اینكه هدف اصلی رسانه های مزدور منطقه ای از شبهه پراكنی در موضوع 
دفاع از حرم، حمایت و پشتیبانی از گروهک های تكفیری و ایجاد یک فضا و جو مسموم علیه جبهه 
مقاومت است عنوان كرد: این فلسفه جمهوری اسلامی است كه در هر نقطه ای از جهان كه مظلومین 
تحت فشار باشند و از ما درخواست كمک داشته باشند، جمهوری اسلامی به آنها كمک خواهد كرد. 
وی در پایان با بیان اینكه نمود این امر در بسیج تهران بسیار بارز است خاطرنشان كرد: بسیجیان تهرانی 

برای اعزام به سوریه جهت دفاع از حرم اهل بیت )ع( سرآمد هستند.
 

۳۰درصددختراندانشجوقلیانمیکشند
مدیركل جمعیت مبارزه با دخانیات گفت : در بعضی نقاط تهران، برای مصرف قلیان ٢۰۰ هزار 
تومان ورودی می گیرند، در حال حاضر یک تا سه درصد خانم ها سیگار و 3۰ درصد دانشجویان دختر 
نیز قلیان مصرف می كنند. قلیان، فقط تفریح نیست. بازرسان یهداشت محیط 5۰۰ نمونه توتون را 
امتحان كرده و در آن مواد اروماتیک و شیمیایی مختلف پیدا كرده اند. طی چند سال آینده باید منتظر 
بروز سرطان در این افراد باشیم. دكتر محمدرضا مسجدی اضافه كرد: در كشورهایی كه زنان سیگار می 
كشند سرطان ریه شایع تر از پستان است. مدیركل جمعیت مبارزه با دخانیات، با تاكید براینكه دود 
سیگار از دود اگزوز موتور نیز آلوده تر است، ادامه داد: در تهران بدترین شرایط الودگی از اواخر آذر تا 
اواسط دی ماه است، سیگار و قلیان در این فصل به طور مضاعف سبب تشدید بیماری های تنفسی در 
گروه های حساس می شود. مسجدی امكان انتقال سل از كسانی كه قلیان را به صورت مشترک مصرف 
می كنند بالا عنوان كرد و ادامه داد: سالانه 1۰ میلیارد تومان در كشور برای دخانیات هزینه می شود در 

حالی كه باید دو برابر آن توسط دولت خرج بیماری های ناشی از مصرف دخانیات شود. 

پزشکهایمتخصصایرانیسالیچقدرمیگیرند؟
رئیس دانشگاه علوم پزشكی تهران ضمن تشریح وضعیت دریافتی های پزشكان متخصص در این 
دانشگاه، به اخباری مبنی بر اینكه پزشكان ایرانی هفت برابر پزشكان آمریكایی درآمد دارند، پاسخ داد. 
دكتر علی جعفریان در واكنش به اخباری مبنی بر درآمد 19۰ میلیون تومانی پزشكان متخصص در 
بخش دولتی و مقایسه آن با درآمد پزشكان آمریكایی، تأكید كرد: متوسط دریافتی اعضای هیأت علمی 
بالینی این دانشگاه، شامل حقوق، محرومیت از مطب و كارانه ماهانه حدود ٢۰  میلیون تومان است كه 
به حداقل درآمد متخصصان آمریكایی هم نمی رسد. وی افزود: همان طور كه دكتر پزشكیان نیز گفتند، 
از سایت های مختلف می توان درآمد پزشكان آمریكایی را استخراج كرد، برای مثال براساس گزارش 
Medscape كه هرساله منتشر می شود، در سال ٢۰16 متوسط درآمد ناخالص یک پزشک در آمریكا 
از حداقل ٢۰4  هزار دلار تا حداكثر 443  هزار دلار است كه با كسر 3۰ درصد مالیات، حداقل درآمد 
یک متخصص آمریكایی به حدود 14۰  هزار دلار در سال می رسد. اگر این رقم را با نرخ دلار سه هزارو 
5۰۰ تومانی محاسبه كنیم، معادل 49۰  میلیون تومان در سال می شود. جعفریان در پاسخ به سؤالی 
درباره اعداد و ارقام این دریافتی ها در ایران، ادامه داد: همان طور كه قبلا نیز اعلام كرده ام، در دانشگاه 
علوم پزشكی تهران متوسط دریافتی یک عضو هیأت علمی بالینی كمتر از ٢۰  میلیون تومان در ماه 

است كه حدود ٢4۰  میلیون تومان در سال می شود.

واکنشعراقچیبهاظهاراتجانکری
رئیس ستاد پیگیری اجرای برجام با تاكید براینكه مسائل مربوط به برجام از سایر مسائل جدا است، 
گفت: طرف آمریكایی این را به خوبی می دانند و از دید ما اظهارات جان كری فقط بهانه ای برای 
شانه خالی كردن از اجرای تعهدات آمریكا در برجام است. عراقچی با تاكید بر اینكه ادعاهای اخیر وزیر 
خارجه آمریكا غیرقابل پذیرش است، عنوان كرد: ما از ادعاهای مطرح شده تعجب می كنیم. در طول 
مذاكرات برای آنها كاملا روشن كردیم كه مسائل امنیتی، دفاعی و موشكی و سیاست های منطقه ای 
جمهوری اسلامی و مسائلی كه مربوط به اصول و ارزش های انقلاب اسلامی می شود، قابل مذاكره 
نیست و قابل تردید هم نیست و ربطی هم به مذاكرات هسته ای ندارد. وی با اشاره به اینكه آقای كری 
و همه كشورهای 1+5 می دانند كه ما با این شرط مذاكره و با همین شرط هم توافق كردیم، تاكید كرد: 
اجرای برجام هم با همین شرایط باید باشد اینكه الان بخواهند شرایط جدیدی قرار دهند اصلا قابل 
پذیرش نیست. آنها با پذیرش این شرط كه ایران هیچگاه خللی در سیاست های منطقه ای و دفاعی 

خود ایجاد نخواهد كرد، با ما مذاكره و توافق كردند و برجام را پذیرفتند.

عطریانفر:بهفائزههاشمیتذکردادیم
عضو شورای مركزی حزب كارگزاران درخصوص رفتارهای اخیر فائزه هاشمی رفسنجانی همچون 
دیدار با عناصر بهایی و گروهک منافقین و حمایت از آنها و چرایی عدم واكنش حزب كارگزاران به این 
رفتارها سوال كردیم. به گزارش مهر، عطریانفر ابتدا در پاسخ به این سوال اعلام كرد: »به فائزه هاشمی 
تذكر دادیم. در كمیته سیاسی با ایشان گفتگو شد و ایشان را مورد نقد قرار دادیم و گفتیم شما اگر 
حرفی هم داشته باشید باید ادبیات¬تان، بگونه ای باشد كه برای شما مواجهه ایجاد نكند«، اما سپس 
گفته فائزه هاشمی در توجه دیدار و حمایت از بهایی ها را تكرار كرد و گفت: »خانم فائزه می گفت اگر 
كاری كه وی انجام داده و به ملاقات زندانی بهایی رفته اشتباه است، كاری كه سازمان زندان ها در حق 
یک زن مسلمان مذهبی و شیعه و دختر رئیس جمهور اسبق می كند و او را با بهاییان هم بند می كند، 

به مراتب بدتر است«

ابوبکربغدادیازمرگگریخت
یک منبع محلی در استان نینوا اعلام كرد كه ابوبكر بغدادی، سركرده داعش از یک حمله هوایی در 
نزدیكی منطقه الغابات در موصل جان سالم به در برده است. به گزارش ایسنا، به نقل از شبكه خبری 
سومریه نیوز، یک منبع محلی در استان نینوا اعلام كرد: ابوبكر بغدادی، سركرده داعش از حمله ای 
هوایی كه یک كاروان نظامی را در نزدیكی منطقه الغابات در شهر موصل هدف قرار داده بود، جان به در 
برده است. به گفته این منبع، ابوموسی المغربی، یكی از مهم ترین فرماندهان ارتش العسرة، از یگان های 
نظامی داعش و تعدادی از همراهانش در این حمله كشته شدند. این منبع اعلام كرد كه بیش از پنج 
خودرو كه برخی از آن ها زرهی بودند در نتیجه این حمله به طور كامل منهدم شدند منبع محلی آگاه  
همچنین در استان نینوا »روز دوشنبه گزارش داد كه عناصر شورشی گروه تروریستی« داعش »اعلام 
كرده اند كه همسر سركرده این گروه دستگیر، ولی« ابوبكر البغدادی »به« رقه در سوریه فراری شده 

است... حیدر العبادی، نخست وزیر عراق روز دوشنبه آغاز عملیات آزادی موصل را اعلام كرد.

یکسومفضاهایآموزشیاستانداردنیست
 وزیر آموزش و پرورش با بیان اینكه هم اكنون یک سوم فضاهای آموزشی استاندارد نیست، گفت: 
در طول برنامه ششم توسعه با همكاری دولت و مجلس سعی بر این است برای اصلاح مدارس غیر 
استاندارد اقدام اساسی شود. علی اصغر فانی دوشنبه در آیین افتتاح سالن ورزشی دانش آموزی امید 
در خراسان شمالی اظهار كرد: در سه سال دولت تدبیر و امید 33 هزار كلاس درس به زیربنای چهار 
میلیون و 5۰۰ هزار متر مربع به مجموعه فضاهای آموزشی اضافه شده استوی گفت: تلاش می شود 
تا با همكاری دولت، مجلس و خیران مدرسه ساز بتوانیم فضای شاداب و استانداردی را برای دانش 

آموزان فراهم كنیم.

عباس فرساد

فاجعهآسانسوری!
 معاون نظارت سازمان ملی استاندارد: 90 درصد آسانسورهای 

مراکز دولتی و عمومی غیراستاندارد است. 

طرح:مهدیعزیزی


